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malým Říčaňáčkům přejeme štěstí a zdraví
V obřadní síni Staré radnice se uskutečnilo slavnostní 
vítání nových Říčaňáčků. Zastupitelka města Jana 
Doleželová přivítala dvě holčičky a čtyři chlapečky. 
Krásné pásmo vánočních koled a básniček si tentokrát 
připravily děti z mateřské školky U Slunečních hodin. 
Poděkování patří nejen dětem, ale i paní učitelce  
Haničce.

Příští vítání občánků se uskuteční na jaře 2025. Pokud 
jste ještě na matriku neodevzdali nebo nezaslali přihlášku, 
můžete tak učinit. Všem přejeme krásné vánoční svátky 
a budeme se těšit příští rok.
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Milí spoluobčané, sousedé, kamarádi,
také se vám zdá, že čas letí až moc rychle? Nezbývá nám ale nic jiného než každý den prožít kvalitně a příjemně, 
abychom si kdykoliv mohli říct, že ten čas za to stál.
Máme za sebou dalších 365 dnů našich životů. Pro ty nejmenší byl uplynulý rok 2024 rokem jejich narození 
a snad právě teď dělají své první krůčky. Děti, které šly poprvé do školy, již pomalu umějí číst a počítat. Pro něko-
ho byl rok 2024 vstupem do nového zaměstnání, pro jiné zase rokem stěhování do nového domova. Zcela jistě 
vznikla nová přátelství, lásky, ale také ztráty a zklamání. To vše k životu patří.
Z pohledu naší planety Země je 365 dnů jen okamžik. Vždyť naše Země tu existuje už více než čtyři miliardy let, 
to je asi 50 milionů lidských životů. Přesto byl rok 2024 pro naši planetu významným – byl totiž nejteplejším 
rokem v historii měření.
Pro některé z nás je to dobrá zpráva. Kdo má rád teplo, jistě vítá horká léta a mírné zimy bez namrzlých silnic. 
Stavební sezona se prodlužuje, na zahradách se pomalu objevují fíky a další jižní ovoce. Horší to mají příznivci 
zimních sportů, ale technologie umělého sněhu a ledu klimatické změny počasí zatím částečně kompenzuje. 
Takže z pohledu Evropana se až tolik neděje. I když…?
Sucho, povodně, tornádo, rychlé střídání teplot. Pomalu si zvykáme i na tyto extrémy. Už jsme uvěřili, že ke změ-
ně klimatu dochází. Klima se mění na celé planetě a nikdo neví, jak dalekosáhlé důsledky na lidskou civilizaci to 
bude mít. Aby dopady na lidstvo byly co nejmenší, je třeba se přizpůsobit.
Nikdo z nás neumí zázračně otočit kormidlem dějin. Hlavní slovo hrají země jako USA, Čína a Indie. Navíc 
velká část lidstva ještě ani nedosáhla našeho „západního komfortu života“, který planetě Zemi úplně nesvědčí. 
Ale oni toho komfortu chtějí dosáhnout a mají na něj právo, takže nějaký zásadní obrat se dá jen těžko očekávat. 
Přesto můžeme a měli bychom něco dělat, protože i drobná změna kurzu v delším období výrazně změní to, kam 
doplujeme. Jsem optimista a věřím, že pomalu, ale jistě se jako lidé vrátíme blíž k přírodě a většímu souladu 
s naší Zemí.
Adaptace na klimatickou změnu je nevyhnutelně tématem nejen tam, kde reálně docházejí zásoby vody či nao-
pak moře zaplavuje zem. Zmírňovat dopady bychom měli všichni, včetně nás v Evropě, v Čechách, v Říčanech.
V našem městě a okolí proto budeme nadále pečovat o přírodu a krajinu, sázet stromy a keře, zadržovat vodu 
nebo obnovovat polní cesty. Budeme podporovat udržitelnou dopravu, zdravý životní styl a také různé komu-
nitní projekty. Vlastně nejdůležitější ze všeho je, abychom nebyli sami, abychom se nehádali a abychom byli, jak 
se říká, „v pohodě“.

Příjemný a klidný start do nového roku vám přeje
Váš starosta David Michalička

David Michalička
Starosta města Říčany
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Krátce z jednání rady 3. 10. 2024
Rada přijala celkem 29 usnesení 

l Rada uzavřela kupní smlouvu na pořízení počítačového 
vybavení badatelské učebny 3. ZŠ u Říčanského lesa s fir-
mou Mevra computers, s. r. o., za cenu 359 746,31 Kč včet-
ně DPH. Hlasy pro: 4; nepřítomno: 3

l Rada schválila uzavření smlouvy se společností Tři,  
z. ú., na poskytnutí dotace ve výši 100 000 Kč na podporu 
provozu sociálního zařízení, které poskytuje paliativní péči 
občanům s trvalým pobytem v Říčanech. 

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada schválila uzavření smlouvy s organizací Rozum 
a cit, z. s., na poskytnutí dotace ve výši 50 000 Kč na pod-
poru služeb, které jsou poskytovány pěstounským rodinám 
v Říčanech.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada schválila uzavření smlouvy s terapeutickým 
centrem Modré dveře, z. ú., na poskytnutí dotace ve výši 
30 000 Kč na podporu provozu sociálního zařízení, které 
poskytuje sociální rehabilitaci.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada schválila uzavření smlouvy se spolkem Linka bez-
pečí, z. s., na poskytnutí dotace ve výši 25 000 Kč na podpo-
ru provozu sociálního zařízení, které poskytuje bezplatnou 
dětskou krizovou linku.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

Krátce z jednání rady 10. 10. 2024
Rada přijala celkem 7 usnesení 

l Rada schválila uzavření smlouvy o dílo na sanaci usklad-
ňovací nádrže kalů č. 2 na ČOV Říčany se společností T4 
Building, s. r. o., za cenu 5 988 533,82 Kč. 

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 21. 10. 2024
Rada přijala celkem 18 usnesení 

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o nájmu vánoční 
výzdoby na dobu pěti let s MK-mont illuminations, s. r. o., 
za cenu 855 881,40 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila svozový plán včetně harmonogramu všech 
druhů odpadů pro rok 2025.  Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

Krátce z jednání rady 24. 10. 2024
Rada přijala celkem 15 usnesení 

l Rada schválila částku 19 352 Kč z rezervy fondu rozvoje 
města na akci Nové světelné body veřejného osvětlení Nad 
Kavčí skálou – parkoviště a mlatový chodníček.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 31. 10. 2024
Rada přijala celkem 14 usnesení 

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na moder-
nizaci veřejného osvětlení ve městě Říčany se společností 
Eltodo, a. s., osvětlení za cenu 6 833 475 včetně DPH.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada souhlasila s navýšením účelového příspěvku 
na plavání žáků pro 1. ZŠ Masarykovo nám. Říčany ve výši 
47 065 Kč.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

Krátce z jednání rady 14. 11. 2024
Rada přijala celkem 23 usnesení 

l Rada souhlasila s uzavření smlouvy o dílo na opravu 
komunikace U Disku s firmou Swietelsky stavební, s. r. o., 
za cenu 700 511,07 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo se spo-
lečností Ramady stavby, s. r. o., jejímž předmětem je vy-
budování mlatové cesty z Voděrádek do Kuříčka za cenu 
538 230,27 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s vyhlášením soutěžního workshopu 
Říčany: Revitalizace Masarykova náměstí v režimu veřejné 
zakázky malého rozsahu a schválila podmínky soutěžního 
workshopu.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 21. 11. 2024
Rada přijala celkem 19 usnesení 

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na opravu 
ulic Bachmačská a Fibichova s dodavatelem Swietelsky 
stavební, s. r. o., za cenu 10 952 614,16 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada schválila priority oprav komunikací a chodníků 
v Říčanech pro rok 2025 do celkového rozsahu finančního 
rámce schváleného rozpočtu pro rok 2025.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila osazovací plány společnosti Zahradnické 
úpravy, s. r. o., v projektu Sadové úpravy trvalkových záho-
nů na silnici Černokostelecká, I. etapa.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila uzavření smlouvy o dílo s firmou Kame-
nosochařství a restaurátorství Pánek, s. r. o., na renovaci 
památníku padlých na průčelí Staré radnice na Masarykově 
náměstí za cenu 259 387, 70 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada města schválila darovací smlouvu se společností 
Rytmus Střední Čechy, o. p. s., na podporu úhrady řemesl-
ných prací souvisejících s úpravou prostor, ve kterých bude 
poskytována nová sociální služba pro mladé lidi s těžším 
zdravotním postižením ve výši 20 000 Kč. 

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

Krátce z jednání rady 28. 11. 2024
Rada přijala celkem 16 usnesení 

l Rada uzavřela kupní smlouvu se společností Louda auto, 
a. s., na nákup dodávkového automobilu Peugeot Boxer 2,2 
HDI za cenu 388 990 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

Krátce z jednání rady 5. 12. 2024
Rada přijala celkem 41 usnesení 

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na úpravu 
interiéru stavebního úřadu s Messa Invest, s. r. o., za cenu 
958 310,61 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy s or-
ganizací Nábytková banka Středočeského kraje, z. s., 
jejímž předmětem je poskytnutí individuální dotace ve výši 
34 000 Kč na finanční podporu provozu nábytkové banky.

Hlasy pro: 4; proti: 1; nepřítomno: 2

Jednání Zastupitelstva 11. 12. 2024
Zastupitelstvo přijalo celkem 25 usnesení

l Zastupitelstvo schválilo návrh rozpočtu města 
na rok 2025: celkové příjmy 1 096 421 575, 98 Kč, cel-
kové výdaje 1 326 809 485,95 Kč, celkem financování 
230 387 909,94 Kč.

pro: 16  zdrželi se: 1  nepřítomno: 4

l Zastupitelstvo vzalo na vědomí předloženou územní 
studii Široká (duben 2024, Ing. arch. Karel Bařinka).

pro: 18  nepřítomno: 3

l Zastupitelstvo pověřilo vedoucího městské policie, aby 
zvýšil dohled nad areálem skatepark – pumptrack. Dále 
pověřuje ředitele krizového řízení, aby ve spolupráci s pro-
tidrogovou koordinátorkou města, řešil podaný podnět 
a na příští jednání zastupitelstva předložil zprávu o řešení.

pro: 18  nepřítomno: 3

l Zastupitelstvo schválilo směrnici města o zadávání veřej-
ných zakázek.

pro: 17  nepřítomno: 4

l Zastupitelstvo schválilo Plán prevence kriminality 
na roky 2024–2028.

pro: 18  proti: 0  zdrželi se: 0  vyloučeni: 0  nepřítomno: 3
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Dostavba Pražského okruhu začala 
Lepší doprava pro Říčany a okolí

Příprava Tehovské spojky pokračuje

Obyvatelé Říčan a okolních obcí se dočkali důležitého 
kroku v řešení dlouhodobé dopravní zátěže. Ředitel-
ství silnic a dálnic (ŘSD) zahájilo výstavbu klíčového 
úseku Pražského okruhu mezi Běchovicemi a dálnicí 
D1, který přinese výraznou úlevu nejen řidičům, ale 
i místním obyvatelům.

Co přinese nový úsek Pražského okruhu?
Tento 12,6 kilometru dlouhý úsek s šesti pruhy propo-
jí již provozovanou část Pražského okruhu s dálnicí D1. 
Po svém dokončení přinese obyvatelům Říčan snížení 
tranzitní dopravy. Nižší hluk a emise – díky protihlu-
kovým stěnám a nové infrastruktuře. Rychlejší spojení 
na D1, D11 a další dálniční tahy.  

Stavba zahrnuje: dva tunely Dubeč a Na Vysoké,  čtyři 
mimoúrovňové křižovatky – Dubeč, Uhříněves, Říčany 
a Lipany, 19 mostů a 2 lávky pro cyklisty a pěší, 16 pro-
tihlukových stěn o délce 7,8 km.  

Podle generálního ředitele ŘSD Radka Mátla se podaři-
lo dokončit všechny povolovací procesy, a po dlouhých 
letech příprav se stavba konečně rozběhla. „Dostavba 
úseku 511 je pro Pražský okruh zásadní, protože vytvoří 
důležité dopravní spojení mezi hlavními dálnicemi ústící-
mi do Prahy. To pomůže nejen obyvatelům, ale i tranzitní 
dopravě, která nyní město a jeho okolí výrazně přetěžuje. 
Úsek propojí jižní část okruhu, otevřenou roku 2010, s dál-
nicí D11 a zajistí plynulejší dopravu v Praze a ve východní 
části pražské aglomerace. Všichni na tuto stavbu čekáme 
dlouhé roky a mám obrovskou radost, že po letech soudních 
a dalších třenic se podařilo získat právní moc stavebního 
povolení, aniž by někdo podal odvolání. Konečně se stavby 
dočkáme a směrem na Černý Most, ale i k D1 se nám bude 
jezdit nesrovnatelně lépe,“ popisuje dosažení významné-
ho milníku Radek Mátl, generální ředitel ŘSD.

Úleva pro Říčany
Tranzitní doprava, která dnes zatěžuje silnice v okolí Ří-
čan, bude převedena na moderní okruh. Výrazně se sníží 
provoz na stávajících silnicích, což ocení především oby-
vatelé Říčan, Lipan a Újezdu nad Lesy. Nový úsek by mělo 
podle odhadů do roku 2030 využívat až 80 000 vozidel 
denně, což výrazně ulehčí stávajícím přetíženým trasám.

Kdy se po novém úseku projedeme?
Dokončení  je plánováno na konec roku 2027. Předpokláda-
ná výše projektu je 9,8 miliardy korun bez DPH. Celý projekt 
je financován také z Fondů Evropské unie v rámci Programu 
Doprava. Další info naleznete na adrese www.rsd.cz.

Doprava je nejen v našem regionu velmi diskutované 
téma. Během podzimu si v důsledku opravy Černokoste-
lecké mnozí z nás užívali kolon přímo ve městě. Bohužel 
si to – i když na kratší dobu – zopakujeme s příchodem 
jara, kdy situace bude možná ještě horší, pokud budou 
po objízdné trase jezdit i autobusy. Jak lépe by se nám 
během opravy dýchalo, kdyby byla v provozu tzv. Tehov-
ská spojka… 

Kudy povede?
Přeložka silnice II/107, tzv. Tehovská spojka, je stavba 
připravovaná Krajskou správou a údržbou silnic Středo-
českého kraje (KSÚS) mezi dálnicí D1 a silnicí I/2 vedená 
mimo obce v nové trase, která bude mimoúrovňově křížit 
i vytíženou železniční trať. V současné době je stávající sil-
nice II/107 vedena přes centra obcí Všechromy, Svojšovice, 
Světice a Tehov po napojení se silnicí I/2 mezi Říčany a Voj-
kovem. Silniční síť je tvořena silnicemi II. a III. třídy, jejichž 
návrhové parametry jsou vzhledem k dopravním intenzitám 
nedostatečné a odpovídají spíše parametrům silnice III. tří-
dy, a to jak z hlediska šířkového uspořádání, tak i výškového 
vedení. Na silnici se vyskytuje značné množství dopravních 
závad (velký počet sjezdů na okolní pozemky, nehodová mís-
ta, nedostatečná kapacita křižovatek, zúžené profily mezi 
domy neumožňující plynulý průjezd vozidel, někde není 
možno dobudovat chodníky atd). Na trase se také nachází 
železniční přejezd s vlečkou Strančice – Velké Popovice za-
bezpečený pouze výstražným křížem. Stávající silnice II/107 
je rovněž využívána jako objízdná trasa pro tranzitní dopra-
vu v případě vzniku mimořádných dopravních situací.

Realizace přeložky byla uvažována již před dvaceti lety, ale 
faktická příprava byla opětovně zahájena až před několika 

lety. Dnes má stavba za sebou veřejné projednání EIA (pro-
ces posouzení vlivů na životní prostředí) a probíhá další 
projektová příprava. Po svém dokončení převezme značnou 
část dopravního zatížení ze stávající silnice II/107 a zároveň 
bude plnit funkci propojení mezi dálnicí D1 a silnicí I/2, 
čímž se stane také alternativou k silnici II/101, v současnos-
ti velmi přetížené. Rozdělení dopravního zatížení mezi dvě 
souběžné komunikace přinese snížení dopravního zatížení 
při průjezdu městem Říčany.

Realizací projektu dojde k převedení dopravy mimo obce, 
čímž dojde ke zrychlení průjezdu daným územím, zvýšení 
plynulosti i bezpečnosti provozu a zlepšení životního pro-
středí obyvatel dotčených obcí. Nebude se jednat o víceprou-
dou silnici, jak je někdy projektu podsouváno.

Přestavba křižovatky zvýší bezpečnost 
V rámci projektu dojde i k přestavbě stávající průsečné kři-
žovatky silnic I/2 a III/1011 (směr Strašín) na křižovatku 
turbookružní. Tato křižovatka je v současné době místem 
častých dopravních nehod. Přestavba křižovatky by tak měla 
přispět ke zvýšení bezpečnosti provozu a snížení počtu ne-
hodových událostí. Z výše uvedených důvodů jsme na za-
sedání Výboru pro dopravu Zastupitelstva města Říčany 
přijali usnesení ve smyslu podpory realizace této křižovat-
ky i v předstihu ve spolupráci s KSÚS i Ředitelstvím silnic 
a dálnic, kterým je zapotřebí poděkovat za aktivní přístup 
a věřit, že společně dovedeme nejen stavbu okružní křižovat-
ky, ale celé spojky ke zdárné realizaci, aby došlo ke zlepšení 
dopravy na Říčansku.

Miloslav Šmolík, zastupitel SPOLU–ODS,  
předseda Výboru pro dopravuSíDLiště StARé 7000 LEt

V rámci archeologického průzkumu trasy Pražské-
ho okruhu objevili odborníci z archeologického 
ústavu akademie věd Čr v katastru obcí Lipany, 
Kuří a Nupaky četné památky od mladší doby ka-
menné až po vrcholný středověk. Nejstarší odkryté 
objekty představuje osm dlouhých sloupových sta-
veb, které jsou zhruba 7000 let staré. Prozkoumali 
také část vesnice z pozdní doby halštatské, tedy  
z 5. století před naším letopočtem. V tomto období 
byly domy částečně zahloubené do země – od-
kryto bylo celkem 10 polozemnic, ale také množ-
ství dalších sídlištních jam, žlábků a pozůstatků 
nadzemních konstrukcí. Vedle hrubší kuchyňské 
keramiky se dochovalo i jemnější stolní keramické 
zboží, v některých případech opatřené působivou 
kolkovou výzdobou. archeologický průzkum bude 
pokračovat a podle Ředitelství silnic a dálnic nále-
zy průběh stavby nijak neovlivní.

Generální ředitel ŘSD Radek Mátl zahajuje dostavbu Pražského okruhu

Mimoúrovňová křižovatka napojuje přetíženou silnici Přátelství mezi Uhříněvsí 
a Říčanami na tunel Na Vysoké.
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Změny v regionální veřejné dopravě BEZRuČoVA uLiCE

Rozsáhlá rekonstrukce Bezručovy ulice v úseku mezi ulicemi K Podjezdu a K Nádraží (směrem od „knedlíkárny“ dolů) byla 
dokončena s předstihem. Náročný projekt zahrnoval opravu vodovodního potrubí, kompletní výměnu splaškové a dešťové 
kanalizace, nové rozvody veřejného osvětlení, úpravu parkovacích míst a celkovou rekonstrukci vozovky. Stavbu realizovala 
společnost Walco CZ, spol. s r. o.,  přičemž celkové náklady dosáhly téměř 30 milionů korun.

Během prosince došlo k několika úpravám linek au-
tobusové a železniční regionální dopravy. Průběžně 
jsme vás informovali na webu a na FB města (v době 
uzávěrky prosincového Kurýru jsme neměli kompletní 
informace).

K jakým změnám došlo v železniční dopravě?
•  Linka S9 ve směru od Benešova a Strančic byla ve špičkách 

pracovních dnů prodloužena v intervalu 30 minut z Prahy 
hl.n. až do Milovic přes Prahu-Vysočany, Prahu-Rajskou 
zahradu, Čelákovice a Lysou nad Labem.

•  Proběhlo dílčí posílení spěšné linky R49 a prodloužení vět-
šiny jejích vlaků až do Olbramovic, Votic nebo Tábora.

K jakým změnám došlo v autobusové dopravě?
•  Došlo k posílení provozu linky 385 v úseku Praha – Říčany 

na interval 30 min (špička) / 60 min (sedlo) / 60 min (ví-
kend), linka je nově vedena v rychlejší trase přes Říčany. 
Termín sedlo znamená období mezi špičkami, většinou do-
poledne nebo brzy odpoledne.

•  Došlo ke spojení linek 428 a 765. Pod označením 765 poje-
dou autobusy jako přímé spojeni v relaci Sibřina – Říčany 
– Jesenice. Linka jede v úseku Dobřejovice – Jesenice nově 
přes Herink, Radějovice a Horní Jirčany a nejede přes Os-
nici a Kocandu.

•  Proběhly dílčí úpravy jízdních řádů na dalších linkách.

Jak je regionální doprava organizována a jaká je role 
města Říčany?
Regionální dopravu v rámci Pražské integrované dopravy 
(PID) objednává a z převážné části financuje Středočeský 
kraj a Hlavní město Praha. Organizaci provozu a plánování 
linek zajišťují příspěvkové organizace Integrovaná doprava 
Středočeského kraje (IDSK) a Regionální organizátor PID 
(ROPID). Obce se na financování dopravy podílejí prostřed-

nictvím systému Standardy dopravní obslužnosti, který 
nastavuje kraj, a mohou přispívat na nadstandardní služby, 
například na zvýšení počtu spojů na linkách.
Město Říčany aktivně připomínkuje linky a jízdní řády, a to 
jak z odborného hlediska, tak na základě podnětů od občanů. 
Například na jaře město organizovalo sběr připomínek ve-
řejnosti k návrhu nových autobusových jízdních řádů, které 
následně předalo IDSK. Příspěvkové organizace ale nejsou 
povinny tyto připomínky automaticky zapracovat, protože 
zohledňují podněty od mnoha subjektů a musejí při tvorbě 
jízdních řádů respektovat řadu omezení. Finální rozhodová-
ní o podobě regionální dopravy tedy nespadá do kompetence 
města Říčany.
Město však disponuje strategickým dokumentem Plán do-
pravní obslužnosti, který slouží jako základ pro rozvoj ve-
řejné dopravy na jeho území. Při řešení otázek veřejné do-
pravy vychází právě z tohoto plánu. Dokument je dostupný 
na webových stránkách města v sekci Dopravní obslužnost, 
kde si veřejnost může ověřit principy, na jejichž základě 
město postupuje. Plán obsahuje i kapitoly věnované regio-
nální dopravě, na jejichž základě probíhá například jednání 
s IDSK.

Sebastian Macura,
strategie ve veřejné dopravě, Klidné město

Integrovaná doprava Středočeského kraje (IdSK) 
koordinuje veřejnou dopravu ve Středočeském kraji. 
IdSK spolupracuje s PId (Pražská integrovaná do-
prava), aby zajistila návaznost spojů mezi Prahou 
a Středočeským krajem. díky spolupráci IdSK a PId 
mohou cestující používat jednu jízdenku pro různé 
druhy dopravy (autobus, vlak, tramvaj, metro) v Praze 
i přilehlých oblastech Středočeského kraje.

V rámci opravy v ulici Bezručova dostala nový asfalt i ulice Riegrova.

Podařilo se vysadit i nové stromy.

Parkovací místa jsou ze zasakovací dlažby.
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REPoRt ZE StAVBy NoVé šKoLy

Společnost GardenLine, s. r. o.,  dokončila práce na monolitických železobetonových konstrukcích. Dále pokračují montáže 
dřevěných konstrukcí obvodového pláště a zastřešení. V interiéru stavaři provádějí montáž sádrokartonových příček, pří-
pravné práce pro elektroinstalaci, rozvody vody, kanalizace a další činnosti. 

PARKoViště PoDSKALí

Před termínem dokončujeme revitalizaci parkoviště Podskalí, která přinese bezpečnější a přehlednější uspořádání celého 
prostoru. Opravili jsme komunikaci a vybudovali nový rozšířený prostor pro chodce, včetně přechodu. Instalováno bylo ve-
řejné osvětlení. Úprav se dočkala také parkovací stání a cyklostezka, která navazuje na trasu od náplavky. Součástí projektu 
je i výsadba nové zeleně a doplnění mobiliáře, zbývá doplnit kruhové lavice kolem nových stromů, stojan na kola a dvě lampy. 
V rámci projektu jsme opravili ulici Podskalí až k ulici Lázeňská. Stavbu realizovala společnost Walco, která byla vybrána 
ve veřejné soutěži. 

Naše město se opět umístilo  
na  prvním místě
Říčany se již posedmé staly místem s nejvyšší kvalitou života 
v Česku. Vyplývá to z průzkumu společnosti Obce v datech, 
která zjišťovala kvalitu života v 206 českých obcích. Na dru-
hém místě se umístila Praha, třetí příčku obsadily jihomo-
ravské Hustopeče. Nejlépe se žije obyvatelům ve Středočes-
kém a Jihomoravském kraji. Nejhůře například v Bruntále, 
Frýdlantu, Havířově, Hodoníně, Chomutově, Kadani, Litví-
nově, Rumburku, Sokolově, Znojmě nebo v Žatci. 

Hodnotí se tři hlavní hlediska. Zdraví a životní prostředí, 
materiální zabezpečení a vzdělání. Posledním hlediskem 
jsou vztahy a služby. Celkem jde o devětadvacet různých 
aspektů, které analytici získávají z veřejně dostupných dat. 
 „Jsem nesmírně hrdý, že se Říčany už posedmé za sebou umís-
tily na prvním místě v hodnocení kvality života. Tento úspěch 
patří všem občanům, kteří svým aktivním přístupem a zá-
jmem o dění ve městě pomáhají vytvářet prostředí, ve kterém 
se dobře žije. Rád bych také poděkoval celému týmu městského 
úřadu a zastupitelům za jejich práci na projektech, které zlep-
šují infrastrukturu, vzdělávání, životní prostředí i péči o naše 
seniory a rodiny,“ říká starosta David Michalička.

Vodné a stočné pro rok 2025
Rada města schválila ceny pro vodné a stočné na kalendář-
ní rok 2025.  Cena vodného je stanovena ve výši 66,75 Kč/
m3 bez DPH (tj. 74,76 Kč/m3 včetně DPH) a cena stočného 
ve výši 56,52 Kč/m3 bez DPH (tj 63,30 Kč/m3 včetně DPH). 
Došlo k navýšení jen o tři procenta. Město nemá mnoho 
možností, jak tuto cenu ovlivnit. Cena je kalkulována na zá-
kladě Zjednodušeného finančního modelu, který vychází 
z podmínek Státního fondu životního prostředí (SFŽP).

Nejnutnější opravy objízdné trasy
Na komunikacích, které byly poškozeny provozem objízd-
né trasy Černokostelecké, probíhají dílčí, často jen dočasné 
a provizorní, opravy. Komplexní a finální opravy povrchů 
budou realizovány až po dokončení rekonstrukce Černokos-
telecké ulice. 

Žijeme Říčany
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mladí v lednu vyberou 3 projekty  
za celkem 1 milion korun 

O jakých námětech budou mladí hlasovat?

Druhý ročník participativního rozpočtu Změň To! 
pro mladé lidi se vztahem k Říčanům je v plném 
proudu. Po skvělých prezentacích, které přednesli 
jednotlivci nebo vícečlenné týmy v listopadu na ve-
řejném setkání v centru Na Fialce, posoudilo město 
realizovatelnost projektů z hlediska zadaných pod-
mínek (finanční limit, soulad s územním plánem 
nebo majetkoprávní vztahy). Do hlasování postupuje 
18 originálních projektů, o kterých budou vesměs 
žáci a studenti ve věku od 12 do 25 let hlasovat od  
15. do 31. ledna 2025.

Loňský ročník byl úspěšný pro studentský hudební 
festival majáles, sdílené piano na nádraží a šlapadla 
na rybníku Marvánek, které si Říčaňáci mohli užít hned 
po rychlé realizaci během jara a léta. Díky stejnému po-
čtu bodů vyhrála také veřejná studovna v knihovně. Její 
proces realizace je trochu náročnější. Původní záměr 
rozšířit studovnu v knihovně byl nahrazen možností 
umístit studovnu do plánované kontejnerové budovy 
v ulici Na Obci, kde ve stávajícím nevyhovujícím domě 
provozuje své aktivity Cesta integrace, o. p. s. Na pod-
zim 2024 však využilo město možnosti koupit dům 
na rohu Masarykova náměstí a ulice Lázeňská, kde po-
čítá s prostorem i pro studovnu.

Jaké projekty mladí přihlásili letos?
Změň To! je v Říčanech populární a mladí lidé mají 
nápadů na rozdávání. Návrhů totiž přišlo dvojnásob-
né množství než v uplynulém roce. Z přihlášených cca 
30 námětů ale postupuje do hlasování 18 (11 malých 
do 200 000 korun a 7 velkých do 600 000 korun). Stu-
denti opět mysleli na sportovní vyžití a vodní aktivity, 
chtějí úpravy veřejného prostoru, přicházejí s inovativ-
ními volnočasovými plány, které ve městě postrádají, 
a není jim cizí ani myšlenka bezpečného provozu. Bližší 
informace i případné úpravy projektů si můžete přečíst 
na dalších stránkách Kurýru.

Jaké návrhy nepostupují do hlasování?
Důvody k vyřazení některých projektů jsou různé. Na-
příklad záměr Stěny pro graffiti přihlásili tři různí 
navrhovatelé. Uspořádat Hudební koncert známého 
zahraničního interpreta byl nad možnosti městského 
rozpočtu. Nebo navrhovatel poskytl chybné kontaktní 
údaje a nebylo možné s ním komunikovat.
Autoři zajímavých návrhů Pumptrack na Lázeňské 
louce, Stromový ostrov s lavičkami na Masarykově 
náměstí nebo Travnatá střecha na ZŠ u Říčanského 
lesa bohužel nedorazili a neodprezentovali své projekty 

na veřejném setkání. Tvůrce záměru Rekonstrukce sta-
ré ragbyové tribuny se bohužel také nemohl zúčastnit 
akce v centru Na Fialce. Nápad Propojky po louce mezi 
ulicemi Březinova a Arbesova autor po domluvě s měs-
tem stáhl, protože stezka vede přes pozemek, který není 
v majetku města. A projekt Vodní skluzavka na Jureč-
ku autoři stáhli, protože chtějí svůj zájem a kampaň sou-
středit na jejich druhý podobný vodní námět Plovoucí 
molo se skluzavkou na Marvánku.

Adéla Ambrožová, koordinátorka participace

ZEPE

JAK MŮŽEŠ HLASOVAT?
•  Je ti mezi 12 a 25 lety a máš vztah k Říčanům 

(bydlíš, studuješ nebo trávíš volný čas v Říčanech)

•  Hlasuj elektronicky přes platformu D21

•  Do hlasování vstoupíš prostřednictvím PINU,  
který ti přijde smskou do mobilu

•  V hlasování budeš mít k dispozici pouze  
plusové body

www.zmento.prekvaptericany.cz/zmen-to-2024

TVŮJ HLAS,  TVŮJ PROJEKT!
HLASUJ

15.–31. 1.
2025

RICANY_ZMENTO_kuryr_171x242.indd   1 05.12.2024   15:15

FONTÁNA NA LÁZEŇSKÉ LOUCE

Navrhuje: Babeta Anna  
Bambásková a její tým
V centru města chybí fontána, 
která by ochladila rozpálené 
ulice v horkých dnech a este-
ticky vylepšila okolní prostře-
dí. Malá fontána s pítkem by 
mohla oživit Lázeňskou louku 
v prostoru pro workout za ragbyo-
vým hřištěm. Fontána může být i hravým prvkem, když 
se doplní nášlapným nebo jiným manuálním ovládáním. 
Město počítá s vodním prvkem také v rámci komplexní 
revitalizace Masarykova náměstí.

FINANCE NA VYBAVENÍ STUDOVNY V ŘÍČANECH

Navrhuje: David Vašek
Jde o příspěvek na vybavení stu-
dovny, která bude sídlit v budo-
vě na Masarykově náměstí v ul. 
Lázeňská. Tu město zakoupilo 
na podzim 2024. Studovna 
bude sloužit pro žáky a studenty 
říčanských škol. Kromě nerušeného 
vzdělávání je zde prostor na hraní desko-
vých her, různé exkurze, přednášky a doučování. Vyba-
vení zahrnuje nové počítače, nábytek a tabuli/flipchart. 
Možností je nákup svačinového automatu nebo akustic-
ké budky pro telefonování.

VIRTUÁLNÍ REALITA A MINECRAFT V KNIHOVNĚ

Navrhuje: Mark Maryč 
 a Mikuláš Malina
Návrh počítá se službou vir- 
tuální reality v dětském odděle-
ní Husovy knihovny na Komen-
ského náměstí. Virtuální realita 
přináší pro počítače, herní kon-
zole či mobilní telefony unikátní 3D 
simulaci prostředí, která nachází využití 
nejen v herním průmyslu, ale také ve školství. Sloužila by 
nejen dětem, ale i dospělým a seniorům, třeba ve formě 
her nebo naučných programů. Projekt zahrnuje koupi tří 
notebooků, příslušenství (3 VR headsety – virtuální brý-
le, hry, playstation, meta quest) a odměny pro asistenty 
u výpůjčky zařízení.

BAREVNÉ PŘECHODY V CENTRU MĚSTA

Navrhuje: Viktorie Kubišová
Návrh chce přispět k vizuál-
nímu zlepšení centra města. 
Přechody pro chodce upra-
vené barevnou malbou, růz-
nými ornamenty či vtipnými 
obrazci jsou originální alter-
nativou ke klasickým černobí-
lým nebo červeným přechodům. 
Technické podmínky a normy v ČR se k těmto 
řešením staví spíše odmítavě, barevnost by musela být 
v souladu se zákonem o silničním provozu. Zebra v pří-
liš mnoha barvách prý zaniká a řidič může přechod pře-
hlédnout. V případě realizace jsou vytipované přechody 
u škol a školek.

LAVIČKY NA ZASTÁVCE POLITICKÝCH VĚZŇŮ

Navrhuje: David Vašek
Na autobusové zastávce Poli-
tických vězňů lidem chybějí 
lavičky a při čekání na pří-
jezd autobusu si cestující 
často musí sednout na zem 
nebo na podezdívku na plo-
tě blízkého domu. Prostor 
pro umístění laviček je v obou 
směrech a dal by se jednoduše vy-
užít. Instalací laviček však může dojít k zúžení průchodu 
pro pěší.

SDÍLENÁ ZAHRADA PRO ŠKOLY

Navrhuje: Marie Wernerová  
a její tým
Sdílená zahrada bude sloužit k vý- 
ukovým účelům pro školy, kde budou 
žáci pěstovat květiny, stromy a země-
dělské plodiny. Zahradu budou tvořit 
bylinkové a zeleninové záhony, okrasné 
květiny, stromy, keře, hmyzí domek, také lavičky a infotabu-
le. Lokalita u Cesty svobody není aktuálně možná vzhledem 
k plánovanému zahájení stavby autobus. nádraží. Město 
hledá jiné vhodné oplocené pozemky se zdrojem vody, mís-
tem pro kompost a nářadí. Foto: www.kokoza.cz

MALÉ PROJEKTY DO 200 000 KČ
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AQUAZORBING V RÁMCI KULTURNÍ AKCE

Navrhuje: Dominik Karla
Základem je nafukovací koule, 
do které člověk vleze a může se s ní 
pohybovat po vodě. Aquazorbing 
lze nabídnout jako jednorázovou 
atrakci při městské kulturní akci, kde 
by ji šlo otestovat, vyhodnotit zájem 
veřejnosti a provozní náročnost. Město tuto 
vodní aktivitu na Mlýnském rybníku nemůže provozovat. 
Vyžaduje přítomnost odborně vyškoleného personálu, 
který zajistí bezpečnost uživatelů, kontroluje čas stráve-
ný v kouli a manipuluje s bezpečnostním vybavením, jako 
je lano nebo kompresor.

ŽIVÉ BLUDIŠTĚ U CYKLOSTEZKY

Navrhuje: Vojtěch Janoušek 
a Hynek Klíma
Živé bludiště je přírodní hla-
volam tvořený keři, které 
jsou vysazeny do různých 
tvarů a řad s mnoha křižo-
vatkami, slepými uličkami 
a s jednou nebo více cestami 
od startu k cíli. Nabízí volnoča-
sovou aktivitu pro odpočinek i zábavu 
jak malým dětem, tak dospělým. Navrhovaná lokalita 
vedle stánku u cyklostezky směrem na Kolovraty není 
vhodná, je ve svahu a v nivě potoka. Vhodným místem 
je pozemek na protější straně, u cyklostezky směrem 
na Světice, či jiné místo s dobrým přístupem.

AUTOMAT NA BUBBLE TEA V ŘÍČANECH

Navrhuje: Aneta Daňkovská  
a její tým
Oblíbený nápoj bubble tea (čaj 
s želatinovými kuličkami, pří-
padně dochucený džusem, siru-
pem či mlékem) chtějí mladí lidé 
v Říčanech. Možností je automat, 
umístěný venku, ve školách, v průčelí 
nebo uvnitř městských budov. Podobné stánky s automa-
tickým provozem již v zahraničí jsou. Na Masarykovo 
náměstí je nevhodné ho umístit z důvodu plánované re-
vitalizace. Ačkoliv je přístroj autonomní, bude vyžadovat 
zodpovědnou osobu, která ho bude doplňovat a spravo-
vat. Také je nutné splnit podmínky hygienické stanice.

PŘECHOD PRO CHODCE PŘES ULICI POLITICKÝCH VĚZŇŮ

Navrhuje: Eliška  Rychtová
Přechod pro chodce by vedl vedle autobusové zastávky U nádraží přes silnici Politických věz-
ňů k Cestě Svobody. Jde o frekventované místo, kde jezdí mnoho aut, zastavují zde autobusy 
a přecházejí davy lidí včetně dětí směřujících na vlakové nádraží. Vyznačením přechodu by došlo 
ke zvýšení bezpečnosti pohybu chodců. Na navrhovaný přechod je již vypracován realizační pro-
jekt včetně rozpočtu, proto byl přesunut do kategorie malých projektů.

NOVÉ PINGPONGOVÉ STOLY NA MARVÁNKU

Navrhuje: Kristýna Přibylová 
a její tým
Návrh počítá s umístě-
ním dvou nových stolů 
na stolní tenis do areálu 
u rybníka Marvánek. Pál-
ky a míček by bylo možné 
zapůjčit za poplatek u ob-
sluhy Hospůdky Na Mar-
vánku, stejně jako funguje 
minigolf nebo výpůjčka šlapadel. 
Pingpongové stoly by rozšířily nabídku sportovních ak-
tivit na tomto koupališti.

TRAIL PRO KOLA

Navrhuje: Marek Mačok 
 a jeho tým
Trail je lesní cyklistická trasa 
pro kola. Říčanský trail by vedl 
z kopce v délce cca 800 m se 
skoky, přibližně osmi zatáč-
kami a terénními nerovnostmi 
tvořenými kořeny stromů. Byl by 
přístupný pro všechny věkové kate-
gorie i úrovně cyklistů. Není možné ho vybudovat na po-
zemcích lesů v majetku města kvůli nevhodnému reliéfu, 
kolizi s návštěvníky lesa, a hlavně nelze dále zvyšovat 
tlak na les dalším umisťováním sportovišť. Malý trail by 
po domluvě s Lesy ČR mohl být v části Strašína ve svahu 
nad Rokytkou nebo jinde mimo les.

LEGÁLNÍ GRAFFITI STĚNY V ŘÍČANECH

Navrhuje: Matyáš Fořt  
a Ondřej Schut
V Říčanech chybí prostor pro 
legální graffiti. Místo sprejo-
vání na veřejné budovy mohou 
vznikat graffiti na vyhrazených 
plochách. Cílem je vytvořit stě-
nu pro graffiti u říčanského ska-
teparku poblíž tratě nebo by v uličce 
vedoucí z Cesty Svobody k budově nádraží mohly být 
malé zídky pro graffiti, čímž by se předešlo nevkusnému 
čmárání na malby v rondelu nádraží. Zdi pro graffiti by 
se pravidelně přemalovaly a daly tak prostor pro tvorbu 
různým umělcům a malířům.

NOVÉ PINGPONGOVÉ STOLY U GYMNÁZIA

Navrhuje: Daniel Krejčík 
a Lukáš Konvička
Návrhem je postavit dva 
pingpongové stoly v blíz-
kosti gymnázia Říčany 
na Komenského náměstí. 
Stoly na stolní tenis v této 
lokalitě chybějí a zahrát ping-
-pong by si mohli jak studenti, 
tak i veřejnost. Jejich umístění by bylo 
možné v lesoparku naproti gymnáziu nebo na po-
zemku s venkovní posilovou u Blahoslavovy ulice, 
případně po domluvě se Středočeským krajem  
v areálu školy před budovou tělocvičny.

FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK NA MAJÁLES 2025

Navrhuje: Matyáš Fořt
Majáles se řadí mezi největší stu-
dentské akce v Říčanech. Město 
na nadcházející ročník přispěje 
částkou 200 000 korun, ale stu-
denti ho chtějí uspořádat v po-
dobném rozsahu jako loni. Poža-
dovaná částka by přispěla na bohatý 
program, který zahrnuje průvod studentů, sportovní tur-
naj, koncerty s místními muzikanty i známými interpre-
ty a vyhlášení krále a královny. Akce se stala jedinečnou 
platformou pro prezentaci talentu mladých lidí, posilující 
spolupráci mezi školami a přispívající k atraktivitě města 
jako kulturního centra.

PLOVOUCÍ MOLO SE SKLUZAVKOU NA MARVÁNKU

Navrhuje: Theodore Anthony Temperante a jeho 
tým
Původní nápad nafukovací lezecké 
stěny u Jurečku byl po do-
mluvě změněn na umístění 
plovoucího mola a skluzav-
ky se skákadlem na rybník 
Marvánek. Nafukovací stěna 
se totiž nehodí do přírodního rázu 
rybníka Jureček. Skluzavka bude z pří-
rodních materiálů, splní účel vodní atrakce, ale nenaruší 
svým vzhledem okolní přírodu. Podobná skluzavka zde 
ve 40. letech minulého století existovala. Podpoří aktivní 
trávení volného času dětí a zvýší oblíbenost celého are-
álu.

DISCGOLF PARK V ŘÍČANECH

Navrhuje: Jakub Zelenka a jeho tým
Discgolf vychází z klasického golfu, ale hází se s létajícími talíři, tzv. disky do speciálních 
discgolfových košů. Průměrná vzdálenost mezi výhozištěm a cílem bývá kolem 80–120 me-
trů a dá se dosáhnout třemi, případně i dvěma hody. Cílem hry je hodit létající disk do koše 
co nejmenším počtem hodů. Vybavení není finančně náročné, je vhodné pro všechny věkové 
kategorie a zábava pro celou rodinu. Vytipovanou lokalitou pro hřiště s 9 jamkami je za říčan-
ským hřbitovem u ulice K Solné stezce, kam by se dalo pohodlně dojít po nové mlatové cestě.

FOTOBUDKA U MLÝNSKÉHO RYBNÍKU

Navrhuje: Tobiáš Molzer  
a Jindřich Kůstka
Projekt počítá s umístěním samo-
obslužné dotykové polaroidní/
instantní fotobudky s plexisklem 
instalovaným vzadu k Mlýnské-
mu rybníku, odkud je krásný po-
hled na přírodní panorama. Trend fo-
tobudek se vrací, je alternativou k focení 
mobilním telefonem, a navíc je výsledkem vytiště-
ná fotka. Lze si vybrat z originálního potisku, aby 
ladila k prostředí rybníku. Rozpočet by uhradil 
nákup budky a část tvoří poplatek pro její údržbu. 
Mlýnský rybník by měl další atrakci a turisté i místní ná-
vštěvníci by si mohli odnést hezký suvenýr.

VELKÉ PROJEKTY DO 600 000 KČ

Adéla Ambrožová, koordinátorka participace
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Letošní advent přinesl mnoho krásných vystoupení 
a zážitků, díky kterým jsme si mohli užít pravou vánoční 
atmosféru. První adventní neděli připravily děti ze ZUŠ 
Říčany spolu s MŠ Čtyřlístek a 2. ZŠ Bezručova.  
Speciální poděkování patří Ivetě Sinkulové, Šárce  
Skůpové a Martinu Mužíkovi za skvělou organizaci.  
Nechyběl tradiční Čertů rej, kde se náměstí zaplnilo  
čerty a děti si užily pekelnou zábavu, přičemž  
ty nejhodnější odměnil Mikuláš.

Druhou adventní neděli připravily Římskokatolická far-
nost Říčany a Junák – český skaut, středisko Lípa Říčany. 
Letos jsme se poprvé zapojili do akce Česko zpívá koledy  
s Deníkem a spolu s více než sedmi sty místy po celé zemi 
jsme si zazpívali nejznámější vánoční koledy. Ani přes ne-
moci nechyběl vánoční jarmark, kde bylo možné zakoupit 
dárky od neziskových organizací i dalších prodejců. Svůj 

stánek měla také 1. ZŠ, která vybrané peníze věnovala 
do Koloběhu. Děkujeme všem říčanským školkám, 2. ZŠ 
Bezručova a Pěveckému sboru Sirény za báječný program, 
který zakončil koncert Vlasty Horvátha.
Poslední adventní neděle patřila Sboru církve bratrské v Ří-
čanech, Cestě integrace, MAS Říčansko, Vinici společenství 
křesťanů, Olivově dětské léčebně a Komunitnímu centru Ří-
čany. Před Štědrým dnem jsme se sešli na tradičním soused-
ském setkání. V rámci Českých Vánoc vystoupily Pěvecký 
sbor Sirény, Eliška Hošková a Pěvecký sbor ZUŠ Říčany, 
který secvičil vánoční pásmo s Josefem Vágnerem. Den za-
končila Zvonohra Petra Rudolfa Manouška.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na vytvoření vánoční atmo-
sféry: Sboru dobrovolných hasičů Říčany, Městské policii, 
Technickým službám, Žákovskému zastupitelstvu, Farmě 
Tehov za zajištění zvířátek na České Vánoce, a především 
vám všem, kteří jste byli s námi.

Šťastné a veselé Vánoce 2024
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Děti z říčanských mateřských a základních škol opět krásně nazdobily 
stromečky u kostela na Masarykově náměstí. 

Milí Říčaňáci, doufáme, že jste si letošní Vánoce užili. 
Věříme, že ke „správné“ sváteční atmosféře přispělo 
i nové osvětlení. Rozsvítili jsme pro vás Lázeňskou lou-
ku, náplavku a také kašnu v parku A. Švehly. 

Ozdobené ŘíčanyŠťastné a veselé Vánoce 2024
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Děkujeme všem účastníkům a KC Labuť za krásnou atmo-
sféru předvánočního Setkání seniorů s hudbou. Hudebníci 
z Dua Sen opět roztančili sál hity od polky až po rock‘n‘roll. 
Dětem z říčanských mateřských škol a jejich učitelkám dě-
kujeme za kouzelné dárečky, které pro seniory vyrobily. 
Taneční odpoledne zpestřily svým vánočním vystoupením 
roztomilé děti z MŠ Srdíčko Říčany za doprovodu oblíbené 
učitelky Irenky Staňkové. Všichni jsme si tak mohli společ-
ně zazpívat první koledy. Předvánoční náladu navodila vůně 
jedlových větviček, za které děkujeme kolegům z Odboru ži-
votního prostředí. Za sladké pohoštění děkujeme Pekařství 
Frydrych. Máme upřímnou radost z nově navázaných přátel-
ství, která na těchto akcích pro seniory vznikají a z obnove-
ných setkání po desítkách letech ztracených kontaktů. Jsme 
moc rádi, že toto všechno můžeme pravidelně říčanským se-
niorům dopřát a doufáme, že se setkáme zase v příštím roce. 
Přejeme všem klidné Vánoční svátky a pevné zdraví do nové-
ho roku. Těšíme na viděnou s vámi při dalším Setkání senio-
rů s hudbou v pondělí 3. února 2025.

Odbor školství a kultury

Setkání seniorů s hudbou

W W W . R I C A N Y. C Z

  Každé úterý a středu od 13 do 14 hod.    
  Mimo státní svátky a prázdniny

PLAVÁNÍ  
PRO ŘÍČANSKÉ SENIORY 65+ 
ZDARMA

  Úterní termíny:
   Leden: 7. 1.; 14. 1.; 21. 1.; 28. 1.
   Únor: 4. 2.; 11. 2.; 18. 2.; 25. 2.
   Březen: 4. 3.; 11. 3.; 18. 3.; 25. 3.
   Duben: 1. 4.; 8. 4.; 15. 4.; 22. 4.; 29. 4.; 
   Květen: 6. 5.; 13. 5.; 20. 5.; 27. 5.
   Červen: 3. 6.; 10. 6.; 17. 6.; 24. 6.

  Středeční termíny:
   Leden: 8. 1.; 15. 1.; 22. 1.; 29. 1.
   Únor: 5. 2.; 12. 2.; 19. 2.; 26. 2.
   Březen: 5. 3.; 12. 3.; 19. 3.; 26. 3.
   Duben: 2. 4.; 9. 4.; 16. 4.; 23. 4.; 30. 4.
   Květen: 7. 5.; 14. 5.; 21. 5.; 28. 5.
   Červen: 4. 6.; 11. 6.; 18. 6.; 25. 6.

  Ve spolupráci: Centrum Na Fialce a KOLOBĚH 

Začínáme v lednu
2025

Město tvoří nejen budovy a uli-
ce, ale především lidé, kteří 
v něm žijí. Vztahy mezi souse-
dy, péče o prostředí kolem nás 

a chuť měnit věci k lepšímu dělají z Říčan místo, kde stojí 
za to žít. Díky místním spolkům, školám, organizacím 
i jednotlivcům se pořád něco děje – vznikají sousedské 
akce, přibývají stromy a zlepšuje se veřejný prostor. Vaše 
práce má obrovský dopad, a právě proto vznikla nová 
pozice komunitního koordinátora.

Jsem tu pro vás, abych pomohla podpořit sdílení nápadů 
a najít způsoby, jak co nejlépe využít veřejnou zeleň i další 

zdroje našeho města. Ať už jde o lepší propojení mezi jednot-
livými iniciativami, hledání dobrovolníků, nebo organizaci 
vzdělávacích a síťovacích setkání. Jsem tu i pro ty, kteří te-
prve začínají nebo mají nápad, s jehož uskutečněním si nevě-
dí rady. Váš projekt, sousedská akce nebo třeba jen malý krok 
pro zlepšení okolí mohou inspirovat další. Nebojte se ozvat!

Jaké to uděláme, takové to tady budeme mít. Pojďme spo-
lečně dál tvořit město, které nás bude bavit. 

Markéta Strouhalová
komunitní koordinátorka 

zijeme@ricany.cz

Nový rok, nové nápady: Žijeme Říčany společně
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Společný projekt čtyř umělců, jedné kurátorky a gale-
ristky představuje výstavu zaměřenou na hledání místa, 
které není pevně dané ani konkrétní. Stává se jím až 
v momentě, kdy do něj vstoupíme. Je to prostor s mnoha 
významy, které si každý – ať už umělec, nebo divák – 
vykládá po svém. Místo může být proměnlivé, měnící se 
v čase a s novými úhly pohledu.

Hledání místa je zároveň hledáním našeho vlastního prosto-
ru v dnešní propojené společnosti, ve světě plném výzev, pro-
žitků a informací. Toto místo může být metaforou pro naši 
identitu i pro hledání rovnováhy mezi vnějšími vlivy a naším 
nitrem.
Výstava v galerii ME–GA Říčany nabízí nejen zastavení a za-
myšlení, ale také příležitost k setkání – mezi umělci a mezi 
nimi a diváky.
Co autory na této výstavě odlišuje? Věk, pohlaví, inspirace 
i přístupy k hlavnímu tématu. Co je spojuje? Vášeň pro mal-
bu, abstraktní vyjadřování a práce s barvou.
Kristýna Šormová zachycuje ve svých strukturálních mal-
bách hluboké přírodní prožitky. Její velkoformátové obrazy, 
vytvořené technikou malby rukama, vtahují diváka do ne-

probádaných světů. Sama autorka popisuje svůj proces jako 
„ponoření do obrazu“.
Sofie Švejdová se ve své tvorbě věnuje dramatům každoden-
nosti. Její obraz Modrý (200 × 200 cm, olej na plátně) domi-
nuje výstavě nejen svou velikostí, ale i expresivní barevností. 
Dílo si našlo své specifické místo v prostoru galerie, kde zís-
kalo intimitu potřebnou pro vyjádření silného emocionální-
ho náboje.
Filip Švehla reflektuje ve své tvorbě rytmus a barevnost 
současného urbanismu. Jeho grafická abstrakce v obra-
zech zdánlivě hledá své místo, ale zároveň přirozeně zapadá 
do nadčasového konceptu výstavy.
Kateřina Štenclová se inspiruje světlem, hudbou a digi-
tálním světem. V obraze  Jak myslíš (200 × 170 cm, akryl 
na plátně) odhaluje hloubky své vášně, které se stávají pro-
středkem k nalezení nových perspektiv.

Výstava potrvá do 25. ledna. Přijďte navštívit galerii ME–GA 
Říčany a objevte nejen díla vystavených umělců, ale také své 
vlastní „místo“, které v sobě každý máme ukryté.

Lenka Babíčková, galeristka ME–GA Říčany

Zveme vás na výstavu TO míSTO
Akce ŽZ
Jako Žákovské zastupitelstvo jsme se v uplynulých měsících 
zúčastnili mnoha akcí pořádaných nejen městem Říčany. 
Bubnovali jsme pro Centrum Locika pomáhajícímu dětem, 
které ve svých rodinách zažívají domácí násilí. Každý rok 
toto centrum pořádá Bubnovačku, do které se vždy zapojuje 
mnoho zajímavých osobností, organizací, firem i škol. Le-
tos jsme se poprvé zapojili i my. Celá Bubnovačka byla pro 
všechny velmi zajímavou zkušeností.
Na začátku prosince jsme se zúčastnili již tradiční říčanské 
akce Čertů rej. Měli jsme možnost vidět mnoho krásných 
masek, ty nejhezčí označit a následně ocenit. Akci navštívil 
i Mikuláš, který dětem přinesl odměnu za celoroční snahu. 

Vize ŽZ pro rok 2025
Na rok 2025 opět připravujeme mnoho zajímavých akcí. 
Některé akce, jako březnový benefiční koncert, říčanský 
majáles a červnový turnaj v ragby pro základní školy a nižší 
gymnázia, jsou v podstatě tradicí. Budeme ale pořádat i nové 
programy. Největší novou akcí bude Říčanský Bludišťák, 
do kterého se zapojí jak žáci základních škol, tak i žáci niž-
ších a vyšších gymnázií. Těšíme se na setkání s vámi při ně-
kterém připravovaném programu.

Viola Malinová, ŽZ

Zprávy ze Žákovského zastupitelstva

HuRá VEN NA iHŘiště

Zveme všechny děti, maminky, tatínky, babičky i dědečky na hřiště! Přesněji na iHřiště, které spojuje moderní technologie 
se sportem. Tato interaktivní sportoviště najdete na dvou místech – na Lázeňské louce a u Marvánku. Stačí si do telefonu 
stáhnout aplikaci a podle mapy hledat zelené „puky“. Můžete sledovat své sportovní výkony, plnit různé výzvy nebo soutěžit 
s ostatními uživateli. Tak neváhejte a hurá ven!
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report starosty města Celé znění reportů 
najdete na 

 @michalickadavid

Bylo mi velkou ctí zahájit stavbu po boku osobností jako 
Petr Fiala, Martin Kupka, Radek Mátl, Bohuslav Svobo-
da, Petra Pecková a dalších. Velice děkuji všem, kdo se 
podíleli na přípravě, projekci, inženýringu i povolování 
stavby. Bude to obrovský krok pro město, kraj i celou 
ČR. Už se těším, jak se za cca tři roky svezeme.

Pražský okruh od Říčan do Běchovic se začíná sta-
vět. Nejen v Říčanech proto čekejme v příštích třech letech 
zvýšený stavební ruch. Jsem rád, že stavba je připravena 
kvalitně, včetně mnoha lávek, doprovodných stezek pro 
pěší a cyklisty, protihlukových zářezů, valů a také výsadeb 
zeleně. Nedávno se podařilo také schválit kompletní úpravu 
budoucího přivaděče Lipanská (jeden ze tří sjezdů na Říča-
ny, další bude na Černokostelecké a stávající u Modletic), 
včetně dobře vymyšlené okružní křižovatky s Říčanskou. 
Zde nemá být umožněn průjezd přímo do centra, aby se z Li-
panské a Jizerské, potažmo z náměstí, nestala zkratka skrz 
centrum do zbytku města. Modely ukazují, že díky přesunu 
většiny tranzitu na Pražský okruh se ulice Říčanská včetně 
okružky u Lihovaru zásadně uvolní. Navíc řidiči z okolí Mu-
kařova a Louňovic, což je nejsilnější zdroj dopravy přes Ří-
čany, využijí přímý sjezd na Černokostelecké a nebudou skrz 
centrum projíždět vůbec.

Molo přes Mlýnský rybník – je téměř hotovo, ale ote-
vírat pro veřejnost budeme až po dokončení bočních obrub, 
orientačního led osvětlení, a především po naplnění rybníka 
vodou. Kvůli bezpečnosti pracovníků muselo být napouštění 
dočasně pozastaveno, protože instalovali elektrické kabely.

 

Nová stezka na Světice je téměř dokončena. Několik 
akátových sezení, zídky pro ještěrky, stovky keřů a cca 270 
listnatých stromů...

 

Zbrusu nové zastávkové přístřešky na Černokostelec-
ké. Myslím, že je to pecka.

Přeji dobrý nový rok 2025
starosta David Michalička

Ve Středočeském kraji vznikla Nábytková banka Stře-
dočeského kraje, z. s., která může být pro občany města 
prospěšná dvěma způsoby: Můžete se buď stát dárci 
nábytku a ostatního vybavení, nebo můžete požádat 
o podporu, jste-li osobou v nouzi.

Informace pro dárce
Máte-li doma nábytek a vybavení, které byste rádi někomu 
věnovali, pokud je funkční a hygienicky nezávadné, může-
te se obrátit na koordinátorku nábytkové banky na tel. čísle 
604 218 907 nebo prostřednictvím e-mailu info@nbsk.cz, 
a to v pracovní dny od úterý do čtvrtka v čase 9–16 hodin. 
Nabídnout nábytek můžete také na webové stránce nábytko-
vé banky www.nbsk.cz, kde vyplníte formulář v záložce Chci 
darovat. Nábytek mohou pracovníci nábytkové banky vyzved-
nout ve vaší domácnosti nebo ho můžete předat po předchozí 
domluvě do skladu v Benešově. Koordinátorka s vámi domlu-
ví podmínky a termín předání. Nábytková banka vám může 
pomoci také s vyklízením nemovitosti v pozůstalostech atd.

Kdo může být dárcem?
•  Kterýkoliv občan, který má nadbytečný nábytek či vybavení 

domácnosti.
•  Firma, která se zbavuje nepotřebného nábytku, popř. vý-

robci nábytku nebo obchodníci s nábytkem.

Co lze darovat?
•  prioritně přijímáme postele, stoly, židle, policové skříně 

a funkční elektrospotřebiče;
•   dále jednotlivé kusy i sestavy domácího nábytku, kancelář-

ský i venkovní nábytek;
•   svítidla;
•   bytový textil – polštáře, peřiny, záclony, závěsy, povlečení, 

prostěradla, ručníky, utěrky, spacáky;
•   dětské potřeby – židličky, postýlky, vaničky, lehátka, přeba-

lovací pulty, hračky (pouze omyvatelné);
•   sportovní potřeby;
•  elektrospotřebiče – pračky, ledničky, sporáky, vařiče, mik-

rovlnky, šlehače atd.;
•   vybavení domácnosti – odpadkové koše, koše na prádlo, 

sušáky atd.;
•  nádobí – hrnce, talíře, příbory, vázy a další.

Darované věci musejí být plně funkční, čisté, bez parazitů 
a bezpečné pro dalšímu užívání. Drobné závady nejsou pře-

kážkou. Nábytková banka si vyhrazuje právo nábytek i vyba-
vení odmítnout, nesplňuje-li podmínky přejímky z důvodu 
neupotřebení věci či naplněné kapacit skladu.

Informace pro osoby v nouzi
Materiální pomoc poskytuje nábytková banka potřebným 
pouze skrze smluvní partnerské odběratelské organizace 
(poskytovatele sociálních služeb). Aktuální seznam part-
nerských odběratelských organizací naleznete na adrese  
www.nbsk.cz v záložce Potřebuji nábytek. Potřebujete-li 
podpořit nábytkem či jiným vybavením, obraťte se na své 
sociální pracovníky a společně vyplňte formulář Žádost 
o poskytnutí materiální pomoci, který je volně ke stažení 
na stránce www.nbsk.cz, a zašlete jej prostřednictvím so-
ciálního pracovníka e-mailem na adresu info@nbsk.cz. Ná-
sledně se přímo s vámi spojí koordinátor nábytkové banky 
a dojedná termín zavezení nábytkovou bankou a podmínky 
předání. 

Pavla Campodonicová
předsedkyně Nábytkové banky Středočeského kraje, z. s.

Projekt Nábytkové banky Středočeského kraje, z. s., je spo-
lufinancován Krajským úřadem Středočeského kraje, městy 
Dobříš a Benešov a podporován je operačním programem 
OPZ+ přes Úřad práce ČR. 

Novou nábytkovou banku v benešově mohou 
využívat i Říčaňáci

Na zahájení stavby s hejtmankou Petrou Peckovou, místostarostkou 
Hanou Špačkovou a místostarostou Pavlem Matoškou.
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Volné pozice pro město Říčany
Chcete, aby vaše práce měla smysl?  
Staňte se součástí našeho týmu.
Získáte tím:
n  stabilní práci na dobu neurčitou; 

5 týdnů dovolené + 5 dní placeného volna navíc 
(sick days);

n plně hrazenou karta Multisport;
n  službu „uLékaře“ – online lékařskou poradnu 

24/7 a objednávání k lékařům;
n  stravenky v hodnotě 150 Kč/den,  

kde zaměstnavatel hradí 130 Kč/den;
n  příspěvek na penzijní připojištění ve výši 3 %  

ze mzdy;
n  výhodné tarify pro mobilní telefony i pro členy 

rodiny;
n  školení pro zvyšování kvalifikace v ceně až 

30 000 Kč;
n příspěvek při životních a pracovních výročích;
n možnost umístit dítě do městské školky;
n  možnost rekreace v městských objektech  

v Kořenově (horská chalupa) a Lutové  
(jihočeský statek).

referent stavebního úřadu – povolování staveb
Co práce obnáší: výkon státní správy na úseku stavebního 
řádu a územního rozhodování.
Co k tomu potřebujete: vysokoškolské vzdělání v bakalář-
ském nebo magisterském studijním programu ve studijním 
oboru stavebního, architektonického nebo právnického 
směru nebo vyšší odborné vzdělání v oboru stavebnictví  

a 1 rok praxe v oboru stavebnictví nebo SŠ s maturitní 
zkouškou v oboru stavebnictví a 1 rok praxe v oboru staveb-
nictví.

Údržbář na správě budov
Co práce obnáší: údržbu budov, drobné opravy, organizace 
stěhování, odvoz materiálu.
Co k tomu potřebujete: vyučení a manuální zručnost.

referent registru vozidel – přepážka
Co práce obnáší: práce u přepážky registru vozidel.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, zkušenost s admi-
nistrativou, vstřícný přístup ke klientům.

Pracovník technické správy
Co práce obnáší: údržbu města, drobné opravy.
Co k tomu potřebujete: základní vzdělání a manuální 
zručnost.

Administrativa – zkrácený úvazek DPP/DPČ
Co práce obnáší: administrativní prác 8 hodin týdně, roz-
dělování pošty, zpracovávání dokumentů ve spisové službě.
Co k tomu potřebujete: SŠ, zkušenost s administrativou, 
znalost programu Excel.

V případě zájmu volejte anebo rovnou posílejte 
životopisy na kontakt: 
Jana Žďárská, 602162037,
jana.zdarska@ricany.cz.

Aktuální  
volné pozice najdete  

ZDE:

Nevyhovuje vám stereotypní práce? Dává 
vám smysl pomáhat druhým? Tak se přidejte 
k nám a začněte pracovat pro Městskou poli-

cii v Říčanech.

Co budete dělat:
• zajišťovat bezpečnost osob a majetku;
•  dohlížet na bezpečnost a plynulost  

provozu na pozemních komunikacích;
• dohlížet na dodržování pravidel občanského soužití;

• spolupracovat na prevenci kriminality ve městě.
Co nabízíme:
• stejné benefity, jako mají zaměstnanci MěÚ Říčany.

  Hledáme strážníky městské policie v Říčanech

Zaujali jsme vás? Chcete vědět více? 
Rádi vám na vše odpovíme  

na kontaktech: 
tel.: 323 618 258 nebo 323 618 150 

vaclav.rezac@ricany.cz.

	 Schválený	 Upravený	 Skutečnost		 %	plnění
	 rozpočet	 rozpočet	 k	30.	11.	2024	 k	uprav.
	 v	Kč	 v	Kč	 v	Kč	 rozpočtu

Plnění rozpočtu 
města 2024

PŘÍJMY

Daňové příjmy	(daň	z	příjmů	fyz.	osob	ze	závislé	
činnosti	a	z	podnikání,	daň	z	příjmů	právnických	
osob,	daň	z	příjmů	města	Říčany,	daň	z	přidané	
hodnoty,	správní	poplatky	a	místní	poplatky)

531Ê670Ê000,00 541Ê326Ê707,98 502Ê131Ê329,30 92,76

Nedaňové	příjmy	(příjmy	z	pronájmů,	parkovací	
automaty,	školné,	stravné,	pokuty)

139Ê564Ê404,00 151Ê903Ê963,02 161Ê350Ê878,03 106,22

Kapitálové	příjmy	(příjmy	z	prodeje	majetku) 7Ê700Ê000,00 7Ê700Ê000,00 15Ê172Ê834,60 197,05

Přijaté dotace 272Ê763Ê286,68 300Ê704Ê205,06 289Ê684Ê638,65 96,34

Přijaté	splátky	půjček 42Ê500,00 42Ê500,00 82Ê500,00 194,12

Rozpočtové příjmy  
běžného roku celkem

951Ê740Ê190,68 1Ê001Ê677Ê376,06 968Ê422Ê180,58 96,68

Přebytek	hospodaření	za	minulý	rok 430Ê427Ê507,11 509Ê785Ê407,63 509Ê785Ê407,63 100,00

Zůstatek	pokladny	cizí	měny

Úvěr	 0,00 0,00 0,00 0,00

Příjmy celkem vč. přebytku hospodaření 1Ê382Ê167Ê697,79 1Ê511Ê462Ê783,69 1Ê478Ê207Ê588,21 97,80

VÝDAJE	

Běžné	(provozní)	výdaje 668Ê829Ê237,92 720Ê400Ê922,20 532Ê243Ê076,43 73,88

Rozpisové	rezervy 25Ê531Ê000,00 5Ê734Ê679,63 0,00 0,00

Běžné výdaje celkem 694Ê360Ê237,92 726Ê135Ê601,83 532Ê243Ê076,43 73,30

Kapitálové	(investiční)	výdaje 583Ê738Ê946,62 743Ê269Ê880,92 392Ê265Ê977,68 52,78

Rezervy	na	investice 92Ê796Ê513,25 30Ê785Ê300,94 0,00 0,00

investiční výdaje celkem 676Ê535Ê459,87 774Ê055Ê181,86 392Ê265Ê977,68 50,68

Rozpočtové výdaje běžného roku 
celkem

1Ê370Ê895Ê697,79 1Ê500Ê190Ê783,69 924Ê509Ê054,11 61,63

Splátky	úvěru 11Ê272Ê000,00 11Ê272Ê000,00 9Ê537Ê278,41 84,61

Výdaje vč. splátky půjčky 1Ê382Ê167Ê697,79 1Ê511Ê462Ê783,69 934Ê046Ê332,52 61,80

rozdíl příjmy – výdaje (BV s kons.) 0,00 0,00 544Ê161Ê255,69

Čerpání rozpočtu najdete na www.ricany.cz – radnice – město a samospráva – finance a majetek města – aktuální informace o čerpání rozpočtu města
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Ještě před Vánoci dostalo nejen naše 
město předčasný dárek v podobě za-
hájení dlouho očekávané stavby části 
pražského obchvatu mezi D1 a D11. 
Tato stavba, která bude hotova za tři 
roky, patří mezi klíčové stavby re-
gionu, které by měly výrazně ulevit 
přetížené síti silnic.

Pro celkové zlepšení dopravy v Říčanech bude ale třeba 
vybudovat další obchvaty: Tehovskou spojku a také pro-
pojit silnice od Světic, Voděrádek a dálnice obchvatem, 
například v trase Solné stezky. Tento obchvat, kterému 
se město stále brání, je pro celkovou dopravní situaci 
města velmi důležitý a s vybudováním obchvatu Prahy 

takřka nezbytný. Zejména po jeho dokončení by v dů-
sledku napojení obchvatu z Lipanské ulice docházelo 
k nárůstu dopravy, která by projížděla Jizerskou nebo 
středem města. Věřím, že vedení města přehodnotí svůj 
trvalý odpor k této stavbě a pomůže tak zklidnit dopravu 
v našem městě. Na tomto řešení se shodnu s dopravními 
odborníky, a tak mi nezbývá doufat, že k tomuto návrhu 
Klidné město stejně jako k jiným mým dříve odmítnu-
tým návrhům dospěje také. Městu by to pomohlo. Ještě 
jednou mi dovolte popřát vám vše dobré v novém roce, 
hlavně pevné zdraví a mnoho radosti a dobrých zpráv, 
kterých není nikdy dost.

Miloslav Šmolík  
zastupitel SPOLU–ODS

Dopravu je třeba řešit – Říčany potřebují obchvaty
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Městská policie Říčany
Komenského nám. 1619/3, 251 01 Říčany 

e-mail: mestska.policie@ricany.cz

Tel. 323 618 150  
Mob. 725 022 765

městská policie radí 
a informuje

Z knihy událostí
23. listopadu, 04.20
Při výkonu hlídkové a kontrolní činnos-
ti dostávají strážníci informaci od ob-
sluhy čerpací stanice o řidiči vozidla 
značky Škoda, který těsně před hlídkou 
strážníků odjel z prostor čerpací stani-
ce. Řidič byl zjevně pod vlivem alkoho-
lu. Strážníci po řidiči vozidla pátrají, 
a to i za využití městského kamerového 
dohlížecího systému. Vozidlo odpo-
vídající popisu je nalezeno při jízdě 
směrem k Masarykovu náměstí. Řidič 
jede nejistě a snaží se držet přímý směr. 
Toto se mu nedaří a kličkuje napříč 
vozovkou. V ulici Široká je řidič vozi-
dla zastaven a kontrolován. Na výzvu 
k prokázání totožnosti a předložení do-
kladů potřebných k řízení vozidla řidič 
sděluje, že u sebe žádné doklady nemá 
a nemá vydán ani řidičský průkaz. Již 
při prvotním kontaktu je zřejmé, že řídí 
vozidlo pod vlivem alkoholu. Toto po-
tvrzuje i následně provedená orientač-
ní dechová zkouška, která je v hodnotě 
2,06 ‰. Řidič se tak dopouští trest-
ného činu a je předán přivolané hlídce 
policie ČR k provedení dalších úkonů.

3. prosince, 21.00
Od lístečku za stěračem až 
po spáchání trestného činu
Strážníci řeší běžný dopravní přestu-
pek u jednoho z obchodních řetězců 
v ulici Černokostelecká. Když evidují 
přestupek špatně zaparkovaného vo-
zidla a pořizují jeho fotodokumentaci, 
povšimnou si ženy, která se chová ne-
standardně. Žena evidentně vyčkává, 
až strážníci od vozidla odejdou. Opa-
kovaně se totiž různě schovává tak, aby 
si jí nevšimli. Po umístění výzvy pro 
osobu podezřelou ze spáchání přestup-
ku za stěrač vozidla strážníci pokra-
čují ve své činnosti. Pozorují, jak žena 
přistupuje k vozidlu, do kterého dává 
nakoupené zboží a nasedá na místo 
řidiče. Startuje vozidlo a pokouší se 
odjet. Toto se jí však nedaří a vše kon-

čí nárazem přední části vozidla do ko-
vových sloupků. Sloupky nesloupky, 
žena odjíždí z parkoviště pryč. Před 
strážníky projíždí světelnou křižovat-
kou na červený signál stůj, ale to má již 
za sebou vozidlo strážníků. Při pokusu 
ženě v další jízdě zabránit a zastavit ji, 
málem vše končí dopravní nehodou 
a nárazem do vozidla strážníků. Pro-
vedená orientační dechová zkouška 
je pozitivní, a to s hodnotou 2,13 ‰ 
alkoholu v dechu. Žena přiznává poži-
tí alkoholu, kdy měla vypít lahev vína 
a do obchodního domu si jela pro další 
alkohol. Řidička je omezena na osob-
ní svobodě, jelikož je podezřelá ze 
spáchání trestného činu, a na místo je 
přivolána hlídka Policie ČR.

6. prosince, 08.10
Strážníci jsou všímavým občanem 
upozornění na zvláštně se chovajícího 
muže, který obtěžuje ostatní procháze-
jící v prostoru Masarykova náměstí. Je 
zjištěn popis muže a strážníci se i po-
mocí městského kamerového dohlíže-
cího systému snaží muže na náměstí 

lokalizovat. Toto se daří až do příjezdu 
městského autobusu, který je strážníky 
zastaven v ulici Politických vězňů, ale 
muž se v autobuse nenachází. Od řidi-
če je zjištěno, kde vystoupil, ale i tak se 
muže nedaří nalézt. O dvě hodiny poz-
ději strážníci přijímají obdobné ozná-
mení, ale z Komenského náměstí, kde 
neznámý muž obtěžuje hosty kavárny. 
Zde se daří muže zastihnout, kontak-
tovat jej a ztotožnit. Muž působí zma-
teným dojmem. Na místo je přivolána 
zdravotnická záchranná služba a hlíd-
ka policie ČR. Muž se léčí s psychickou 
diagnózou a na místě si jej k dalším 
opatřením přebírá hlídka Policie ČR. 

6. prosince, 22.52
Důvěřuj, ale prověřuj
Službu konající lékař říčanské ne-
mocnice má pochybnosti o totož-
nosti pacienta cizí státní přísluš-
nosti, který se dostavil na příjem se 
zdravotními obtížemi. Strážníci se 
cizincovu totožnost snaží ověřit, a to 
i za pomoci Policie ČR. Ani zde v žád-
né evidenci jeho nadiktované údaje 
nejsou. Kamarád pacienta, který jej 
v nemocnici doprovází, se nabízí, že 
dojede do místa bydliště pro pas. Pas 
nenachází, ale do nemocnice se vrací 
alespoň s platební kartou. Na pla-
tební kartě je uvedeno ale zcela jiné 
jméno, než které cizinec uvedl lékaři 
na příjmu. Důvod je zanedlouho zjiš-
těn strážníky, a to prostřednictvím 
Služby cizinecké policie. Zde už úda-
je muže, včetně jeho fotografií, jsou, 
jelikož byl z ČR vyhoštěn. Od lis-
topadu se na území naší republiky 
nemá nacházet. Strážníci s cizincem 
na místě vyčkávají, jelikož si pro něj 
jede hlídka cizinecké policie, které je 
následně po ukončení lékařského vy-
šetření a ošetření předán k provedení 
dalších úkonů.

Jindřich Joch
zástupce vedoucího 

Městské policie Říčany

Vážení přátelé,
rád bych se ohlédl za uplynulým 
rokem, protože byl plný adrenalinu, 
akčních soutěží, náročných výjezdů, 
krásných i smutných chvil. Rok 2024 
jsme začali akčně: sportovním poby-
tem na Benecku a první sobotu v únoru 
naším tradičním bálem. Konec zimy 
a začátek jara byl akční především pro 
mládež. Vyrazili jsme na soutěže v uz-
lování, na závody v běhu na 100 metrů 
s překážkami, ale především na MČR 
v ZHVB do Vlašimi. Na jaře začalo ob-
dobí plné namáhavých tréninků a sou-
těží. V Čelákovicích na soutěžích v po-
žárním sportu naše složením zbrusu 
nové družstvo starších obhájilo 5. mís-
to, mladší 11. místo, dorostenky a ženy 
2. místo. Naše nepostupové jaro tehdy 
zachránila alespoň radost s úspěchem 
úvalských dorostenců, za které běželi 
i naši dorostenci Žolík a Ondra, kteří 
se probojovali až na MČR dorostu.
Ani výjezdová jednotka nezahálela. 
Ta má aktuálně 22 členů + 2 přírůstky 
z řad mladých v přípravě. Obměnili 
jsme techniku – přibyla nám cisterna 
Tatra Terrno a rozloučili jsme se s na-
šimi Tatrami 815. Na celý seznam naší 
techniky zde bohužel není místo, ten 

si ale můžete prohlédnout na našich 
webových stránkách sdhricany.cz, 
na kterých jsme také celý rok pracovali. 
Od poslední valné hromady jsme vyjeli 
ke skoro 90 případům, kdy u většiny 
případů byla důvodem výjezdu tech-
nická pomoc. Nejvíce událostí – přes 
20 – bylo v měsíci září, to bylo způsobe-
no povodněmi, které proběhly na úze-
mí celé republiky. S povodněmi sou-
visela i pomoc na Moravě, kam vyjela 
naše CAS 30 Scanie ve složení posádky 
Jan Řáž, Milan Šfránek, Roman Kurka 
a Lukáš Kříž.
Co ale nesmíme opomenout, jsou 
rozhodně oslavy 150 let sboru, které 
jsme pořádali 22. června na náměstí. 
Oslavám předcházely měsíce příprav, 
plánování a organizování a zpětně mu-
síme uznat, že to za to stálo. Snad kaž-
dý z nás si oslavy užil, ale hlavně byla 
fantastická zpětná vazba od těch, kteří 
přišli.
Na podzim jsme pořádali u skautské 
klubovny Závod hasičské všestran-
nosti a brannosti. I naše družstva 
soutěžila, konkrétně dvě mladší, 
jedno starší, dorostenky a doros-
tenci. A ačkoliv dorost měl jasný 
cíl, a to postup do krajského kola, 

tak ani starší žáci opět nezklama-
li a vyběhli v ohromné konkuren-
ci skvělé druhé místo. Mladší žáci 
po lehké kolizi bohužel nedoběhli 
kompletní, ale opět nabrali mnoho 
zkušeností. O 14 dní později jsme 
jeli s jasným cílem, a to vyhrát, 
na krajské kolo. Klukům to bohužel 
nevyšlo, ale holky reputaci napravily  
a s 1. místem postupují na MČR!
A nezbývá než děkovat. Děkujeme celé 
naší hasičské rodině! Rádi bychom po-
děkovali všem aktivním členům sboru 
za práci. A že ji letos bylo opravdu hod-
ně! Všem dětem, mládeži, dospělým 
závodníkům i rozhodčím za perfektní 
reprezentaci sboru. Všem sponzo-
rům za finanční i materiální podporu. 
Městu Říčany za výjezdovou jednotku. 
Složkám IZS za spolupráci, a to nejen 
při výjezdech! A rozhodně v neposled-
ní řadě i rodičům našich dětí a všem 
přátelům a příznivcům sboru i jednot-
ky, kteří nám připomínají, že to vše, co 
děláme, má smysl.
Úplně na závěr bych ještě rád připo-
mněl náš hasičský ples, který budeme 
pořádat 1. 2. 2025 v Labuti, všichni jste 
srdečně zváni.

Jakub Maloveczki
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Jedlé houby v zimě

Zima sice není tradičním obdobím 
pro houbaření, ale přesto nabízí je-
dinečnou příležitost poznat a sbírat 
méně obvyklé druhy hub. I během 
ledna můžeme najít chutné houby 
dobře využitelné v kuchyni.
Jednou z nejznámějších je hlíva ústřič-
ná (Pleurotus ostreatus). Najdeme ji 
na odumřelých listnáčích, jako jsou 
buky, duby, topoly, ořešáky a další, 
častěji v lokalitách bohatších na vláhu. 
Její vějířovité klobouky, šedomodré 
až hnědavé barvy, dorůstají velikosti 
do 25 cm. Třeň (noha houby) je krátký 
nebo zcela chybí, lupeny jsou sbíha-
vé a bílé. Hlíva je skvělá do polévek, 
omáček, salátů, rizota atd. Obsahuje 
látky, které podporují imunitu a snižují 
hladinu cholesterolu. Lze ji také pěs-
tovat, buď na pytlích se slámou nebo 
na dřevěných špalcích. V přírodě roste 
od října do března.
Jidášovo ucho (Auricularia auricula-
-judae) roste hlavně na odumřelých 
větvích bezu černého, méně pak na dal-
ších listnáčích. Hnědé zaobleně zvrás-
nělé plodnice připomínají svým tvarem 
ucho, mají velikost do 12  cm a jsou 
měkce chrupavčité. Při vysušení ztvrd-
nou. Jidášovo ucho nemá výraznou 
chuť ani vůni, zato nevšední konzis-
tenci. Je oblíbenou přísadou v čínské 
kuchyni, hodí se i do polévek, salátů 
a houbových směsí.
Penízovka sametonohá (Flammuli-
na velutipes) je houba pro zkušené 
houbaře. Roste v bohatých trsech 
na mrtvém dřevě listnáčů. Objevu-
je se nejen v lesích, ale také v par-
cích a zahradách. Klobouk má 2 až 
5 cm v průměru, s medově žlutým až 
oranžovým zbarvením. Třeň je často 
zploštělý, v mládí světle žlutohnědý, 
později ve spodní části tmavohnědý, 
ve stáří hnědočerný. Roste od října 
do března. Penízovka sametonohá 
patří k nejchutnějším houbám. Jedí 
se pouze klobouky, například v po-

lévce nebo jako omáčka. V Asii se 
pod japonským názvem enoki pěstuje 
a prodává blízce příbuzná (Flammu-
lina filiformis). Donedávna byly obě 
penízovky považovány za jeden druh, 
až analýzou DNA se ukázalo, že jsou 
odlišné. Mezi další jedlé houby, které 
bývají k nalezení během zimního ob-
dobí, patří třeba kržatka zimní, liška 
nálevkovitá, rosolozub huspenitý, 
nebo čirůvka fialová.

Při zimním houbaření je důležité vy-
hýbat se přemrzlým hřibovitým hou-
bám. Jejich tkáně, poškozené mrazem, 
napadají bakterie, které produkující 
toxické látky. Mohou způsobit lehčí 
otravu, hlavně zažívací potíže.
Vždy jezme jen ty houby, které bezpeč-
ně poznáme. U méně obvyklých zim-
ních druhů to platí dvojnásob.

Jakub Halaš

PŘíRoDA 
Říčanska

MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV
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Jidášovo ucho

Hlíva ústřičná

Penízovka sametonohá
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V roce 2024 se účastnila 19. ročníku 
celorepublikového dotazníkového še-
tření nezávislé společnosti HealthCa-
re Institut (HCI) s názvem Nejlepší 
nemocnice roku 2024 a v kategorii 
Celková spokojenost hospitalizova-
ných pacientů a také v kategorii Cel-
ková spokojenost zaměstnanců ob-
sadila v rámci Středočeského kraje 
první místo. V dotazníkovém šetření 
bylo osloveno 147 nemocnic s akut-
ními lůžky z celé ČR. Úžasné je také 
umístění v kategorii Celková 
spokojenost ambulantních 
pacientů, kde nemocnice 
v rámci krajského srovná-
vání získala druhé místo.
Místopředseda předsta-
venstva říčanské nemocnice 
Bc. Lukáš Daněk, LL.M., 
úspěch komentoval: „Máme 
obrovskou radost, že se ne-
mocnice v rámci Středočeského kra-
je umístila na předním místě, a to 

hned ve dvou kategoriích. 
Vážíme si tohoto ocenění 

od pacientů i od zaměst-
nanců. Naší snahou je posky-
tovat zdravotnické služby 
v nejvyšší kvalitě. Věřím, že 
tímto dojde k získání důvěry 

také u pacientů, kteří mají v plánu 
obrátit se na říčanskou nemocnici 

poprvé. Co bych rád zdůraznil, je, 
že získání skvělého ohodnocení není 
nikdy vizitkou práce jednotlivce, ale 
každého zaměstnance nemocnice. 
Proto děkuji především jim. Bez je-
jich úsilí a každodenní trpělivé prá-
ce, bychom nebyli tam, kde jsme.“

Veronika Masaryková

Nemocnice AGeL Říčany se pyšní prvenstvím

Pro mnoho z nás je v zimních měsících 
oblíbeným potěšením pozorování ptá-
ků v krmítku. Pokud jste do krmítka 
pravidelně sypali krmení, ptáci si už 
na něj navykli a určitě je budete moci 
pozorovat i ve dnech 10.–12. ledna při 
pravidelném sčítání Ptačí hodinka. 
Díky tisícům dobrovolníků pozorova-
telů získává Česká společnost ornito-
logická unikátní data o výskytu ptáků 
v zimě. Stačí si vyhradit o víkendu ho-
dinku času a sednout si k oknu s tužkou 
a papírem, více na https://ptacihodin-
ka.birdlife.cz. A jaké byly výsledky 
sčítání v našem okolí loni? V okrese 
Praha-východ bylo zaznamenáno 
více červenek a také víc kosů, čížků  
a pěnkav než v předchozím roce. 
Letos si můžete sčítání ozvláštnit třeba 
tím, že se pokusíte ke svému krmítku 
přilákat i ptáky, kteří na něj obvykle 
nelétají. Třeba šoupálky. Šoupálci se 

pohybují po kmeni stromu a vybírají 
svým tenkým zobákem hmyz ze škvír 
v kůře. Tito drobní ptáčci váží pouze 
8–9 gramů, jsou tedy o polovinu leh-
čí než sýkory koňadry. Do krmítka 
si netroufnou. Můžete se je pokusit 
přilákat, když budete o kůru stromu 
vždy na stejném místě otírat lojovou 
kouli. Pokud ale jednou začnete, ne-
nechejte šoupálky hledat tučné sousto 
marně, mohlo by je to zcela vyčerpat.
Uvidíme, zda se časem dostanou tito 
hmyzožravci mezi častěji pozorované 

ptáky, jako se to stalo v loňském sčítání 
července obecné. Hmyz je totiž zřejmě 
v teplejších zimách aktivnější, a tak 
mají hmyzožravci více potravy. Oba 
druhy našich šoupálků (dlouhoprs-
tý a krátkoprstý) se obtížně rozlišují, 
do záznamu udávejte tedy klidně jen 
„šoupálek“.
A i když Ptačí hodinka skončí, můžete 
pokračovat s pozorováním a zaměřit 
se na rehky, kteří nedávno začali kvů-
li klimatické změně na našem území 
přezimovat. Záznamy rehků zadávejte 
do databáze podle pokynů na https://
www.birdlife.cz/rehci-v-zime. Pokud 
objevíte neobvyklého zimního hosta 
nebo nového přezimovače, podělte se 
o svá pozorování ve facebookové sku-
pině S dětmi venku na Říčansku. Ať 
nám letos neunikne ani jeden brkoslav.

Kateřina Čiháková 

Ptačí hodinka, šoupálci a rehci v zimě
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Pokračují tradice 
Novoročních koncertů  
i výlety s Koloběhem

Vstupte do roku 2025 slavnostně a ra-
dostně s Čarotajem! Dva ženské hlasy 
ze Slovácka (zpěvačky Taťána Roskov-
cová a Jitka Novotná) nabídnou netra-
diční a pozoruhodné úpravy písní ze 
svého rodného kraje, pod nimiž jsou 
podepsáni skvělí hudebníci fagotista 
Ondřej Roskovec a violoncellista Jan 
Keller (oba mj. členové České filhar-
monie) a basklarinetista Petr Valášek 
(člen Orchestru Karla Vlacha nebo 
Clarinet Factory). Folklór okořeněný 
jazzem i klasikou… O přestávce mož-
nost občerstvení sektem. Na slavnost-
ní novoroční koncert Čarotaje zveme 
v pátek 10. ledna 2025 do Koncertního 
sálu Staré radnice od 19 hodin. 

S Koloběhem na výlet
Vážení milovníci výletů, vstupujeme 
již do čtvrté sezóny seriálu výletů po 

krásách naší země, která bude opět 
plná zajímavých a lákavých cílů. 
Můžete se těšit třeba na zámky Karlova 
Koruna, Kynžvart, Lysice, půvabné 
městečko Jablonné v Podještědí  
a zámek Lemberk, spojené s příběhem 
sv. Zdislavy, čeká nás Náměšť nad 
Oslavou, Žďár nad Sázavou, Kadaň, 
Ústí nad Orlicí Polná, nové Hrady 
a Terčino údolí, propast Macocha a 
Punkevní jeskyně v Moravském krasu, 
dojde i na tradiční opékání špekáčků. 
Chystá se také další z oblíbených 
vícedenních výletů.  Bližší informace 
najdete už v příštím čísle Kurýru.
První výlet roku 2025 nás ve středu  
5. února zavede do Brna. Prohlédne-
me si vilu Stiassni, významnou kul-
turní památku brněnské meziválečné 
architektury. Pro rodinu textilního 
továrníka židovského původu Alfreda 

Stiassniho ji roku 1929 postavil archi-
tekt Ernst Wiesner. Prohlédneme  si 
honosné reprezentační interiéry, na-
víc obohacené o výstavu květinových 
aranžmá. Nenechte si ujít jedinečnou 
příležitost vidět rozkvetlou vilu upro-
střed zimy! Na odpoledne pak máme 
objednané komentované prohlídky 
Muzea starobrněnského opatství v Au-
gustiniánském klášteře a Baziliky Na-
nebevzetí Panny Marie, kterou nechala 
vystavět královna Eliška Rejčka a je 
zde také pochována.
Přihlášky: od úterý 14. ledna SMS 
zprávou na tel. 739 989 672.
Cena výletu: 590 Kč pro říčanské 
výletníky, 690 Kč pro mimoříčanské 
náhradníky. Odjezd: v 7.00 od Penny 
marketu Říčany.

Martina Vavřincová podle podkladů 
paní Ivy Dvořákové

Novoroční koncert Koloběhu

Písně ze Slovácka 
folklórně, jazzově, klasicky, 
ale hlavně originálně

Č  AROTAJ

Pátek 10. ledna 2025, 19.00

Koncertní sál Staré radnice, Říčany

Vstupné 380/250 Kč, rezervace a vstupné v Koloběhu
taťána Roskovcová – zpěv, Jitka Novotná – zpěv, Jan Keller – 
violoncello, ondřej Roskovec – fagot, Petr Valášek – basklarinet 
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Klientům v DS marta jsme se snažili zpříjemnit  
sychravé podzimní dny

V roce 2024 jsme uskutečnili několik 
zájezdů do krásných míst naší vlasti. 
Bohužel se nám nepodařil zajistit zá-
jezd do Litoměřic na Zahradu Čech, 
ale výstava byla zrušena z klimatických 
důvodů (povodně). V závěru roku jsme 
navštívili také adventní trhy v Olomou-
ci, které za příjemného slunečného 
počasí završily naše výlety. Troufáme si 
tvrdit, že pro rok 2025 jsme připravili 
také zajímavé zájezdy a akce – v pří-
padě vašeho zájmu je možné je zaslat 
e-mailem nebo poštou.
Přejeme vám v novém roce všechno 
nejlepší, hodně štěstí, zdraví a osobní 
pohody.

Irena Moudrá

Pozvání do DS Marta přijal pan Mi-
chal Souček s paní Olgou Rážovou, 
pro klienty i personál si připravili ka-
raoke.
Pan Souček hrál na přání klientů české 
známé písně, senioři si zkusili zazpívat 
i s mikrofonem. Všichni jsme si pro-
gram užili.
Pan Karel Kekeši nám zpestřil všední 
den hrou na harmoniku.
Dalším zajímavým zpestřením byla ak-
tivizace se zvířátky. Měli jsme možnost 
pohladit si vakoveverku, opici Kosma-
na, čivavu, králíčky, a dokonce i slepi-
ce. Aktivizace probíhala i s výkladem, 
který nám život těchto zvířat přiblížil.
Rádi bychom velmi poděkovali všem 
učitelkám i dětem z MŠ Srdíčko, kte-
ré každý měsíc pro klienty připravily 
program – tanec, zpívání, kreslení 
a spoustu jiných aktivit. Dodatečně by-
chom také rádi poděkovali paní učitel-
ce Korvínové z 2 ZŠ Bezručova, která 
nás navštívila se svými žáky, kteří pro 
klienty připravili besídku.

Tereza Krátošková
sociální pracovnice DS Marta

Přání z Kavčí Skály

Obyvatelé i zaměstnanci Domova 
Pod Kavčí Skálou přejí všem říčan-
ským i přespolním všechno dobré 
v novém roce, pevné zdraví, hodně 
radosti a času s vašimi blízkými

Na konci starého a na začátku nového 
roku se hodí trochu bilancovat. Měli 
jsme hezký rok. Byl naplněný rozlič-
nými aktivitami, a dokonce i úspě-
chy. O ty jsme se s vámi podělili i zde, 
na stránkách Kurýru. Během roku 
2024 se udála spoustu věcí. Určitě 
nelze opomenout ocenění v projektu 
Srdce s láskou darované, kterého se 
naši klienti účastnili společně se třídou 
Zajíčků z říčanské MŠ Čtyřlístek již 
poněkolikáté. Je potřeba připomenout 
i úspěchy na výstavě Šikovné ruce 
našich seniorů v Lysé nad Labem či 
na literárních soutěžích. Vedle tvůrčích 
počinů nesmí zapadnout opakovaná 
vítězství na Sportovních hrách senio- 
rů, na kterých jsme letos dosahovali 
nejvyšších příček. Nejenom soutě-
žemi však trávíme náš společný čas. 
Prosinec navázal na předchozí měsíce 
ještě větší nabídkou volnočasových 
aktivit. Byl nadupaný vřelými mo-
menty a sdílením. Celý advent jsme se 
potkávali při postupném společném 
zapalovaní adventních svící, za zpěvu 
koled a ochutnávání vánočních dobrot. 
Některé z nich si naši obyvatelé upekli 
společně se Zajíčky při mezigenerač-
ním setkávání. Sotva nás u srdce za-
hřála čertovská besídka, už jsme chys-
tali vše potřebné na vánoční jarmark. 
Nazvali jsme jej Kavka na punči, pro-
tože každý návštěvník od nás dostal 
voňavý vánoční punč. Jsme moc rádi, 
že za námi na jarmark přišlo hodně 
lidí. Naši klienti tak mohli hrdě před-
stavit výsledky své práce a nabídnout 
na stánku výrobky z keramické a vý-
tvarné dílničky a také dobroty tradiční 
kuchyně. Jarmarkem naše předvánoč-
ní veselí nekončilo. Týden po něm jsme 
s radostí předali našim klientům dárky 
od Ježíšků z centra Na Fialce. Opět 

na nás letos pamatovali a zařadili přání 
našich obyvatel do jejich Stromu spl-
něných přání. Láskyplné betlémské 
světlo s tematikou andělského zvoně-
ní a koncert zvonohry R. Manouška 
oragnizované městem Říčany přímo 
před branami našeho domova nala-
dily náš domov tou správnou vánoční 
atmosférou a svátky utekly jako voda. 
A nyní stojíme na prahu nového roku.

Velice rádi bychom poděkovali za tr-
valou podporu našemu zřizovateli 
Středočeskému kraji, všem dobrým 
duším, které nám pomáhají, městu 
Říčany, že na naše obyvatele myslí 
a pravidelně zprostředkovává našim 
obyvatelům kulturní program, Centru 
Na Fialce, že se snaží zpestřit našim 
obyvatelům svátky; všem sponzorům, 
letos zejména společnosti DHL, která 
nám věnovala 69 083 Kč na volnoča-
sové aktivity našich klientů, a také paní 
učitelce Janě Michaličkové, která se 
svou třídou Zajíčků (MŠ Čtyřlístek) 
a jejich rodiči vnáší do života našich 
obyvatel jiskru a vědomí sounáležitos-
ti. A velký dík patří také panu řediteli 
a všem našim zaměstnancům, díky je-
jichž přístupu a péči může být Domov 
Pod Kavčí Skálou pro naše obyvatele 
skutečným Domovem.
Děkujeme a přejeme šťastný nový 
rok!

Petra Suchánková
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CENtRuM CELoŽiVotNíHo  
VZDěLáVáNí
Nabízíme cykly vzdělávacích před-
nášek pro letní semestr 2025.
Více informací a přihlášku najdete 
na adrese www.nafialce.cz nebo 
v recepci Centra Na Fialce, tel. 
323606157 Říčany, Mánesova 
2530/3a.

DoBRoDRuŽStVí CEStoVáNí
čtvrtek 10.00–12.00
13. 2. Jana Troupová:  
Madeira a azory

27. 2. david Hainall:  
Nejhezčí hory Skotska

13. 3. daniel Hagen:  
To nejlepší z Belgických Flander
27. 3. Václav Bacovský:  
Nový zéland

10. 4. Vladimír Hauk:  
 nevěstou přes jihovýchodní asii

24. 4. Jan Maghreb:  
O kouzelném Maroku

15. 5. Karel Starý:  
africký Sahel mezi veletoky Sene-
gal a Niger

29. 5. Jiří Kafka:  
Skrz naskrz Tchaj-wanem

VÝStAVy V KiNě
úterý 10.00–12.00

04. 2. Leonardo – nejslavnější dílo

18.2. Pissaro – otec impresionistů

04. 3. Cézanne – portréty života

18. 3. Mladý Picasso

01. 4. Moje národní galérie  
v Londýně

15. 4. Velikonoce v umění

změna programu vyhrazena,
sledujte web 
https://www.nafialce.cz/predna-
skove-cykly.

Více informací a přihlášku najdete 
na adrese www.nafialce.cz nebo 
v recepci Centra Na Fialce, 

tel. 323606157 Říčany, 
Mánesova 2530/3a.

místo, kde se novoroční předsevzetí  
plní skoro sama

Zase jste to nevydrželi a slíbili jste 
sami sobě, že začnete hubnout, 
pravidelně cvičit, bojovat se stre-
sem nebo trávit víc času aktivně 
s rodinou? Nejste v tom sami. 
Podobná novoroční předsevzetí 
si dává zhruba polovina Čechů. 
Přinášíme pár tipů, jaké pohybové 
aktivity letos vyzkoušet (aby vás to 
bavilo a nevzdali jste to v polovině 
ledna).

Zhubnu do plavek  
(džínů, skafandru, …)
Jednou z top pohybových aktivit, při 
které zapojíte celé tělo, a navíc je vhod-
ná i do zimních měsíců, je jednoznačně 
plavání. Kalorie navíc spálíte bez za-
tížení kloubů. A abyste moc nezatížili 
ani rodinný rozpočet, můžete sáhnout 
po zvýhodněné permanentce (ta vás 
navíc bude motivovat ji plně využít 
a nevzdat to).

Budu pravidelně cvičit
Na začátku je důležité ujasnit si, co 
od cvičení očekáváte, a podle toho vy-
brat konkrétní lekci. Chcete zpevnit 
postavu? Zlepšit fyzickou kondici? 
Ulevit bolavým zádům? Pokud si nejs-
te jistí, vyzkoušejte postupně víc lekcí, 
než zjistíte, které cvičení vás nejvíc 
baví. I u jednorázových fitness lekcí 
můžete využít výhodné permanentky 
a motivovat se tak k pravidelnosti. Per-
manentka navíc není vázaná na kon-
krétní cvičení, pouze na jeho délku.

Budu se méně stresovat
A už jste vyzkoušeli jógu? Je to skvě-
lý způsob, jak posílit svaly a zároveň 
uklidnit mysl. Pravidelné cvičení jógy 
vám může pomoci snížit stres, zlepšit 
koncentraci a podpořit duševní poho-
du. Můžete si navíc vybrat ze široké na-
bídky stylů, dynamičtější i uklidňující.

Více času s rodinou
Hledáte sport, který můžete jako 
rodina dělat společně? Badminton 
spojuje! Například při takové čtyřhře 
rodičů s dětmi si užijete spoustu legra-
ce a zlepšíte si fyzičku. A až vyladíte 
formu, můžete se přijít utkat s ostat-
ními podobně smýšlejícími na některý 
z našich turnajů. Je vás víc a kurt vám 
nestačí? Není problém, můžete si pro-
najmout celou halu a přijít si zahrát vo-
lejbal, florbal (zkrátka libovolný sport 
vhodný do sportovní haly).

Budeme vám držet palce! in
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Obecně prospěšná společnost
Masarykovo náměstí 6, Říčany  •   Na Obci 2049, Říčany  •  www.cestaintegrace.cz

Nový režim Klubu Cesta od ledna 2025
Přísloví o změnách a nových za-
čátcích, které s sebou nese příchod 
Nového roku, cítíme z Klubu Cesta 
více než kdy jindy. V prosinci jsme 
se rozloučili s prostorem u Lázeň-
ské louky, ve kterém jsme nabízeli 
naši službu dvacet let.

Naši ambulantní formu jsme dočasně 
přesunuli do Sportovní haly Říčany, 
kde nás děti a mladí lidé mohou navští-
vit v pondělí, úterý a ve čtvrtek. Mezi 
naše nabízené služby patří například 
sociální poradenství, zprostředkování 
kontaktu s okolním světem či následné 
odborné pomoci, doprovod do služeb, 
realizování seberozvojových worksho-
pů a debat z oblasti prevence a po-
měrně nově také krizová intervence. 
Prostor sportovní haly nabízí prostře-
dí, které směřuje k jednomu z hlavních 
cílů naší služby, a to ke smysluplnému 
trávení volného času. Ať už se jedná 
o pohybové aktivity, tvůrčí činnosti, či 
služby sociální prevence, vše nabízí-
me pro děti a mladé ve věku 6–26 let 
z Říčan a jeho okolí.

Dále jsme také posílili terénní práci 
ve školách, kde se s žáky setkáváme 
v pravidelných časech v zapůjčených 
třídách. Pomoc a podporu nabízenou 
v prostředí, kde žáci tráví opravdu 
velkou část svého času, chápeme jako 
více než potřebnou. Pro žáky se snaží-
me být přínosem jak zábavnou a akční 
formou našich aktivit, tak i formou 
podporující a nápomocnou, například 
prostřednictvím bezplatného doučová-
ní a podporování žáků ve vzdělávání.

Nad rámec běžné činnosti klubu na-
dále probíhá krizová intervence, psy-
chologické či chatové poradenství. Vše 
díky finanční podpoře OP Zaměstna-
nost + a realizovaného projektu Ces-
ta ke zdravému Já, číslo projektu: 
CZ.03.02.02/00/22_017/0000903. 

Děkujeme vedení města Říčany 
za vstřícnost a spolupráci v této mimo-
řádné situaci. Výhledově se těšíme, že 
činnost Klub Cesta i další aktivity bu-
dou mít stabilní zázemí na nové adrese 
na rohu Lázeňské ulice a Masarykova 
náměstí. Dále děkujeme základním 
a středním školám za jejich důvěru 
a otevřenost ke spolupráci. 

Jako bezplatná sociálně preventivní 
služba fungujeme díky dlouhodobé fi-
nanční podpoře Středočeského kraje 
a města Říčany. 

Linda Urbanová,  
vedoucí Klubu Cesta  

 Petra Nyklová, 
 ředitelka Cesty integrace

Vítejte v novém roce!

Rádi bychom vám všem popřáli, 
abyste do nového roku vykročili 
pravou nohou. A taky vpluli plnou 
parou tak, jako se to podařilo nám 
v Mraveništi. Ať vám rok 2025 při-
nese spoustu inspirací, přínosných 
setkání, příběhů se šťastným kon-
cem a neuvěřitelnou porci pozitiv-
ních prožitků!

Do roku 2025 jsme opravdu vpluli pl-
nou parou, poté, co jsme celý prosinec 
zasvětili tvoření pro sváteční vánoční 
chvíle ve vašich domovech. A to jak 
v keramických a výtvarných kroužcích, 
tak i v Mravenčí školičce s těmi nej-
menšími. Pece na vypalování keramiky 
dostaly pěkně zabrat a věříme, že vý-
robky dětí rozbalené pod stromečkem 
přispěly ke kouzelné atmosféře Vánoc 
a vykouzlily všem úsměv na tváři.
Pece si přes prázdniny trochu odpo-
činuly, ale nyní opět začínají pracovat 

na plné obrátky, a to nejen v pravidel-
ných kurzech, ale i při lednových so-
botních dílnách pro veřejnost:
Keramické soboty – Bezručova 
441/23, Říčany (9.00–11.30 hod.)
11. ledna a 18. ledna 2025 s Katkou
25. ledna 2025 se Štěpánkou

A protože se kvapem blíží 2. pololetí, 
je nutné přihlásit děti do kurzů, kte-
ré pokračují a na 1. pololetí navazují. 
Do větší části kurzů je možné „na-
skočit“ i v jejich průběhu. Za zmínku 
určitě stojí naše hudební kurzy hra 
na flétnu a kytaru, které mohou zá-
jemci navštěvovat ve skupinách nebo 
i jednotlivě. Tyto kurzy nabízíme i pro 
pokročilejší hráče.
Mateřské centrum nabízí v novém 
roce tradiční a oblíbené aktivity: jógu 
pro maminky s dětmi (cvičení ma-
minek s hlídáním dětí ve vedlejší her-
ničce) a dále i anglickou konverzaci 
(opět s hlídáním), která se koná kaž-
dou středu od 17.00 hodin.
Mnoho dalších aktivit naleznete na ad-
rese www.mraveniste.info, kde je mož-
né se na kurzy registrovat třeba i v je-
jich průběhu.

Nina Šafránek  
koordinátorka Mraveniště
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Trendy bytové kultury na přelomu gotiky a renesance 
Ponořte se do fascinující historie by-
tového designu, který určoval podobu 
domovů před více než půl tisíciletím. 
Výstava gotických a renesančních 
kachlů vás zavede do světa tajuplných 
vzorů a mistrovské řemeslné prá-
ce, která zdobila kamna dávných ří-
čanských obyvatel. Jednalo se nejen 
o praktické, ale také umělecké předmě-
ty, které v sobě navíc nesly hlubokou 
symboliku a příběhy. 
Přesně takovéto poklady v lednu před-
staví výstava Hle, kachle! v říčanském 
muzeu. Jedinečná expozice nabídne 
fascinující pohled do života našich 
předků prostřednictvím poznání sta-
rodávných kamnových kachlů naleze-
ných v Říčanech a okolí.
Výstava bude otevřena pouze dva týd-
ny, od 14. do 26. ledna, vždy od úte-
rý do čtvrtka a o víkendech od 14 do  
18 hodin. Vstup na tuto výstavu je 
zdarma!

Kachle, do duše okno?
Výstava Hle, kachle! vás zavede 
do fascinujícího světa pozdní gotiky 
a renesance, kde se každodenní před-
měty stávaly nositeli krásy, příběhů 
a duchovní hloubky. Kachle, které zdo-
bily kamna před půl tisíciletím, nebyly 
pouhými nástroji k ohřívání domác-
ností, ale také výrazem uměleckého 
vkusu a společenského postavení jejich 
majitelů. Jejich podoba tehdy doslova 
vytvářela to, čemu dnes říkáme bytový 
design. Jaké v něm asi před více než 
pěti šesti stovkami let panovaly trendy?
Při pohledu na pečlivě provedené 
motivy se prostřednictvím motivů 
na kachlech vracíme do dob, kdy rytíři, 
světci a bájná stvoření ožívali na po-
vrchu kamen. Biblické postavy nesly 
duchovní poselství a sloužily jako zdroj 
inspirace pro rozjímání. Gryfové, diví 
mužové a další bizarní vyobrazení od-

kazují na mytologii i lidovou fantazii. 
Tyto motivy nebyly jen dekorací – od-
rážely touhy, hodnoty a víru tehdejších 
lidí. Dávné kachle jsou tak doslova ok-
nem do duše tehdejších obyvatel Čech 
a Říčanska.
Zajímavé je také to, co nám výstava 
prozradí o tehdejším životním stylu. 
Krásně zdobená kamna byla výsadou 
těch, kteří si je mohli dovolit. Na vý-
stavě se tak budete moci zamyslet nad 
tím, kdo byli lidé, kteří za pomocí těch-
to uměleckých předmětů vytápěli své 
domácnosti. Jaké příběhy by vyprávěli 
o svých životech a o světě, který je ob-
klopoval?
Každý kachel má svou historii a ta-
jemství. Výstava přináší nejen detailní 
ukázky mistrovské řemeslné práce, ale 
také hlubší vhled do tehdejší symboli-
ky. Proč byly některé motivy populární, 
zatímco jiné zůstaly raritními unikáty? 
Jaký význam přikládali lidé zobraze-
ným postavám, scénám a ornamen-
tům? Odpovědi na tyto otázky vás pře-
nesou do doby před třicetiletou válkou, 
kdy se v Říčanech žilo docela jinak než 
dnes, a přitom v mnohém stejně – tou-
ha po teple, bezpečí a kráse zůstává 
univerzální lidskou potřebou. Přesto 
nás, lidi doby nevzhledných radiátorů 
a účelných krbů, bude patrně fascino-
vat, jak krásný může být předmět tak 
užitný, jako je topení.

Proč výstavu navštívit?
Tato akce není jen výletem do historie. 
Je to příležitost obdivovat umělecká 
díla, která nás spojují s dávnými gene-
racemi a odhalují, jaké hodnoty a pří-
běhy formovaly jejich svět.
Nenechte si ujít tuto jedinečnou výsta-
vu, která otevírá dveře do historie a in-
spiruje k zamyšlení nad krásou každo-
denního života našich předků.

Více informací naleznete na webu Mu-
zea Říčany. Těšíme se na vaši návštěvu!

Doprovodné akce
Vedle samotné výstavy nabídne 
muzeum i bohatý doprovodný 
program:

Přednáška Hle, kachle!
14. ledna od 18 do 19.30 hod.
Poznejte hlubší příběhy kachlů 
s předním českým odborníkem 
Čeňkem Pavlíkem, autorem 
Encyklopedie kachlů v Čechách, 
na Moravě a ve Slezsku.
Vstupné: 200 Kč, nutná rezervace 
v  e-shopu

Komentované prohlídky výstavy
sobota 18. ledna od 14 do  
15.30 hod.
středa 22. ledna od 18 do  
19.30 hod.
Kurátor výstavy Radek Holodňák 
vás provede fascinujícím světem 
historických kachlů.
Vstupné: 200 Kč.

Fo
to

: a
rc

hi
v M

uz
ea

 Ř
íča

ny
 



Pro rodiče a děti Pro rodiče a děti

4544

O víkendu 15.–17. listopadu se 
skautky vydaly na třídenní výpravu 
do Chebu. Cílem bylo zachránit 
Terezinu módní přehlídku, kterou 
ohrožoval zlý šatník v dream house 
Barbie.

V sobotu ráno jsme vyrazily na prů-
zkum města, abychom zjistily, jak 
zlého šatníka porazit. Po cestě jsme 
musely pomoci Kenovi, který potře-
boval zničit obranný systém Barbiina 
domu. Brzy jsme ale narazily na první 
komplikaci. Rian se zasekl ve velké 

industriální pračce! Chvíli nám trvalo, 
než jsme ho osvobodily, ale nakonec se 
nám pračka podařila zastavit a otevřít.

Aby toho nebylo málo, Rachel zamrz-
la kvůli ledničce, která se najednou 
porouchala. Musely jsme se dostat 
i se zamrzlou Rachel a snížit výkon 
mrazení, aby Rachel mohla bezpečně 
rozmrznout. Každý z těchto úkolů nás 
posunul o krok blíž k cíli – získaly jsme 
potřebné nápovědy, které nás dovedly 
k tlačítku, jež změnilo šatník ze zlého 
na hodný. Nakonec jsme šatník porazi-
ly a Terezina módní přehlídka proběhla 
v pořádku.

Za druhý oddíl skautek Sůša

Záchrana Tereziny módní přehlídky:  
skautská výprava v Chebu

rozvoj matematických představ u dětí 
předškolního věku

V současné době probíhají práce 
na aktualizaci rámcového vzděláva-
cího programu (RVP), který definu-
je státní úroveň vzdělávání v České 
republice a ve kterém budou mít 
školy možnost definovat své vlastní 
školní vzdělávací programy. Je mož-
né s tím souhlasit, polemizovat, je 
možné to kritizovat, nicméně lze se 
také soustředit na to, jak na tom děti 
a žáci jsou. Jednou z možností, jak 
se dívat na současný stav, je diagnos-
tika, do které se na podzim 2024 
zapojila čtvrtina všech žáků a žákyň 
1. ročníků, tedy přes 25 000 žáků. 
Celkové výsledky pro ČR jsou k dis-
pozici na adrese https://www.vcelka.
cz/vysledky-mbb-2024.

Celý projekt sledoval požadavky RVP 
na předškolní vzdělávání, tj. jak mají 
být děti odcházející z mateřské školy 
připravené na 1. ročník základní školy. 
Nejedná se o to, co se mají děti naučit 
za početní operace v mateřské škole, 
jak sledujeme na různých diskusních 
fórech, ale o praktické dovednosti, jako 
například poznat, co je více a co méně, 
na základě obrázku, řídit se instrukce-
mi či se orientovat v řadě, tj. co je před 
a co je za, případně mezi.

Srovnání ukázalo, že děti 
z mateřské školy Sofie:
l  Rozumějí číslům 1 až 5 a jejich vý-

znamu ve 100 % případů, ve srovná-
ní s 81 % za celou ČR.

l  Jsou připraveny porozumět číslům 1 
až 10 a jejich významu ve 100 % pří-
padů (průměr za ČR je pouze 57 %).

l  80 % dětí se orientuje ve čtvercové 
síti 3 × 3 (průměr za ČR je 59 %).

l  60 % dětí rozumí pojmům potřeb-
ným pro orientaci v číselné řadě, 
které jsou zásadní pro budoucí po-
rozumění posloupnostem (průměr 
za ČR je 39 %).

Děti v mateřské škole Sofie pracují 
s materiály, které podporují rozvoj 

raných matematických představ, 
a usnadňují tedy dětem další návaz-
né kroky v matematice i v pochopení 
základních matematických konceptů. 
Pomůcky jsou v každé třídě k dispo-
zici od 3 let věku, nabídka prezentací 
probíhá průběžně a následuje pak 
individuální práce s každým dítětem. 
Žáci, kteří jako předškoláci pracovali 
s našimi pomůckami ve třídě, výraz-
ně snáze porozumějí matematickým 
operacím, s nimiž se setkají v první 
třídě nebo které mají již zvládnuté.
Máte pocit, že oblast matematiky je pro 
vaše dítě a jeho budoucnost důležitá? 
Možnost individuálního přístupu a práce 
s pomůckami zaručí, že se bude v ma-
tematice skutečně posouvat dopředu 
podle svých schopností a nebude se při 
výuce matematiky ve škole nudit nebo se 
ztrácet kvůli neuchopeným základním 
konceptům. Zajímá vás, jak v mateřské 
škole Sofie pracujeme na rozvoji 
matematických dovedností? Přijďte se 

podívat, jakou formou si již tříleté děti 
hrají s pomůckami, které postupně budují 
základy matematického a logického myš-
lení. Náš systém podporuje u nadaných 
dětí cílený rozvoj matematických kompe-
tencí. Po přechodu do základní školy mají 
tyto děti možnost postupovat dle svého 
tempa a učit se ve věkově smíšené skupině 
na stejné úrovni jako jejich starší spolužá-
ci. Současně je však systém a nabídka akti-
vit v mateřské škole Sofie ideální pro děti, 
u kterých existuje předpoklad, že mohou 
mít potíže matematickým konceptům 
porozumět. Právě možnost individua-
lizace práce dítěte ve školce umožňuje 
cíleně posouvat všechny děti, včetně na-
daných. Pokud se chcete dozvědět více, 
přijďte se podívat přímo do tříd, ozvěte 
se na 773 220 289! Rádi vás provedeme 
možnostmi, které prostředí v obou třídách 
mateřské školy Sofie nabízí, a to jak v bi-
lingvní, tak v české třídě. 
Těšíme se na vás.

Patrik Matlák in
ze

rc
e
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Vesmírná bilance roku 2024
Spolek Vesmír Ří-

čany sdružuje dobro-
volníky všech generací z Říčan, Prahy 
a severních Čech, kteří každoročně 
organizují letní tábor pro děti a v prů-
běhu roku další volnočasové akce.
Uplynulý rok nebyl výjimkou! Pod 
novým vedením jsme uspořádali 
za podpory města Říčany soutěžní 
odpoledne k Mezinárodnímu dni 
dětí. A především jsme jako vždy za-
hájili léto táborem v Lužických horách 
na severu Čech. Už po pětačtyřicáté 
za sebou! Náš tábor se stany s pod-
sadou v lůně přírody je určen pro děti 
od druhé do deváté třídy základní 
školy. Z nich sestavujeme soutěžní 
týmy napříč ročníky, čímž děti vedeme 
ke vzájemné dohodě, pochopení a spo-
lupráci. I letošní turnus se nesl v duchu 
konkrétního příběhu celotáborové 
hry – tentokrát na téma Avatar, vlád-
ce živlů. Skupinky dětí, které repre-
zentovaly jednotlivé živly, mezi sebou 

soupeřily o nadvládu nad fantasy říší. 
Během soutěží musely prokázat své 
fyzické síly, psychickou odolnost, od-
vahu, kreativitu a strategické myšlení. 
Vyráběly pro své živly svatyně a totemy, 
putovaly v divočině česko-německé-
ho pohraničí, podnikly noční výpravu 
do světa duchů a lovily létající bizony. 
Na závěr turnusu děti prozřely, že je-
jich válka přináší jen zkázu a zmar a že 
se jeden živel bez druhého neobejde. 
Z řad dětí se zrodil nový avatar, který 
nastolil v říši mír a rovnováhu. Happy 
end!

Na podzim jsme uspořádali sportovní 
odpoledne, kde jsme si s dětmi zahráli 
oblíbenou pálkovou hru gorkamor-
ka. Navzdory odkladům kvůli prud-
kým dešťům se malý turnaj nakonec 
uskutečnil. Naší druhou pravidelnou 
podzimní aktivitou je účast na vzdě-
lávací akci Celostátní vzájemná vý-
měna zkušeností. Zde se setkáváme 

s podobně zaměřenými organizacemi 
a rozšiřujeme své poznatky o přístu-
pu k dětem, jak vylepšit chod tábora 
a které hry bychom mohli na táboře 
vyzkoušet.

Vesmír Říčany již nyní začíná připravovat 
letošní turnus a celotáborovou hru. Po-
kud hledáte pro své děti program na prv-
ní dva týdny v červenci, zveme vás na náš 
tábor. Navštivte náš web vesmir-ricany.
cz nebo facebook Vesmír Říčany, kde si 
můžete o nás, táboře a uplynulých roční-
cích přečíst více. Přihlašování na letošní 
tábor zahájíme v únoru!

Za spolek Vesmír Říčany přejeme 
mnoho zdraví, energie a pohody v na-
stupujícím roce a těšíme se na viděnou 
na některé z našich Vesmírně zábav-
ných akcí!

Za Vesmír Říčany, z. s. 
 Václav Skořepa

mAP (místní Akční Plány)

A máme tu opět leden, tentokráte 
roku 2025. Dovolte nám, abychom 
vám popřáli hodně zdraví, méně spě-
chu a více času na své blízké. Protože 
rodina je to nejcennější, co zanechá-
vá vzpomínky a lásku v našich srd-
cích. Dejme svým dětem dostatek 
lásky, zázemí a zdravé podpory, ale 
nezametejme jim cestičku, protože 
každá zkušenost, dobrá i špatná, je 
posílí. Psycholožka z adiktologické-
ho centra v Kladně Mgr. Michaela 
Štáfková by dodala: „A to je život.“
Abychom vás inspirovali, připravi-
li jsme v úterý 28. 1. 2025 od 17.00 
do18.00 hodin online seminář pro 
rodiče dětí nastupujících do 1. třídy 

na téma Příprava na školu v rámci 
nabitého rodinného harmonogramu 
pod vedením zkušené pedagožky Pe-
try Porubové působící na pozici zá-
stupce v MŠ Senohraby.
A pokud si nejste jisti, zda vaše dítě 

dosáhlo zdravého stupně ŠKOLNÍ 
ZRALOSTI, zveme vás ve středu 5. 2. 
2025 od 17.00 do 18.15 hod na onli-
ne besedu s psycholožkou Pedagogic-
ko-psychologické poradny Středo-
českého kraje (pobočky v Říčanech) 
Mgr. Jitkou Svátkovou a speciální 
pedagožkou Mgr. Lenkou Šourko-
vou. Připravte si i případné dotazy, je 
důležité, aby vaše dítě začalo úspěšně 
a škola byla jednou z míst, kam se bu-
dou vaše děti rády vracet.
Těšíme se na vás.

Srdečně vás zdraví tým  
MAP OP JAK

www.map-ricany.cz

Srdečně zdravíme v novém roce 2025

DAtuM A ČAS NáZEV  MíSto PRo KoHo JE  

14. 1. 2025 SPoLuPRáCE S PPP ŘíČANy MaP týmu ŠPP (metodikům
14.30–16.30 hod. BáLiNtoVSKá SKuPiNA společenská místnost, prevence, výchovným
 s Mgr. Jitkou Svátkovou Olivova 1800/2, Říčany poradcům, pedagogům)

15. 1. 2025 KuLAtÝ StŮL PEDAGoGŮ MaP pedagogům zŠ,
14.00–15.00 hod. VyuČuJíCí ČEštiNu PRo CiZiNCE společenská místnost, kteří vyučují český
 s Mgr. Lenkou Šourkovou Olivova 1800/2, Říčany jazyk cizince

16. 1. 2025 SDíLENí ZKušENoStí NA téMA KC LaBUŤ (předsálí), pedagogům zŠ
14.00–17.00 hod. tANDEMoNá VÝuKA ul. 17. listopadu 214/14,  
 (ukázky z praxe a teorie) Říčany
 Mgr. Hanou Olišarovou 
 a Mgr. Hanou Krchovou 

20. 1. 2025 KuLAtÝ StŮL KC LaBUŤ (předsálí), výchovným poradcům zŠ
14.30-16.00 hod. VÝCHoVNÝCH PoRADCŮ ul. 17. listopadu 214/14, 
 s Mgr. Jitkou Svátkovou Říčany

23. 1. 2025 oDBoRNÝ SEMiNáŘ KC LaBUŤ (předsálí), vedení zŠ a pedagogům zŠ
9.00–14.00 hod. VEDENí oBtíŽNéHo RoZHoVoRu ul. 17. listopadu 214/14, 
 s Mgr. Michaelou Veselou  Říčany

28. 1. 2025 SEMiNáŘ PRo RoDiČE online rodičům předškolních dětí
17.00–18.00 hod. PŘíPRAVA NA šKoLu V RáMCi (odkaz bude zaslán 
 NABitéHo RoDiNNéHo po přihlášení)
 HARMoNoGRAMu  
 s Petrou Porubovou  
 

Pokud se chcete na výše uvedená setkání přihlásit, napište nám na e-mail: map@ricany.cz. 
Více informací a program naleznete na www.map-ricany.cz.

ORP Říčany: Místní akční plány  
rozvoje vzdělávání OP JAK

CZ.02.02.XX/00/23_017/0008140



ze života škol(ek)ze života škol(ek)

4948

Děti do šesti let žijí v magii. Jejich 
myšlení je magické. Má ochrannou 
funkci, pomocí které si děti vysvětlují 
svět. My dospělí často na tuto důleži-
tou součást dětství zapomínáme. Ma-
gické myšlení je zjednodušeně víra 
v zázraky. V Pramínku máme dva 
skřítky. Jeden je modrý a druhý fialo-
vý. Děti vědí, že ten fialový je stýskací. 
Když se dětem stýská po rodičích, 
řeknou si o fialového skřítka. Modrý 
skřítek je pro strach nebo úzkost. 

Děti žijí tady a teď. Schopnost, za kte-
rou by někteří dospělí platili zlatem. 
Když přijde dítě ráno do školky a ma-
minka mu řekne, že si ho vyzvedne 
odpoledne, dítě tak daleko nedokáže 
nahlédnout. Někdy se stane, že když se 
maminka po osmi hodinách objeví, je 
pro dítě složité se přeorientovat a vydat 
se domů. Talenty nebo dary. Snažíme 
se evaulovat předškolácké dovednosti: 

Drží dítě správně tužku? Umí stříhat 
nůžkami? Vyslovuje správně …? Jed-
na veledůležitá kolonka v klasických 
formulářích chybí: Talent, dar. V čem 
dítě vyniká? Jaký je jeho talent? V čem 
je dobré? Každé dítě v něčem vyniká. 
To je fakt. Pokud máme to štěstí a roz-
poznáme jeho talent a dítě podpoříme, 
je to dar. Pět zlatých klíčů – sepsala 
je Helle Heckmannová, aby rodičům 
a učitelům pomohla nahlédnout, co 
děti od narození do sedmi let potře-

bují k naplněnému životu. Je to kva-
litní spánek, dostatečný pohyb, dobré 
jídlo spolu u stolu, ukotvit se v rytmu 
a láskyplná péče. Jednoduché a prosté 
a takovou moc tyto klíče mají. Přejeme 
vám vše dobré v novém roce 2025 a dě-
tem naplněné dětství – víru v zázraky, 
které dokážou hnout vesmírem; bytí 
tady a teď; kéž někdo objeví váš talent 
a podpoří jej a kéž vaši nejbližší nahléd-
nou a naplňují pět zlatých klíčů.

Za Pramínek Olga Jarkovská

Děti – magie, tady a teď,  
dary a pět zlatých klíčů

Školka Kolovrátek
Prosinec v Kolovrátku byl velmi nabitý zážitky. Děti vy-
robily mnoho krásných vánočních výrobků.   Mikuláš-
ský den se opravdu povedl. Tančili jsme, dováděli, a pak 
se najednou se objevil čert a Mikuláš. Ale protože máme 
samé hodné dětičky, nikoho si čert neodnesl, a naopak 
pro ně přinesl balíčky s překvapením. Užili jsme si krás-
nou vánoční atmosféru u zdobení stromečku, pečení 
perníčků a u slavnostního pohoštění pro děti.

Rodiče, kteří byste měli zájem, aby vaše dítě chodilo 
k nám do školky příští školní rok 2024/2025 za doto-
vané školné, zavolejte, vše vám rádi vysvětlíme a ukáže-
me. Nové kamarády a kamarádky, přijímáme do školky 
během celého roku, rozhodnutí záleží jen na vás.
Do nového roku 2025 všem hodně štěstí, zdraví, lásky 
a radosti přejí všichni z Kolovrátku.
Pro více  informací ohledně naší školky nás kontaktujte:
tel. č. 602 484 921 (Z. Jonáková – ředitelka MŠ)
tel. č. 605 555 009 (MŠ Kolovrátek);
www.facebook.com/skolkakolovratek;
www.skolkakolovratek.cz.

Samet na Střední odborné škole 
stravování Říčany

V listopadu uplynulo třicet pět let 
od události, kterou nastartovali 
studenti a pro niž se vžilo značení 
sametová revoluce. Pro dnešní 
studenty tento pojem mnohdy zna-
mená několik stránek z učebnice 
dějepisu. Na naší škole se dějepis 
jako samostatný předmět nevyuču-
je, a proto jsme se rozhodli využít 
nabídky Akademie Díky, že můžem, 
která inspiruje studenty k vlastnímu 
zpracování významných témat. 
Do přípravy vlastní akce se zapojili 
všichni studenti naší školy. S pomocí 
učitelů připravili nejen tematickou 
výzdobu školy, ale i poměrně bohatý 
program. 

Akce nazvaná Samet na školách pro-
běhla ve dvou dnech, protože se u nás 

většina studentů učí v režimu týden 
teorie, týden praxe. Žáci z lichého týd-
ne předvedli svoji představu sametové 
revoluce 18. listopadu, jejich spolužáci 
ze sudého týdne o týden později. Hlav-
ní organizace se ujali studenti prvního 
a druhého ročníku nástavbového 
maturitního studia.
Po oba dny se devět tříd naší školy 
změnilo k nepoznání. Vzpomínkovou 
atmosféru navozovaly dobové deko-
race. Ve třídách probíhaly tematické 
programy, například beseda s pa-
mětníky sametové revoluce, zpívání 
s kytarou či hraní společenských her. 
V učebně stolničení byly vystaveny 
ukázky cateringu 80. let, v další byla 
instalována výstavka retro předmětů 
a starých učebnic. Budoucí cukrářky 
a cukráři učili zdobení perníčků. Po-

někud kontrastní program nabízela 
učebna informatiky, kde si studenti 
mohli vyzkoušet 3D tisk. Ve společ-
ných prostorech zněla hudba, třeba 
písně Marty Kubišové, Karla Kryla 
a dalších.
Cílem akce byla nejen vzpomínka 
na listopad 1989, ale i posílení vztahu 
studentů ke svobodě a zájmu o společ-
nost. Aktivním zapojením do přípravy 
akce si uvědomili, jak důležité je sa-
mostatné kritické myšlení a vzájemná 
spolupráce.
Velmi nás všechny potěšilo, že se 
k nám vypravili nejen sami iniciátoři 
akce Samet na školách, ale i místosta-
rostka města, paní Mgr. Hana Špačko-
vá, a studentům vyslovili uznání za pří-
pravu akce.

Jaroslav Kratochvíl
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Výlet do Kouřimi
V prvním prosincovém týdnu čtvrté 
ročníky navštívily muzeum lidových 
staveb v Kouřimi. Vánoční program 
byl rozdělen na dvě části. První část 
byla věnována prohlídce vybraných 
lidových staveb s komentovaným vý-
kladem o životě, zvycích a tradicích 
našich předků v adventním období. 
Děti se seznámily s legendou o sva-
té Barboře, Lucii, Perchtě, Mikuláši 
a Ambroži. V dalším hospodářském 
objektu si mohly děti prohlédnout 
štědrovečerně nazdobený stůl, včet-
ně tradičních pokrmů a dekorací 
a původního betlému. V druhé části 
byla pro děti připravena dílnička, 
kde si vybarvily sádrový odlitek jedné 
z postaviček betlému. Výlet byl za-
končen procházkou na náměstí, kde 
se nachází pomník astronomického 
středu Evropy. Je tvořen z drátěné 
zeměkoule, kterou tvoří poledníky 
a rovnoběžky. Děti byly z výletu nad-
šeny i přes nepřízeň počasí a určitě 
Kouřim ještě navštívíme.

Milada Vyhnánková

Praha hravě
V půlce listopadu nás čekal v Praze 
zajímavý zábavný a sportovní pro-
gram. Na Karlově mostě jsme se roz-
dělili do družstev a pak sbírali žetony 
za správné odpovědi. Na Kampě 
jsme pak dostali mapu a museli si 
zapamatovat co nejvíce informací 
pro závěrečný test. Program se nám 

velmi líbil a doporučujeme ho všem 
si zkusit.

Anča a Helča, 8. B

Zázraky přírody
V pátek 28. 11. 2024 se naši žáci 
zúčastnili vědomostní přírodověd-
né soutěže Zázraky přírody. V kon-
kurenci všech říčanských základ-
ních škol se naše družstvo složené 
z žáků druhého stupně umístilo 
na prvním místě. Kromě věcných 
cen získali soutěžící pozvánku 
na natáčení pořadu Zázraky příro-
dy v České televizi.

Hana Kadlecová

V pátek před první adventní nedělí 
jsme se setkali po škole před hlavním 
vchodem s plánem jít pro vánoční 
stromek. Ze 7. A jsme dorazili všichni, 
snad nikdo nechyběl. Vyrazili jsme 
směr Tesco, kde jsme si koupili 
jídlo, pití a také těsto na cukroví. 
Stromeček, který byl hlavním cílem, 
jsme vybrali téměř hned. Cesta zpět 
nám trvala trochu déle, protože kluci 
nesli stromek na ramenou a moc dobře 
neviděli na cestu. Návrat ke škole jsme 
si zpříjemnili zpíváním vánočních 
písní a smíchem. Když jsme dorazili 
do školy, stromeček jsme ozdobili  
a paní učitelka Mužíková nám mezitím 
uvařila kakao. Zdobení stromečku 
ale nebylo jediné, na co jsme se těšili. 
Společně jsme totiž také pekli cukroví. 
Zanedlouho to po škole vonělo 
Vánocemi – stromečkem, kakaem  
a vánočním cukrovím. Před 
koncem této akce jsme si zahráli 
na schovávanou. Nápadů, kam se 
schovat, bylo mnoho, např. za stromek, 
pod katedru, za velký květináč, pod 
klavír,… Ze školy jsme odcházeli 
s úsměvem na tváři a těšili jsme se, že 
na Mikuláše odneseme naše upečené 
cukroví druháčkům, které učí naše 
bývalá paní učitelka z prvního stupně. 

Žákyně ze 7. A

Día de Muertos – mexický 
Halloween
V sobotu 1. listopadu se španělštináři 
ze 7. A a 7. B jeli podívat do Prahy, 
jak Mexičané slaví Halloween.
Všichni jsme si mohli vyrobit a koupit 
mnoho věcí, vyráběli jsme například 
barevné masky na obličej a loutky nebo 
jsme mohli vybarvovat omalovánky. 
Koupit jsme si mohli různé tradiční 
šperky, oblečení a jídla jako třeba sladké 
churros s čokoládou nebo masové 
tacos. V rámci programu na hlavní stagi 
jsme slyšeli španělské písně, viděli jsme 
tradiční tance a vystoupení akrobatů 
na chůdách. Dokonce se tam objevil  
i Miguel z pohádky Coco.

Zajímavosti:
Ve španělsky mluvících zemích, hlavně 
v Mexiku, se místo Halloweenu slaví 
svátek mrtvých (španělsky Día de 
Muertos, Día de los Muertos nebo 
Día de Todos los Santos). Lidé zde 
věří, že během tohoto svátku se duše 
mrtvých připojí k živým a oslavují 

společně. Symbolem tohoto svátku je 
La Calavera Catrina (Elegantní lebka), 
která nesmí nikde chybět. Hřbitovy 
se v těchto dnech zaplňují květinami, 
jídlem a rodinnými příslušníky, kteří 
zde vzpomínají na své blízké.

Eliška Horalíková, 7. B

Adventní čas ve škole
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OKéNKO PrO ŘeDITeLe
SVáTKy rADOSTI A NADěJe
Vánoce, podobně jako vše hezké, rych-
le utečou. Byly takové, jaké si je každý 
rok přejeme, klidné a beze stresu? 
Nebo jsme se nechali strhnout honbou 
za dokonalostí?

Mám rád vůni svařeného vína, barevná 
světla v setmělých ulicích a tiché kole-
dy. Tu chvíli, kdy se zastaví čas a znovu 
si uvědomím, proč jsem vlastně tady. 
Čas klidu a míru.
Potřebuji mít tu možnost zastavit se, 
rozhlédnout se a uvědomit si poho-
du i blízkost lidí. Dobře vím, že klid 
na duši a nadhled je něco, co si musím 
sám vytvořit; dokázat zahodit všechny 
ty všední starosti alespoň na chvíli.
Někde tam mezi odškrtáváním vánoč-
ních položek a otázkami: Stihls nakou-
pit? Mají děti uklizeno? Kdo přiveze 
stromeček? Máme dárky? Kapr, nebo 
losos? Napsali jsme všem? Přesně tam 
je důležité se zastavit, rozhlédnout se 
a uvědomit si, že Vánoce jsou o nás sa-
mých a našich milovaných.
A nejen Vánoce!
Vše nejlepší do nového roku!

Dalibor Dudek, ředitel

OHLéDNUTí ZA ÚSPěŠNým 
rOKem 2024 NA NAŠí ŠKOLe
Rok 2024 byl pro naši školu plný úspě-
chů, nových zkušeností a pozitivních 
změn. Tradičně jsme ho zahájili lyžař-
ským výcvikovým kurzem v Peci pod 
Sněžkou, kde si žáci osvojili lyžařské 
dovednosti, ale také upevnili přátelství 
a týmového ducha.
Během roku jsme se věnovali řadě te-
matických a projektových dnů, které 
obohatily výuku a nabídly nové způ-
soby vzdělávání a možnosti týmové 
práce.
V rámci modernizace školy jsme vyba-
vili kancelář školní psycholožky, kterou 
mohou žáci využívat pro individuální 

podporu. Knihovna se stala příjemným 
místem nejen pro studium, ale také pro 
relaxaci a kreativní činnosti. Celý dru-
hý stupeň byl vybaven novými lavice-
mi, které zvýšily komfort při výuce.
Naše hodiny anglického jazyka jsou 
stále oblíbenější díky rodilému mluv-
čímu Freddiemu, který přináší auten-
tický pohled na jazyk a kulturu. Na-
koupili jsme nové učebnice pro hlavní 
předměty, tematicky vymalovali chod-
by a vybavili třídy moderní technikou, 
jako jsou dataprojektory, interaktivní 
tabule a tablety s nabíjecími stanicemi. 
Také jsme pořídili další dvě 3D tiskár-
ny. Pro naši školní kapelu, kterou znáte 
ze školního plesu, jsme nakoupili nové 
hudební nástroje.
Velkým zážitkem byly tři zahraniční 
zájezdy, během nichž jsme navštívili 
Řím, Paříž a slunnou Malagu. Žáci si 
odvezli nejen nové poznatky o historii 
a kultuře, ale také zlepšili své jazykové 
dovednosti.
Závěr roku se nesl ve znamení krás-
ných tradic. Rozsvítili jsme vánoční 
strom před školou, zazpívali si koledy 
a společně s rodiči jsme strávili příjem-
né chvíle na vánočním jarmarku, který 
se stal jednou z našich nejoblíbenějších 
tradic.
Rok 2024 byl úspěšný a plný pozitivní 
energie. Těšíme se, co přinese rok 2025 
– mimo jiné plánujeme další zahranič-
ní zájezdy a mnoho zajímavých aktivit 

pro naše žáky i zaměstnance.
Děkujeme všem, kteří se podíleli 
na tom, aby se naše škola stala ještě 
lepším místem pro vzdělávání.
Iveta Truhlářová

PODěKOVáNí A PŘáNí DO NO-
VéHO rOKU 2025
Milí kolegové, rodiče a žáci,
rok 2024 byl pro naši školu plný úspě-
chů, zážitků a společného růstu. Chce-
me vám všem upřímně poděkovat 
za váš přínos, energii a podporu, které 
nám umožňují dosáhnout tolika skvě-
lých výsledků.
Kolegům děkujeme za jejich odhodlá-
ní, trpělivost a úsilí, které den co den 
věnují vzdělávání a výchově našich 
žáků. Díky vám se naše škola stává 
místem, kde se děti cítí nejen podpo-
rované, ale i inspirované k dosažení 
svých cílů.
Rodičům patří velký dík za jejich důvě-
ru, spolupráci a podporu našich akti-
vit. Vaše zapojení do školního života je 
neocenitelné a ukazuje, jak důležité je 
společné úsilí o kvalitní vzdělání a har-
monický rozvoj dětí.
Žákům bychom chtěli poděkovat 
za jejich píli, nadšení a radost, kterou 
do školy přinášejí. Vaše úspěchy a po-
kroky jsou pro nás tou největší odmě-
nou. Jste důvodem, proč má naše práce 
smysl, a inspirace, která nás žene dál.
Děkujeme také zřizovateli za velkou 
podporu, kterou naší škole dává. Bez 
něj by to zkrátka nešlo.
Do nového roku 2025 vám všem přeje-
me pevné zdraví, štěstí a mnoho úspě-
chů, ať už v osobním životě, vzdělávání 
či v profesní dráze. Ať je nový rok plný 
radosti, nových příležitostí a vzájem-
ného porozumění.

Těšíme se na další společné chvíle, 
projekty a zážitky, které nám rok 2025 
přinese.

S úctou vedení školy

ZáKLADNí ŠKOLA u ŘíČANSKéHO LeSA ZŠ Nerudova – Škola plná zážitků
Podzim a začátek zimy byly nabité 
pestrými akcemi, které potěšily 
nejen děti, ale i jejich rodiče.

Říjen zahájil již druhý ročník Dý-
ňobraní. Tohle strašidelné odpoledne 
jsme si společně se Spolkem Neru-
dovka užili dosytosti. Ve venkovní 
učebně děti a rodiče tvořili z dýní 
strašidelné tváře. K tomu všemu jsme 
si pochutnali na dobrotách, které pro 
nás připravily naše šikovné paní uči-
telky a maminky žáků. Starší žáci se 
v říjnu vydali na zajímavou exkurzi 
do pivovaru v Popovicích. Kromě 
prohlídky pivovaru se dozvěděli 
mnoho zajímavého o historii pivovar-
nictví a o složitém procesu výroby to-
hoto oblíbeného nápoje. V listopadu 
jsme se vydali za kulturou. Mladším 
školákům jsme připravili pohádko-

vé představení Honzy Krejčíka. Děti 
s napětím sledovaly příhody stateč-
ného ševce a odnesly si domů krásné 
zážitky. Kulturu jsme nezanedbávali 
ani u starších žáků. Těm se o kulturní 
zážitek postaralo Fórum PPV. Fórum 
PPV (pro prožitkové vzdělávání) je 
nestátní nezisková organizace. Hlav-
ním pilířem její činnosti jsou interak-
tivní prožitkové programy pro děti. 
Programy, které přinášejí do škol, 
jsou zaměřeny primárně na oblast 
prevence rizikového chování a na so-
ciální a osobnostní rozvoj. Listopad 
byl také ve znamení boje proti domá-
címu násilí páchanému na dětech. 
V rámci akce Bubnovačka, pořádané 
centrem Locika, si děti nacvičily pís-
ničku, kterou pak společně zazpívaly 
v tělocvičně za doprovodu bubínků 
a dalších hudebních nástrojů. Starší 

žáci si 15. listopadu připomněli udá-
losti sametové revoluce na Masary-
kově náměstí. Ani letos jsme nemohli 
opomenout návštěvu knihovny. Paní 
knihovnice zde mají připravené bez-
vadné programy pro děti všech vě-
kových kategorií. Předvánoční čas 
jsme zahájili tradiční mikulášskou 
nadílkou. Kromě sladkých překvape-
ní si děti také vyrobily voňavé svíčky 
z včelího vosku a poslední den před 
prázdninami nás všechny zahřály 
společně zazpívané vánoční koledy 
na schodech školy. Děkujeme všem, 
kteří se na organizaci těchto akcí 
podíleli a těšíme se na další společné 
zážitky v novém roce!

A aby byl ten nový rok plný zážitků 
a pohody, přeje všem

Vaše Nerudovka

Advent v Olivovně
Tak tu máme 
zase adventní 
čas… Ani nás 
toto období ne-

nechává netečnými a nový turnus dětí 
jsme přivítali krásně vyzdobenou ško-
lou a třídami.
Dětem, které přijely v tomto období, 
jsme připravili program, aby nepřišly 
o vánoční atmosféru.
Kromě vyzdobené školy chystáme pro 
naše žáky i den vánočního tvoření. 
Dlouho jsme společně přemýšleli a vy-
bírali, co by děti mohly vyrábět, aby to 
zvládly a bavilo je to. Nakonec jsme se 
rozhodli pro výrobu třech vánočních 
dárečků, které si děti odvezou domů 
a mohou jimi buď obdarovat své nej-
bližší, nebo si je nechat na památku 
pobytu v léčebně.
S dětmi budeme vyrábět roztomi-
lého sněhuláka ze svíček a vlny, 
legračního vánočního soba z vlny 
a korálků a elegantního anděla z pa-
píru a kouliček.
K tomu budeme zpívat a pouštět kole-
dy a děti nepřijdou ani o vánoční pro-
mítání. Věříme, že se nám tematický 

den povede a bude pro děti příjemným 
zastavením v adventním čase.
My, tedy náš pedagogický sbor, jsme 
vánoční dárek už dostali. Díky naší 
skvělé paní ředitelce jsme získali do-
taci na další interaktivní tabule a nové 
počítače.
Máme z toho velkou radost, protože co 
nevidět budou nejmodernější interak-

tivními tabulemi vybaveny už všechny 
třídy a budeme je moci s dětmi využívat 
ve všech vyučovacích předmětech.
To jsou tedy Vánoce v naší škole.
Přejeme dětem, jejich rodičům i vám 
všem krásné a klidné svátky plné poho-
dy a rozzářených dětských očí.

Petra Kotolanová
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Přání do nového roku, informace  
a pozvánky ze ZUŠ Říčany

Doba adventní a vánoční je již 
za námi a všichni vstupujeme 
do nového roku. Jaký ten rok bude, 
se ukáže v následujících měsících. 
Jediné, co nám zbývá, je přání, aby 
byl takový, jaký chceme, aby byl. 
Přejme si tedy zdraví, vzájemné po-
rozumění, ochotu si pomáhat, oporu 
v rodině a občas v rozhodování i tro-
chu selského rozumu. A o čem vás 
chceme informovat?

ZUŠ Říčany má nové logo
Od ledna 2025 začíná ZUŠ Říčany 
používat nové logo, jehož autorem je 
grafik Zdeněk Vávra. Logo má něko-
lik variant a přišlo nám velice důležité 
začlenit do našeho nového image i ná-
zvy obcí, ve kterých máme odloučená 
pracoviště. Logo ještě není zcela úplné, 
v příštím roce přibude na ještě jedna 
obec, kde budeme působit, a to jsou 
Louňovice.

Velký úspěch pěveckého sbo-
ru NaLaděno
Dětský pěvecký sbor NaLaděno ZUŠ 
Říčany pod vedením sbormistryně 
Lucie Novákové byl součástí největší 
sborové akce v České republice od roku 
1990. Choralila Magna 2024 se ko-
nala v Hradci Králové a zúčastnilo se jí  
50 sborů vybraných v krajských ko-
lech. Pro naši školu bylo ctí být součástí 
tohoto mimořádného setkání. V těchto 
pěti dnech proběhlo v Hradci Králové 
celkem 15 festivalových koncertů – 
sborů dětí, mládeže i dospělých.
Nechyběly ani konference a worksho-
py, setkání mezi sbory a i sbormistry.
Třešničkou na dortu bylo vystoupení 
našich nejlepších sborů, jako je Seve-
ráček, Jitro, Kajetán nebo KOS.

Úspěch tanečního oddělení
Na Mezinárodní exhibiční přehlídku 
zájmových baletních škol Balet Gala, 
která se konala v listopadu ve Velkém 
divadle J. K. Tyla v Plzni, byly pořada-
teli vybrány a pozvány taneční skupiny in
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a choreografie z celé ČR na základě 
úspěchu v celostátní taneční soutěži 
Plzenecký střevíček. Naše děvčata zde 
získala 1. cenu. Na této exhibiční pře-
hlídce mohou nejlepší žáci předvést své 
umění bez zbytečného napětí a zároveň 
reprezentovat svoji školu v krásné his-
torické divadelní budově, na prknech, 
která znamenají svět, s profesionálním 
zázemím. Jedná se o akci, která nabízí 
žákům a žákyním baletních škol do-
přát si možnost nesoutěžního srovnání 
a motivovat se k dalšímu náročnému 
tréninku. Účast tanečního oboru ZUŠ 
Říčany považujeme za velký úspěch. 
Tanečnice Simona Rudolfová, Kateři-
na Nenadálová a Tereza Veselá ze třídy 
Ivany Sikorové zatančily choreografii 
Tři ženy a sklidily zasloužený potlesk 
a ocenění poroty.

ZUŠ zve na lednové akce
Každým rokem se snažíme přijít s ně-
čím novým. V tomto roce zahajujeme 
novoročním koncertem v Muzeu 
české hudby 15. ledna 2025 v 18.30. 
Všechny vás zveme do tohoto netradič-

ního prostoru a věříme, že se tyto kon-
certy časem stanou tradičními.
Všemi oblíbená Taneční akademie  
21. ledna 2025 v 17.30 v KC Labuť. 
Zveme všechny nadšence pro taneční 
umění a třeba i rodiče, kteří uvažují 
o tom, že by se jejich ratolesti tanci vě-
novaly. Uvidíte choreografie jak z kla-
sického baletu, tak i scénického tance. 

A lednový koncertní maraton zakon-
číme klasicky Pololetním koncertem  
28. ledna 2025 v 17.30 v KC Labuť. Vy-
stoupí sólisté soubory i sbory. Přijďte, 
těšíme se na vás.
Přejeme všem dětem, rodičům, svým 
příznivcům a lidem dobré vůle úspěšný 
vstup do roku 2025.

Vaše zuška Říčany
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První vánoční dárek
Ve středu 11. prosince se v prostorách 
školy konal tradiční Vánoční koncert 
na schodech. Schodiště sice potemně-
lo, ale hlasy našich sboristů rozsvítily 
spoustu malých světýlek v srdcích i du-
ších všech, kteří se letos přišli podívat. 
Pod vedením bývalé kolegyně Ivany 
Remkové vystoupili zpěváci od primy 
až po maturitní ročníky a všem nám 
nadělili první vánoční dárek.
Děkujeme!

Dagmar Koukolová

Vánoční exkurze  
do bayreuthu
V úterý 10. prosince studenti vyššího 
gymnázia navštívili bavorské město 
Bayreuth. Výlet zahájili v Markrabě-
cím operním domě, barokním skvostu 
zapsaném na seznam UNESCO, a po-
kračovali prohlídkou Nového zámku. 

Následně zavítali do muzea Richarda 
Wagnera, kde s seznámili s dílem toho-
to slavného skladatele. Nechyběla ani 
návštěva vánočních trhů. Výlet přinesl 
nejen kulturní obohacení, ale také pra-
vou adventní náladu.

Martina Dvořáková

Učebna biologie s novým vybavením!
Studenti i vyučující si užívají nové vy-
bavení v učebně biologie v rámci labo-
ratorních cvičení.

Dagmar Řeháková

Němčina mě baví!
Tým kvarty – Ema, Míša, Lukáš a Pa-
trik – uspěl mezi 24 týmy z celé repub-
liky a získal 3. místo v soutěži. Gratulu-
jeme, skvělá týmová práce!

Přihláška na přípravné kurzy ve škol-
ním roce 2024/2025, 2. pololetí
Gymnázium Říčany pořádá ve šk. roce 
2024/2025 přípravné kurzy z českého 
jazyka a matematiky pro žáky 5. a 9. 
ročníků základní školy.
Termíny: úterý 15.30–17.40 nebo so-
bota 8.30–10:40 (vždy 60 min ČJ a 60 
min MAT + 10 min přestávka mezi jed-
notlivými bloky).
Cena: 4000 Kč/pololetí (pololetí =  
12 lekcí). 2. pololetí: leden–březen.
Přihlášení pomocí přihlašovacího for-
muláře, který naleznete na webu školy.
Počet míst v kurzech je omezen, o za-
řazení, resp. nezařazení, do kurzu bu-
dete informováni e-mailem na adresu, 
kterou uvedete do přihlašovacího for-
muláře.

Novoroční přání
Úspěšný a zdravý rok 2025 vám přejí 
pedagogický sbor a žáci gymnázia!

     Gymnázium, Komenského náměstí 1280/1

     Říčany, e-mail: sekretariat@gyri.cz, tel.: +420 739 964 270

Fakultní škola Přírodovědecké fakulty univerzity Karlovy

Den otevřených dveří
zveme zájemce o studium a jejich rodiče na den otevře-
ných dveří, který se uskuteční ve středu 5. února 2025 
v době od 8.15 do 18 hod. v Gymnáziu Říčany na Ko-
menského náměstí 1280/1. Od 8.15 do 13.40 hod. 
budete mít možnost nahlédnout do hodin. Od 14.00 
hod. stanoviště jednotlivých předmětů s ukázkami prací 
žáků pod vedením vyučujících. Budete si můžete pro-
hlédnout interiér školy a popovídat si se svými budou-

cími spolužáky i učiteli. V 17.00 hod. ředitelka školy zá-
jemce seznámí s koncepcí školy a zodpoví vaše dotazy.

V následujícím školním roce otvíráme:
dvě třídy čtyřletého oboru vzdělání 79-41-K/41; 
celkem 60 žáků, studium je určeno pro uchazeče  
z 9. ročníků; jednu třídu osmiletého oboru vzdělání 
79-41-K/81; celkem 30 žáků, studium je určeno pro 
uchazeče z 5. ročníku.
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SSC Říčany v letech 1941–1944 (1) 

Výstavba sportoviště SSC, 
Stadionku, u dnešní Škroupovy ulice 
byla ve válečném období dokončena 
až jakoby zázrakem.  Významně 
to přispělo k vytvoření podmínek 
pro všestranný rozvoj klubu. Ten 
měl v roce 1944 už okolo tisícovky 
členů. Rozvoj probíhal samovolně. 
Vznikaly skupinky členů se zájmem 
o určitý sport nebo i o kulturu. 
Nikdo nikomu nebránil ve zvolené 
činnosti a časem se ukázalo, jak je 
životaschopná.

Vznik takových skupin nikdo centrálně 
neřídil, vše záleželo na zájmu zúčastně-
ných a na kvalitě organizátorů. Větši-
nou tato snaha končila úspěšně. Já sám 
jsem si pro tento systém vytvořil název 
„samoorganizující se chaos“. Pokusím 
se v několika bodech popsat, co cha-
rakterizovalo klima v klubu. 

S nadšením  
a se schůzemi v Labuti
Všichni dělali vše, co je bavilo. 
Takže stejný člen v neděli dopoledne 
hrál v Labuti pohádku pro děti, 
odpoledne reprezentoval SSC v bandy 
hokeji a večer se zúčastnil zkoušky 
recitačního odboru. Bylo docela běžné, 
že členové trávili většinu volného času 
činností v klubu.
Nikde jsem nenašel informace o tom, 
že by klub měl výroční schůze nebo 
valnou hromadu. Přesto po celou dobu 
okupace řídil chod výbor, v podstatě 
stejného složení, který zřejmě nějak 
vznikl. (V SSC bylo zvykem, že většina 
dospělých členů měla přezdívku, která 
se v běžném styku užívala. Uvádím 
ji tedy za jménem v závorce.) Funkci 
předsedy zastával Vincenc Zeman, 
někdy jej zastupoval Josef Zvolský, 
jednatelem byl Oldřich Kučera, 
ministrem financí Josef Hladík (Gůva), 
dále Josef Němeček (Špelec), člen 
výboru zabývající se vším, co bylo 
třeba. Do výboru patřil též správce 
Stadionku (byli různí) a zástupce 
Zprávonoše (také různí). Na schůze 

byli zváni podle potřeby také zástupci 
jednotlivých činností.
Schůze výboru se odbývaly v salonku 
U Labutě. V tomto prostoru se však 
konaly i schůze dalších říčanských 
organizací (Tyl, fotbalový klub, 
pěvecký sbor atd.), a proto Tonda 
Novák, majitel Labutě, zavedl zasedací 
pořádek. SSC měl přidělenou středu. 
Taková tedy byla činnost schůzovní, 
při „pivenku“. Hlavní však je, kde 
se odehrávala činnost skutečná. 
Kromě Labutě (kultura) to byl hlavně 
Stadionek a potom Sokolák, školní 
tělocvična a Marvánek.

Zpravodaj na nástěnce  
i ve výkladu
Pro chod SSC byla důležitá 
informovanost a komunikace. Ty 
obvykle zajišťovalo každotýdenní 
vydávání Zprávonoše s podtitulem 

„nástěnný plátek SSC Říčany“. Měl 
okolo osmi stran psaných na stroji 
v jednom vyhotovení a byl ozdoben 
malůvkami vztahujícími se k textu. 
Vyvěšoval se na Stadíku na nástěnce, 
kde si ho členové mohli přečíst. 
Dostalo se mu takové popularity, že 
v roce 1944 se jeho kopie umísťovala 
do výkladu galanterie U Rečků naproti 
Labuti (dnes vinotéka). Zprávonoši 
se budeme později ještě věnovat 
podrobněji.

Záhadné členské příspěvky
Vlastní činnost (obsazení Stadíku, 
cesty na utkání, přihlášky do soutěží 
a na turnaje) domlouvali členové 
jednotlivých skupin mezi sebou. 
Nikde jsem nenašel, jaká byla velikost 
členských příspěvků. Existovaly 
legitimace a do nich se příspěvky 
zapisovaly. Známky se teprve 
připravovaly. O financování klubu 
je poměrně málo informací. Patřily 
sem nepochybně sponzorské dary, 
půjčky, vstupné z utkání (na hokej 
chodilo až dvě stě padesát diváků), 
výnosy z pohádek pro děti, výnosy 
z kulturních vystoupení (obvykle 
byla plná Labuť) a drobné příspěvky 
pocházející z různých aktivit (soutěže, 
sázky, pokuty).

Škvor a Děd Wuppertal
V SSC figurovaly dvě výjimečné 
osobnosti. První z nich byl pan 
František Šíma (Škvor). Bydlel 
na statku na rohu Smetanovy ulice, 
tedy blízko sportoviště. Do kolektivu 
klubu se zapojil hned, jak se začal 
Stadík stavět. Po dostavbě trávil 
prakticky veškerý volný čas v jeho 
areálu. Uklízel prostory klubovny 
a vůbec se staral o všechno, co bylo 
potřeba. Dohlížel na to, aby se 
na Stadionku nepáchaly nepravosti. 
Byl velkým milovníkem hokeje. V zimě 
udržoval plochu kluziště. Když mrzlo, 
i v jedenáct hodin v noci stříkal led, aby 
zesílil. O kluziště se staral rovněž při 
utkání. Měl i vymyšleno, jak plochu 
uhladit. Vše, co dělal, a nebylo toho 
málo, dělal zdarma.
Další ze dvou zmíněných osob byl pán, 
u kterého jsem nezjistil civilní jméno, 
ale vystupoval pod přezdívkou Děd 
Wuppertal. Jak vznikla, není nikde 
vysvětleno. Byl kolegou členů SSC 
zaměstnaných v jedné z pražských 

továren a pravděpodobně byl i jejich 
nadřízeným. Nebyl Říčaňák. Stal se 
ale příznivcem říčanského hokeje 
a navštěvoval jeho utkání. Hlavně však 
byl i sponzorem a kupoval pro mužstvo 
vybavení. Dokonce vyhlásil soutěž 
o „Zlatou hokejku“ pro nejlepšího 
střelce sezony.

Trojlist ve znaku 
Odznak SSC se inspiroval erbem 
pánů z Říčan. Jednalo se o bílý trojlist 
na červeném štítě. Byl proveden jako 
výšivka na filcovém podkladu. Členové 
klubu ho nosili přišitý na oblečení.
Je důležité zmínit, že v klubu panovala 
naprostá svoboda projevu. Nikdo si 

příliš nelámal hlavu s vyjadřováním 
svých názorů a rozhovory byly někdy, 
jak se dnes říká, na hraně. Klub 
se nesetkal s problémem 
udavačství.
Další zajímavosti z fungování 
SSC se dozvíte zase příště. 

František Křížek  

MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV

S novým rokem se rozbíhá série 
článků Františka Křížka, která 
navazuje na texty v Říčanském 

kurýru v roce 2024 (v březnovém 
a květnovém čísle). SSC 

Říčany – říčanský studentský 
sportovní klub, který se zdaleka 

nevěnoval jen sportu – vybudoval 
Stadionek neboli Stadík v místě 
dnešní sportovní haly. Nejstarší 
obyvatelé našeho města si jej 

ještě pamatují. Texty o SSC 
vznikly díky činnosti Klubu přátel 
Muzea Říčany, který podporuje 

i badatelskou činnost svých 
členů a příznivců.  

Fo
to

: z
 a

rc
hi

vu
 M

uz
ea

 Ř
íča

ny
  

Připravované členské známky 

Členové SSC 
vzali za svůj  
erb pánů z Říčan 
– znak na látkové 
nášivce 

Že ještě neznáte discgolf?
Discgolf je atraktivní sportovní disci-
plína a stále více oblíbená volnočasová 
aktivita. Jedná se o obdobu klasického 
golfu – místo holí a míčků se používají 
létající disky a místo jamek speciální 
koše. Discgolf je nenáročný rekreační 
sport, ale stejně tak i sport na profe-
sionální úrovni, který se naučíte hrát 
během chvíle a nezáleží přitom na poh-
laví ani věku. Je to aktivita vhodná pro 
jednotlivce i celé rodiny. Bez problému 
jej mohou hrát malé děti i jejich praro-
diče. Discgolf je zkrátka hra pro kaž-
dého a je to ideální aktivita na nedělní 
odpoledne pro celou rodinu.
Cílem hry je, stejně jako v klasickém 
golfu dokončit hřiště na co nejmenší 
počet hodů. Disk se hází z určeného 
výhoziště na cíl, tedy jamku, která je 
tvořena discgolfovým košem. Obvyk-
lá délka jedné jamky bývá 50–160 m. 
Po prvním výhozu hráč pokračuje 
z místa, kam disk dopadl, a takto hází, 
dokud se netrefí do koše. V případě 

více hráčů vždy další hod hází hráč 
vzdálenější od cílového koše.
V České republice máme již více než 
140 registrovaných discgolfových 
hřišť, která splňují mezinárodní stan-
dardy a jsou oficiálně uznávána. Hřiště 
jsou především v parcích, lesích nebo 
na loukách, což hráčům umožňuje 
vychutnat si krásnou krajinu a příjem-
né prostředí během hry. Dnes už jsou 
malá Discgolfová hřiště téměř v kaž-
dém větším městě.
Oproti klasickému golfu nepotřebuje-
te žádné drahé vybavení. Do začátku 
vám vystačí jeden disk, který pořídíte 

už od cca 300 Kč. 
Můžete tak začít 
opravdu hned. 
Discgolfová hřiště 
jsou, až na vý-
jimky, veřejnosti 
přístupná zdarma 
a stačí mít tedy jen vlastní disk nebo 
si lze u většiny hřišť zapůjšit disků 
za vratný poplatek.
Máte-li rádi společné aktivity v přírodě 
pak discgolf je pro vás ta správná vol-
ba.Pokud také chcete spoustu zábavy 
poblíž svého domova, hlasujte pro 
náš projekt Discgolf Park v Říčanech 
na ZMĚŇ TO! Děkujeme.

https://zmento.prekvaptericany.cz/ 
zmen-to-2024/navrh-
eZhNTTxjcFxrixceSX5S88

Více informací najdete například 
na www.prodiscgolf.cz nebo  
www.ultimo.cz.
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Místní akční sku-
pina Říčansko 
začíná nový rok 

pod novým logem. Budete nás po-
tkávat nejen u projektů z operačních 
programů (IROP, SP SZP, OP Za-
městnanost+, OP TAK, Nová zelená 
úsporám Light), ale i na akcích jako 
vánoční trhy, městské slavnosti či 
masopust. V prosinci, za přispění 
MAS Říčansko z IROP, otevřely dvě 
nové IT učebny na ZŠ Bezručova, 
což dětem přinese nové znalosti 
a praktické zkušenosti. V roce 2025 
se těšíme na další projekty.

Certifikační komise  
26. 11. 2024
„Ano, ty jsi naše,“ říká jedna z nových 
držitelek regionální značky ZÁPRAŽÍ 
originální produkt®. Certifikační ko-
mise se 26. listopadu sešla v prosto-
rách MAS Říčansko. Miroslava Jeníč-
ková z Říčan, která 20 let ručně maluje 
na hedvábné šály, se pochlubila novou 
metodou otiskování listů rostlin. 
Komise ocenila její poctivost, kreativitu 
a neustálou snahu experimentovat. 
Paní Jeníčková poděkovala MAS za 
podporu a pozitivní atmosféru.

Další regionální výrobci
Ekatarina Salomatová ze Sulic, která 
vyrábí šperky z pryskyřice, se s novými 
výrobky pravidelně objevuje na trzích. 
Její šperky, dříve zdobené kvítky, nyní 
obsahují ručně malované motivy.
Paní Becherová z Kunic začala s man-
želem vyrábět svíčky z přírodních ma-
teriálů pod značkou Tvoje svíčka. Vy-
užívají skleničky od místního sklenáře 
a recyklují je. Svíčky nesou jména čes-
kých lokalit jako Macocha nebo Ďábel. 
Celá rodina se zapojuje do výroby i pro-
pagace.

Ocenění dalších výrobců
Certifikát ZÁPRAŽÍ originální pro-
dukt® byl prodloužen také paní Lence 
Sýkorové z Velkých Popovic, která 
vyrábí České Hobby Špagáty®, a paní 

Kateřině Čermákové Boháčové, jež se 
zaměřuje na výrobu udržitelné módy, 
konkrétně oboustranných bederních 
pásů pod značkou Nice Belly. Znač-
kou kvality se pyšní i sušený lipový 
květ paní Kateřiny Melíškové, Mni-
chovické perníky paní Radky Bělino-
vé a keramika pana Václava Kalaše 
a paní Olgy Suché. Všem novým i stá-
vajícím držitelům gratulujeme.

Ať je rok 2025 rokem klidným, přátel-
ským a plným nových zážitků.

Lenka Babíčková a celý tým  
MAS Říčansko, o. p. s.

my a vy společně pro region

Tříkrálová sbírka
Letošní Tříkrálo-
vá sbírka České 
katolické charity 
proběhne opět 
několika způsoby:

Koledováním do za-
pečetěných kasiček 

(přenosných a stabilních) od 1. 1. 
do 14. 1. 2025. Koledníci budou cho-
dit v některých částech Říčan, v ně-
kterých okolních obcích a bude také 
několik stabilních kasiček (např. 
kostel v Říčanech, oční optika na ná-
městí, MěÚ).
Zasláním příspěvku bankovním pře-
vodem pomocí formuláře na webo-

vých stránkách tříkrálové sbírky 
od 1. 1. do 30. 4. 2025 (www.trikra-
lovasbirka.cz). 
Bezhotovostním převodem po-
mocí přiděleného QR kódu nebo 
bankovním převodem na č. ú. 
66008822/0800 s variabilním sym-
bolem 1931 pro Farní Charitu Říča-
ny od 1. 1. do 31. 1. 2025.

Kromě financovaní projektů v jed-
notlivých farních charitách (u nás 
podpoříme Domov pro seniory kar-
dinála Berana v Mukařově a hospic 
v Čerčanech), budou v naší diecézi 
financovány projekty: Rekonstrukce 
Domova sv. Václava ve Staré Bole-
slavi a Pomoc rodinám, dětem a mlá-
deži v krizi a malou částí budou pod-

pořeny projekty v zahraničí (pomoc 
chudým rodinám a dětem v Uzbekis-
tánu a Kyrgyzstánu).
Za každý váš příspěvek děkujeme, 
ať už využijete jakéhokoliv způsobu 
darování.
Závěrem chci popřát všem čtená-
řům Říčanského kurýru šťastný, 
zdravý a požehnaný nový rok 2025 
a současně chci poděkovat za po-
moc a spolupráci všem, kteří nám 
v loňském roce pomáhali: především 
farníkům a dobrovolníkům, ale i fir-
mám a školám, které nám vycházejí 
vstříc, zvláště firmě Ekoflór, Pekař-
ství Frydrych, MŠ Srdíčko a MěÚ 
Říčany. 

Marie Junková
Farní charita Říčany

Zaměstnanci 

Komunitního centra 

Říčany, o. p. s., přejí všem 

čtenářům pohodový rok 2025. 

Pokud se chcete stát patronem 

Komunitního centra Říčany a podpo-

řit nás v naší práci, ozvěte se nám. 

Veškeré informace o naší organiza-

ci, podrobné kontakty i návod, jak 

nás podpořit, naleznete na in-

ternetových stránkách 

www.kcricany.cz. E-mail: info@kcricany.cz, 
tel. č.: 774 780 141.
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bez obchvatů Říčany fungovat nemohou

V minulém vydání Kurýru byl pěkný člá-
nek od ředitele ŘSD Radka Mátla o tom, 
jaké dopravní stavby jsou rozpracovány. 
Děkuji za to. Hlavní zpráva je samozřejmě 
začátek stavby dálničního obchvatu Pra-
hy, úsek 511 od Modletic (D1) do Běcho-
vic (D11). To je dlouho očekávaná stavba, 
která je prostě nutností. Ona by také měla 
ulevit Říčanům, jednak může omezit tran-
zit, jednak může místním zkrátit přístup 
k dálnici. Ovšem je třeba dále komplexně 
postupovat s ohledem na to, kde je mož-
né svést dopravu mimo střed města. Rád 
bych zmínil tři možná řešení, která by 
měla dále pomoci v souvislosti s právě bu-
dovaným obchvatem Prahy:
Nová 101 silnice od Úval – v přípravě (jen 
do Pacova);
Tehovská spojka – v přípravě;
Jižní obchvat města – žádné zprávy.
Tyto náměty jsou uvedeny na uvedeném 
obrázku – červeně. Přeložka komunika-
ce II/101, sloužící jako obchvat Škvorce, 
Sluštic a Křenice, je podle portálu KSUS 
(Krajská správa a údržba silnic) v přípra-
vě. Ovšem tato přeložka končí u Pacova. 

Tady bohužel není nikde zmínka o propo-
jení co nejblíže na Černokosteleckou k ob-
chvatu Prahy. Toto je naznačeno na ob-
rázku červeně a bylo by velmi vhodné tuto 
variantu navrhnout!
Tehovská spojka je dle informací z KSUS 
také v přípravě; hodně se zde zasazuje rad-
ní Miloslav Šmolík, děkuji mu za to. Může 
to výrazně svést dopravu od Mukařova 
k dálnici.
Poslední opatření se týká jižního obchvatu 
města. Kdysi byly návrhy na Solnou stez-
ku, která vedla od hřbitova ke Světicím, 
ale Světice a Všestary se bály přílivu aut, 

nyní je tam připravována alej s pěšinou. 
Světice i Všestary se za poslední dobu 
rozrostly na dvojnásobek, přivádí velké 
množství aut na náměstí. Říčany potřebu-
ji na jihu řešení, které je alternativou pro 
průjezd. Zde se nabízí možnost propoje-
ní od Oázy ke Hřbitovu, což je technicky 
jednoduché řešení, které by významně 
pomohlo. Tento úsek je v katastru Říčan, 
tudíž tady bych se velmi přimlouval k pří-
pravě nějaké studie a pak spolufinancová-
ní (např. město/kraj).
Ono je třeba dopravní stavby plánovat 
dlouho dopředu, protože stále narůstá 
počet aut a bez alternativ obchvatů budou 
města mít velké problémy. Městské au-
tobusy a sdílená auta pomáhají, ale ještě 
to nějakou dobu nebude stačit. Věřím, že 
i pro Klidné město (mají v názvu) je to mi-
nimálně na zvážení, udělali toho spoustu 
dobrého. Prosím o informace ať už z rad-
nice, dopravní komise, nebo i od pana 
Mátla k těmto opatřením. Myslím, že oby-
vatelé Říčan to ocení.

Vratislav Valenta

Vážený pane Valento, ahoj Vráťo,
naprosto s Tvým názorem souhlasím 
a dovolím si doplnit aktuální stav pří-
pravy všech obchvatů města. Situaci 
rozdělím na 4 světové strany vůči naše-
mu městu:

l Sever:
✓ Přeložka II/101 Úvaly – Pacov JIŽ 
MÁ ÚZEMNÍ ROZHODNUTÍ a kraj 
ji chce stavět co nejdříve. Musí se však 
vykoupit pozemky a získat stavební po-
volení a finance.
✓ „Chybějící“ spojnice kolem Ned-
vězí (naznačeno červeně) JE TAKÉ 
V PŘÍPRAVĚ. Vedení města jí už v roce 
2016 podmínila právě realizaci přeložky 
II/101 a dokumentaci jsme v letošním 
roce připomínkovali s OV Pacov a MČ 
Praha Nedvězí. (Na portále Mapy.cz ne-
může být zakreslena, protože ještě nemá 
vydané územní rozhodnutí.)

l Východ: Přeložka II/107 Tehovská 
spojka – JE HOTOVÁ STUDIE a kraj 
připravuje další stupně projektu. Stav-
ba je za mě připravena poměrně kvalit-
ně a citlivě k okolním sídlům, ale i k pří-
rodě a krajině. Jako kritický bod však 
spatřuji trasu lesem od Tehovských 
polí na křižovatku Vojkov, protože les 
si musíme pečlivě chránit. Vím také, že 
proti této stavbě začínají bojovat různé 
skupiny obyvatel a spolky.
l Západ: Pražský okruh, D1-Běchovi-
ce – STAVBA ZAHÁJENA. Zde není 
o čem diskutovat, klíčová stavba pro celý 
region se staví a hotová bude za cca tři 
roky. Díky Pražskému okruhu se razant-
ně sníží intenzity na Říčanské II/101, 
např. u hřbitova či Lihovaru. V důsledku 
toho se uvolní i centrum města a náměs-
tí, přes které dnes řidiči objíždějí právě 
ucpanou Říčanskou. Oddychne si i okolí 
ulice Jizerské, mj. i díky dobře vymyšlené 
budoucí okružní křižovatce Lipanská 
× Říčanská, která do Lipanské nepustí 
auta přímo od okruhu.

l Jih:
✓ Jižní obchvat města tvoří dálnice D1. 
Tebou zmiňovaná a kdysi plánovaná tzv. 
Solná stezka měla být novou kapacitní 
silnicí od Mnichovic kolem Všestar, Svě-
tic, našeho hřbitova až na Pražský okruh. 
Kraj její přípravu na základě odporu obcí 
i modelů dopravy zastavil. Ukázalo se, že 
silnice by sídlům, včetně Říčan, odlehčila 
jen minimálně, naopak by do naší blízkos-
ti „nasála“ z dálnice D1 mnoho tisíc aut 
denně.
✓ Lokální propojku mezi Oázou 
a hřbitovem(červeně naznačená dole) si 
dokážu představit, i když i zde může vznik-
nout odpor. Město chce mít dlouhodobou 
koncepci pro všechny módy dopravy,  
a proto jsem již před dvěma lety pověřil 
předsedu Výboru pro dopravu Zastupi-
telstva města Říčany M. Šmolíka jejím 
zajištěním. Jakýkoliv smysluplný a reali-
zovatelný návrh odborníků rádi podpo-
říme. Zatím na zpracování čekáme, snad 
tedy nezůstane jen u planých řečí.

David Michalička, starosta

Redakce v souladu s Pravidly pro 
zveřejňování příspěvků poskytla 
názor k reakci:

Více zde: https://www.atletika-rica-
ny.cz/organizacni-informace

V atletickém oddíle v Říčanech působím 
sedmý rok a s klidem mohu říci, že se 
jedná o nejúspěšnější rok oddílu po jeho 
obnovení v roce 2003. Na začátek toho-
to příspěvku bych rád poděkoval všem 
činovníkům, trenérům, rodičům, a pře-
devším samotným atletům za jejich čin-
nost v roce 2024 a popřál jim hodně sil 
a úspěchů v nadcházející sezoně 2025.
Letos se nám podařilo i díky podpoře 
města Říčany opět uspořádat všechny 
naše domácí závody – Jarní atletic-
ké závody, Žákovský atletický den, 
Memoriál Eržiky Gärtnerové v přes-
polním běhu, Sprinterský trojboj 
a Říčanskou laťku. Tréninkové sku-
piny jezdily pravidelně na soustředění, 
a to na podzim, v létě i na jaře. Jedna 
z tréninkových skupin se na soustředě-
ní podívala i do Chorvatska.
Pravidelná a poctivá příprava nesla své 
ovoce. Je nutné zmínit, že v rámci pří-
pravy naši atleti musejí často cestovat 
například do Benešova do tunelu či 
na velký 400 metrů dlouhý ovál. V zimě 
se nám daří shánět i nějaké hodiny v at-
letické hale na pražském Strahově. Pří-
prava není vždy jednoduchá, ale stojí 
to za to.
Vyzdvihnout je potřeba především vý-
sledky Olivie Greenové, která získa-
la titul mistryně ČR ve víceboji a dvě 
stříbrné medaile na letní olympiádě 
dětí a mládeže. Činili se ale i ostat-
ní. Výborné výsledky zaznamenali 
naši dorostenci a junioři. Jenom na-
mátkou: na Mistorvství ČR byla pátá 
Eliška Kašparová, stabilní účastníci 
jsou Filip Antoš, Šimon Říha, Vašek 
Marhoul a Kristýna Roedlová. Výše 
jmenovaní se rovněž postarali o naše 
stopy na mezinárodních mítincích, 
jako jsou Zlatá tretra, Czech Indoor 

Gala, Jablonecká hala nebo Kladno 
hází. Na krajský přeborech jednotlivců 
jsme posbírali pěknou řádku medailí.
V rámci soutěží družstev jsme již tra-
dičně postavili tři družstva přípravek, 
která se rozhodně neztratila. Družstva 
mladšího i staršího žactva bojovala 
do posledního kola o postup do kraj-
ského finále. Dorostenci se se silnou 
konkurencí rovněž prali velice stateč-

ně. Poprvé se nám také podařilo po-
stavit do krajského přeboru družstva 
mužů a žen.
Těší mě, že vše, co jsem zde zmínil, je 
pouhý zlomek naší roční aktivity a dou-
fám, že rok 2025 pro nás bude ještě lep-
ší a úspěšnějsí.

David Beneš  
předseda atletického oddílu

Výjimečná atletická sezona 2024
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Klub šachistů Říčany 1925
www.sachyricany.cz

Vážení spoluobčané, krom přání všeho 
dobrého do roku 2025 přicházíme 
s předsevzetím, že chceme oslavit 
z řadou z vás stoleté výročí založení 
našeho klubu. Uspořádáme řadu akcí 
pro širokou veřejnost a samozřejmě 
i pro tu šachovou, abychom upozornili 
nejenom na historii, ale i současnost 
nejlepšího klubu v ČR s práci s mládeží.
Klub byl založen 8. června 1925 
ustavující schůzí, která se konala 
v restauraci pana Kozla. Zemská 
správa Praha zapsala Klub šachistů 
Říčany pod jednacím č. 179523 ai 
1925.
Další krátké informace naleznete 
v příštích číslech Kurýru.

Polofinále m Čr juniorů  
a juniorek
Polofinále M ČR juniorů a juniorek 
do 18, respwkrive 20 let, se v letošním 
roce uskutečnilo ve dnech 9.–16. lis-
topadu v Harrachově. Juniorů usedlo 
za šachovnice 84. Bojovalo se o postup 
do uzavřeného M ČR juniorů, do které-
ho postupují vždy první tři v kategorii 
H18, respektive H20.

Polofinále juniorů pro Říčany přineslo 
postup na M ČR díky 4. místu Jakuba 
Oceláka. Těsně za branami postupu 
skončil Tomáš Bezděk na 7. místě. 
Naše zastoupení bylo početné.  Dal-
ší v pořadí byl 14. Petr Mach, 32. Jan 
Síleš, 33. Tobias Pressler, 59. David 
Hampl, 73. Adam Mrázek.
Dívek se sjelo do Krkonoš 24. Naší je-
diné zástupkyni Josefíně Dudkové tur-
naj příliš nevyšel. Obsadila 18. místo. 

Akce byla podpořena SCM formou 
účasti trenérů.

Zlatá a stříbrná z mistrovství 
Čech do 8 a 10 let
Ve dnech 13.–17. listopadu se v Mostě, 
v hotelu Cascade, konalo Mistrovství 
Čech do 8 a 10 let.
Zazářila Stela Hroníková, která získala 
zlato v kategorii dívek do 8 let. Převa-
hu našich děvčat pak potvrdila Julia 
Massa ziskem stříbra. Celkem hrálo  
42 chlapců a dívek.

Na startu v kategorii do 10 let se sešlo 
52 chlapců a dívek. Na MČ se opět 
probojovali Petr Hroník, který skon-
čil na 10. místě a Erik Soukup obsadil  
14. místo. Oba tak zůstali těsně za bra-
nami postupu na M ČR.

Jaroslav Říha

Slavíme 100 let

Florbalová sezona se překlopila do své 
druhé poloviny

S novým rokem jsme vstoupili do druhé poloviny sezony 
soutěží českého florbalu. Rádi bychom fanoušky a čte-
náře Kurýru seznámili s našimi kategoriemi a s jejich 
výsledky v první polovině florbalové sezony.

Přípravka a elévové
I na začátku letošní sezony si do našeho klubu našla cestu 
spousta nových hráčů a hráček. Z toho máme velikou radost, 
protože se většina z nich již aktivně zapojuje do zápasů. V le-
tošní sezoně máme dva týmy přípravky, jeden říčanský a je-
den čerčanský. Elévské týmy máme tři, dva říčanské a jeden 
čerčanský. Všichni hráči se pod vedením svých trenérů po-
souvají herně vpřed, a to prostřednictvím vítězství, porážek 
a také díky času společně strávenému na zápasech a trénin-
cích.

mladší žáci
V této kategorii zažívají hráči první florbalový skok, kdy pře-
cházejí z herního systému 3 + 1 na systém 5 + 1. Našim Dra-
kům se zatím tento přechod slušně daří, odehrávají se svými 
soupeři vyrovnané bitvy a mají ze sportu velkou radost. V le-
tošní sezoně máme v této kategorii dva týmy.

Starší žáci
Hráči této kategorie se pohybují mezi top týmy největšího 
florbalového regionu Praha a Střední Čechy. V závěru lis-
topadu dokonce tělocvična Gymnázia Říčany hostila první 
„elitní“ koš této kategorie, na kterém se samozřejmě před-

stavili také naši hráči. V této kategorii máme i druhý tým, 
který je z významné části složen z dívek. Hráči a hráčky srd-
natě bojují a získávají cenné zkušenosti pro budoucí spor-
tovní kariéry.

Dorostenci
V letošní sezoně dorostenci znovu bojují na palubovkách 
1. ligy dorostenců. Oproti minulé sezoně jsme byli zařaze-
ni do skupiny východ. To znamená, že výjezdy na venkovní 
utkání byly do vzdálených destinací jako Havířov, Třinec či 
Brno. Dorostenci si díky tomu utužili partu a předvádějí so-
lidní hru, kdy se zvládají vyrovnat nejlepším republikovým 
celkům v kategorii U17.

Junioři
Naše nejstarší mládežnická kategorie se i v letošní sezoně 
představila ve 2. lize juniorů. Aktuálně se junioři nacházejí 
na slušném 5. místě tabulky a jsou stále na dohled postu-
povým pozicím do play-off. Někteří hráči také sbírají cenné 
zkušenosti v mužských týmech.

muži
Elitní mužský tým se v letošní sezoně poprvé představil v Ná-
rodní lize. Tato soutěž je velmi náročná, což Draci okusili 
od prvních zápasů. I přestože mužský tým není dominantní 
jako v posledních sezonách, na postupovou příčku do play-
-off ztrácí pouhé dva body. Věříme, že se jim tam v druhé 
polovině sezony podaří dostat.
Mužská rezerva letošní sezonu hraje opět v 2. nejvyšší regi-
onální lize. Drakům se letos daří lépe než v loňské. Zatím se 
drží na 4. místě tabulky.

Co se nám ještě povedlo?
Pokud by vás zajímaly aktuality z našeho klubu, sledujte web 
florbaldraci.cz. V letošní sezoně vychází pravidelně každý tý-
den rubrika Dohráno, ve které se dozvíte výsledkový souhrn 
všech dračích kategorií. Na webu také naleznete preview pro 
utkání mužského A týmu a další informace, které se týkají 
Draků.
Rádi bychom vás informovali, že i v roce 2024 jsme zasvětili 
listopad charitativní činnosti. Ve spolupráci s Olivovou na-
dací vybraly mužské týmy částku 19 000 Kč a diváci přispěli 
během charitativního utkání s Litomyšlí částkou 5000 Kč. 
Celá suma 24 000 Kč putovala na podporu malé Emmičky, 
která se od narození potýká se závažnými zdravotními pro-
blémy. Děkujeme za podporu!
Přejeme vám v roce 2025 spoustu úspěchů a radostí.

Za klub FBC Draci Tomáš Tichý
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Rozvoj ragby dětí a mládeže je podporován dotacemi města Říčany
Sportovní centrum mládeže finančně podporuje Středočeský kraj

rugby Club mountfield Říčany
www.rugbyricany.cz, www.twitter.com/rugbyricany, www.facebook.com/rcricany

mUŽI
Výhra a prohra v seriálu Mistrov-
ství Evropy mužů

V Praze na stadionu Markéta se v lis-
topadu odehrály zápasy seriálu ME 
ČR: Chorvatsko – ČR – Polsko. 
Proti Chorvatům Češi v sestavě s ří-
čanskými ragbisty Davidem Maškem 
(debut v reprezentaci), Lukášem 
Chytilem, Jakubem Havlem, Samu-
elem Dupuyem, Tristanem Horakem, 
Patrikem Pavlíkem a odchovancem 
toho času působícím v Anglii, Mar-
tinem Cimprichem, zvítězili 49 : 26 
(27 : 19).
„Spokojenost s body, co jsme dali, bo-
hužel jsme strašně moc bodů i dostali. 
Navíc nám poslední akcí utekl bonu-
sový bod, takže s tím úplně spokojen 
nejsem,“ řekl pro web ČSRU k utkání 
s Chorvatskem trenér Miroslav Ně-
meček.
Předposlední listopadovou sobotu 
reprezentanti České republiky pod-
lehli v Praze na stadionu Markéta Pol-
sku, i když se jim těsně před koncem 
podařilo po velmi dobré herní pasáži 
vyrovnat na 15 : 15. Jenže po ná-
sledném výkopu Poláků a několika 
chybách v naší defenzivě se podařilo 
hostům položit pětku a zvítězit. Čes-
ko–Polsko 15 : 22 (8 : 9). V sestavě 
Česka se představili říčanští ragbisté 
Lukáš Chytil, Jakub Havel, Samuel 
Dupuy, Tristan Horak a střídající To-
máš Adámek a David Mašek. Trenér 
Miroslav Němeček postavil do zá-

kladní sestavy i ex-říčanské Tomáše 
Stránského a Martina Cimpricha. 
Utkání s Polskem hodnotil pro web 
České rugbyové unie trenér Miroslav 
Němeček. „V prvním poločase selhala 
disciplína. Myslím, že to během něj 
bylo na ,trestňáky‘ 8 : 2 pro Polsko, 
a to se pak hrozně těžko hraje, když 
nemáte balony. Víceméně pořad jste 
pod tlakem. Ve druhé půli jsme se do-
kázali vzchopit. Měli jsme tam dobré 
fáze, dobré chvilky, ale bohužel, celý 
zápas jsme nenašli cestu skrz polskou 
obranu. Poláci byli výborně připraveni 
na zápas i fyzicky.“

CeNTrUm mLáDeŽe
Skvělé výsledky na domácích Mis-
trovstvích Evropy do 18 a 20 let 
Mistrovství Evropy U18 – Praha
V sestavě s jedenácti říčanskými 
hráči nadchli mladíci Česka domá-
cí fanoušky historickým vítězstvím 
nad Portugalskem v prvním kole ME. 
V bojích o medaile Češi následně již 
tak úspěšní nebyli a po porážkách se 
Španělskem a Nizozemskem obsadi-
li celkové 4. místo, které je skvělým 
úspěchem.

mistrovství evropy  
U20 – Praha
Po úvodní porážce s Portugalskem 
předvedli Češi včetně šesti říčan-
ských hráčů výborné výkony proti 
Švýcarsku a Německu a obsadili cel-
kové 5. místo. Další skvělý úspěch 
pro naše ragby!

Česká rugbyová unie bude Mistrov-
ství Evropy těchto kategorií pořádat 
i v následujících třech letech. Jedná 
se o mimořádné ocenění práce or-
ganizačního týmu v čele s ředitelem 
unie Pavlem Myšákem, jehož služby 
pro ragbyový sport náležitě ocenila 
i Evropská rugbyová federace Rugby 
Europe na svém posledním kongre-
su, kde byl Pavel Myšák vybrán za no-
vého generálního sekretáře Rugby 
Europe. „Je moc dobře, že mladí češ-
tí ragbisté do 18 a 20 let budou mít 
možnost hrát pro jejich další hráčský 
rozvoj náročné zápasy Mistrovství 
Evropy Championship, a je dobře, že 
čeští fanoušci budou mít možnost fan-
dit těmto klukům v tak důležitých zá-
pasech. Letos naši příznivci připravili 
klukům fantastickou atmosféru, kte-
rou by jinde nezažili,“ hodnotil jeden 
z trenérů ČR U18 a říčanský sportov-
ní ředitel Tomáš Kohout.

UDáLOSTI 
Ragbisté se zapsali do Českého 
registru dárců krvetvorných buněk 
Daruj život
Skoro dvě desítky říčanských hráčů 
se u příležitosti posledního podzim-
ního zápasu mužů zapsali do regist-
ru dárců kostní dřeně. Jsme rádi, že 
spolupráce s Daruj život přidá naději 
osobám, které budou jednou v nej-
větší tísni. Každý má možnost stát se 
dárcem! Děkujeme!
Více na: darujzivot.cz

Mediální komise  
RC Mountfield Říčany
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Portugalsko–ČR  10 : 14
ČR–Španělsko  19 : 41
ČR–Nizozemsko  0 : 34

Portugalsko–ČR  59 : 7
Švýcarsko–ČR  8 : 38
ČR–Německo  33 : 26
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Nejlepší výsledek celého českého 
rokenrolu z Mistrovství světa v ak-
robatickém rokenrolu 2024 získala 
naše Taneční škola TWIST! Stalo se 
tak 23. listopadu.

Konkrétně dívky z formace Madonna 
Ladies získaly velmi přesvědčivě v mezi-
národní konkurenci překrásné třetí mís-
to. A to v hlavní formační kategorii. Před 
námi byly pouze dva týmy z Maďarska, 
přičemž mezi stříbrem a naším bronzem 
byl extrémně malý rozdíl. Za medaili jsme 
však vděční i tak! V této kategorii získala 
ČR medaili naposledy v roce 2016.
Madonna Ladies patřila s velkým 
náskokem – a to už od prvého kola sou-
těže – mezi tři nejlepší formace! Ostatní 
týmy byly v hodnocení mezinárodní 
poroty s velkým propadem za námi! 
Jsme hrdí na to, jak přesvědčivý byl náš 
úspěch! Všechny dívky z Madonna La-
dies bez rozdílu se rokenrol učily u nás 
od malička. Formace Madonna Ladies 
získala v roce 2024 i 2× druhé místo 
na zahraničních světových pohárech 
v rokenrolu. A jak řekla naše nejzku-
šenější tanečnice v rozhovoru pro Čes-
kou televizi, která šampionát natáčela 
na záznam i přenášela, „bronz má pro 
nás cenu zlata“.
Zpět k MS. O tituly se v Praze soutěžilo 
i v katgorii juniorek. Právě v juniorské 
kategorii jsme v minulosti získali tituly 
mistrů světa. Letos naše dvě forma-
ce Twistu tak vysoko nedosáhly. Ale  
8. místo formace Madonna a 13. místo 
Pixie se i tak řadí mezi pěkné výsledky. 
Naše taneční škola měla na MS hned tři 
formace. Sezonu plnou tance, medailí, 
smíchu, ale i tvrdé taneční práce jsme 
zakončili oblíbeným společenským se-
tkáním všech dětí a rodičů. Vánoční 
TWISTování se konalo v centru v Nu-
pakách 14. prosince. V nesoutěžní, roz-
verné a zejména veselé náladě se před ro-
diči předvedli takřka všichni. A to nejen 
s rokenrolem, ale hlavně veselým vá-
nočním tanečkem. Vánoční Twistování 
jsme letos ozvláštnili i večerním plesem.

Jiří Boháček

TŠ TWIST – medaile z mistrovství světa!
Jsme opět na star-
tovní čáře, začíná 

nám nový rok, a pokud se ohlédneme 
za tím minulým, musíme uznat, že se 
po sportovní stránce opravdu povedl. 
Za finanční podporu poskytovanou 
na provoz našeho spolku děkujeme 
městu Říčany. Říčanská gymnastika 
má již téměř 60letou tradici a nyní jen 
vzkvétá, a to díky neúnavné práci Jitky 
Jechové a Barbory Bernardové, které 
(kromě trénování dětí) zastupují všech-
ny nutné funkce pro zajištění chodu tak 
velkého oddílu.

Mezi největší úspěchy roku 2024 pa-
tří jasné vítězství v Českém poháru  
Team-Gymu (započteny závody během 
celého roku), děvčata zvítězila i na Mis-
trovství ČR a přidala stříbro z Republi-
kového finále ČASPV v Trutnově. Me-
daile ale vozili děvčata i chlapci všech 
věkových kategorií i z jiných teamgy-
mových závodů.

Sportovní gymnastky závodící v ČGF 
i ČASPV nezůstávaly za svými kama-
rády pozadu… Velice si vážíme medailí, 
ale i účastí na MČR – náš sport je v tom-
to náročný a projít jen samotným sítem 
kvalifikací a dostat se na tento největší 
závod, je velký úspěch. Zvláště pak, 
pokud v našem městě stále chybí spe-

cializovaná gymnastická hala, která se 
v jiných městech pomalu, ale jistě, stává 
samozřejmostí…, a i proto je výkonnost 
v našem sportu opravdu rok od roku 
vyšší. Díky našim příznivcům a velké 
základně sportujících dětí i dospělých 
(letos jsme se přiblížili k hranici 600 
aktivních členů) si naštěstí můžeme do-
volit platit komerční nájmy, které činí 
nejvyšší výdaje v našem rozpočtu. Spe-
cializované tělocvičny jsou sice za hra-
nicemi města, ale děti, respektive jejich 
rodiče, se za gymnastikou naučily dojíž-
dět. Pronajaté prostory ve Strančicích 
jsou vhodné pro gymnastky a gymnasty 
mladších kategorií. A protože nám děti 

rostou a potřebují více prostoru, po le-
tech hledání jsme se všechny trenérky 
společně rozhodly pronajmout druhý 
prostor v Mnichovicích, kde vznikne 
tělocvična pro starší, zaměřená více 
na teamgym. Bude od Říčan vzdálena 
sice ještě o něco více, přesto se sem ve-
lice těšíme a od ledna začneme s přípra-
vami a přivítáme zde první tréninková 
družstva.

Děkujeme příznivcům našeho oddílu 
a přejeme všem pevné zdraví a úspěchy 
v roce 2025.

Gymnastika Říčany

Nové výzvy v novém roce
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Protančený budiž i rok 2025
Kalendář se opět 
překlopil do nové-
ho roku 2025 a my 

bychom vám do něj chtěli popřát 
hlavně hodně tance, protože jak 
říkají manželé Vítovi – když člověk 
tančí, znamená to, že je zdravý, 
šťastný a celkově se má dobře.

Rok 2024 jsme zakončili zimní akade-
mií v KC Labuť a moc děkujeme všem 
za hojnou účast a možnost ukázat, 
kam jsme se zase od června, respektive 
září, posunuli. Opět spouštíme nové 
taneční kurzy, těšit se můžete na kurzy 
ladies, zejména na nový kurz pro začá-
tečnice, dále na nové kurzy tanečních 
pro dospělé a salsu pro začátečníky. 
Více informací naleznete na informač-
ním letáku, případně na webu www.
fuego.cz. Závěrem informace nejdůle-
žitější: O víkendu 14.–16. února 2025 
se ve Sportovní hale ve Škroupově ulici 

bude konat již 48. ročník Říčanského 
poháru. Těšit se můžete jako již tradič-
ně na sobotní galavečer, v rámci kte-
rého budete mít možnost si nejen sami 
zatančit, ale také shlédnout finálová 
kola nejvyšších kategorií. K tanci 
i poslechu bude hrát opět skvělá Adéla 
Donátová s kapelou. Během víkendu 
se ve sportovní hale vystřídají všechny 

věkové kategorie, od dětí až po seniory, 
a to napříč všemi tanečními třídami. 
Přijďte si užít nezapomenutelnou at-
mosféru akce s dlouholetou tradicí 
a podpořit domácí tanečníky. Vstu-
penky na galavečer můžete rezervovat 
na e-mailu info@fuego.cz
Těšíme se na vás!

Vaše Fuego
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Otevírací doba

Oddělení pro dospělé:
Pondělí až pátek 8.30–18.00
Sobota 8.30–12.00

Oddělení pro děti:
Pondělí 12.00–18.00
Úterý 12.00–17.00
Středa, čtvrtek 8.30–18.00
Pátek 12.00–18.00
Sobota (první a třetí v měsíci)  
8.30–12.00

CO Se CHySTá:
Čtenářský klub pro dospělé – od led-
na 2025, vždy první pondělí v měsíci 
od 17 do 18 hodin
Čtení je skvělé! A ještě lepší je, když 
můžete svou radost sdílet s ostatními 

čtenáři. Rádi bychom čtenářské nad-
šence propojili. Cílem je v přátelském 
a milém prostředí knihovny vytvořit 
místo na setkávání lidí milujících lite-
raturu a zajímajících se o ni. Na našich 
setkáních si budeme doporučovat kni-
hy, které se nám líbily, a tvořit seznam 
doporučených knih k přečtení. Disku-
tovat a povídat si.
Proto vás srdečně zveme k nám 
do knihovny, začínáme v pondělí  
6. ledna 2025 v 17 hodin.
Za knihovnu se na vás těší Jana Šmej-
kalová a Eva Benešová za čtenářskou 
veřejnost v oddělení pro dospělé, Ma-
sarykovo náměstí 66. Vstup volný.

14. ledna 2025 – bezpečnost 
na internetu
Jakmile se připojíme k internetu, jsme 
potencionálně ohroženi. Nebezpečí je 
mnoho a nejsou výjimkou ani přípa-
dy, kdy uživatelé kvůli pár klikům při-
šli o životní úspory. Jak se pohybovat 
na internetu bezpečně, si ozřejmíme 
na přednášce, kterou Husova knihov-
na Říčany pořádá spolu s organizací 
Moudrá sovička. Tato organizace je 
zaměřena na IT technologie a pomoc 
s jejich užitím. Pořádá mimo jiné vzdě-
lávací kurzy pro seniory. Ti jsou samo-
zřejmě u nás také vítáni, přednáška 
je ale určena široké veřejnosti, všem, 
kteří s IT technologiemi pracují nebo 
je užívají. Jistě narazí na něco, co není 
na první pohled zřejmé, ale vyžaduje 
zvýšenou opatrnost.
Oddělení pro dospělé, úterý 14. led-
na od 18 hodin. Vstup je volný

V LISTOPADU PrOběHLO:
Beseda s Martinem Moravcem
Na svátek sv. Martina 11. listopadu 
navštívil říčanskou knihovnu Martin 

Moravec. Nebyl svatý, ale milý a přá-
telský a podělil se s námi a svými věr-
nými čtenáři o zážitky při psaní knih 
i své novinářské práci. Dárky také při-
vezl, každý si mohl koupit jeho knihy 
i s podpisem protagonisty (Vladimíra 
Beneše, Josefa Mareše, Davida Hecla, 
Marka Dvořáka a Adama Dolníka). 
Děkujeme za milé setkání a přejeme 
příjemné čtení jeho velmi zajímavých 
biografií.

Beseda Poutní místa Česka s Micha-
lem Bařinkou
Čas strávený s panem Michalem Bařin-
kou byl skvělý, inspirativní a velmi obo-
hacující. Pan Michal je církevní historik, 
který se v letech 2018 až 2023 nadšeně 
a intenzivně věnoval studiu a dokumen-
taci poutních míst naší vlasti. Navštívil 
jich přibližně 200 a 150 z nich zapraco-
val do třídílného turistického průvodce 
s názvem Poutní místa Česka. V úterý 
19. listopadu 2024 nám představil první 
díl zmíněného průvodce, který obsahu-
je detailní popis a krásné fotografie 50 
míst kraje Středočeského, Karlovar-
ského, Ústeckého, Libereckého, Králo-
vehradeckého a Hlavního města Prahy. 
Na jaře příštího roku se můžeme těšit 
na díl druhý, ve kterém budou před-
staveny památky kraje Vysočina, dále 
kraje Plzeňského, Jihočeského a Par-
dubického. Třetí díl zatím nezná své 
datum vydání, ale pan Michal pevně 
věří, že k němu brzy také dojde. Budeme 
si pak moci prostudovat poutní místa 

Olomouckého, Moravskoslezského, 
Zlínského a Jihomoravského kraje. Pan 
Michal nádherně vyprávěl a promítal 
poutavé fotografie. Představil nám vždy 
legendu či pověst vztahující se k jednot-
livým poutním místům. Dále jsme se 
dozvěděli informace o období vzniku 
a osobě stojící za stavbou konkrétních 

objektů. Mohli jsme si prohlédnout fo-
tografie celých staveb i významných ar-
tefaktů. Bylo až neuvěřitelné, kolik úda-
jů dokázal posbírat a s námi sdílet. Zcela 
na nás přenesl svůj entusiasmus a chuť 
vypravit se na cestu. Moc rádi ho zase 
u nás v knihovně přivítáme u příležitosti 
představení dalších publikací.

Den pro dětskou knihu
V sobotu 30. 11. 2024 proběhla 
v knihovně v oddělení pro děti akce 
Den pro dětskou knihu. Tato akce 
je zaměřena na propagaci dětské 
knihy, četby, knihoven a čtenářství. 
Naším letošním tématem byli draci.  
Na čtenáře čekal za regály obrovský 
drak, který nám moc rád žužlá knihy 
s princeznami. Také tu číhal hladový 
drak, který při vhození míčku na terč 
opravdově zařval. Občas vrčel, občas 
se smál a občas u toho krmení usnul 
a strašlivě chrápal. Děti si v knihovně 
také vybarvovaly dračí omalovánky. 
Čtenáři si vymýšleli a kreslili dračí 
komiks. V celé knihovně jsme připra-
vili knihy s dračí tematikou, které se 
ten den ve velkém prohlížely, četly 
a následně půjčovaly. Na akci dora-
zilo více než 80 čtenářů, rodičů, pra-
rodičů a fanoušků jak knihoven, tak 
i draků.

Vzpomínka

Na Tři krále 6. 1. 2025 jsou tomu již 
dva roky, co odešla na věčnost moje 
milovaná maminka a paní učitelka 
Marta Veselá z Říčan.
Všichni, kdo jste ji znali, vzpomeňte 
si prosím na ni pro její dobrotu srdce 
a láskyplnou péči o rodinu i žáky.

S láskou a smutkem  
v duši vzpomíná  

Martin Veselý – syn

Poděkování

rád bych touto cestou podě-
koval celému týmu interního 
oddělení Nemocnice aGEL 
Říčany za jejich profesionální 
a lidský přístup. Jmenovitě 
potom děkuji především 
MUdr. Haně Turkové, Ph.d., 
a MUdr. Martinu Lochmanovi, 
kteří se mi nadstandardně vě-
novali během své noční služby 
ve chvíli, kdy mě jiná nemoc-
nice odmítla ošetřit. Velký dík 
patří samozřejmě také službu 
konající sestře Jolaně Březino-
vé a v neposlední řadě panu 
primáři MUdr. Janu Němcovi, 
který celý tým vede. Jsem 
Vám za Vaši péči vděčný!

Přeji celému týmu klidné 
svátky a samozřejmě  

pevné zdraví!
S úctou Radek Stehlík

Přání

Našemu tátovi a dědovi, panu Karlovi Žilákovi, přejeme k naroze-
ninám hodně zdraví, štěstí, pohody, dostatek tekutého povzbuzení 
a stále veselou mysl.

Ať jsi stále zdráv, ti, tati a dědo, přejí tvé milé dcery, milý zeť 
a Maru, teri, Vikuška, ájík a Baruna.
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Těšíme se na Vaši návštěvu!

info@kclabut.cz

BIG WOLF BAND (UK) – TOUR 25
St 12 / 03 / 2025 – 20:00
 BIG WOLF BAND – BLUES-ROCKOVÁ SMRŠŤ  
 Z BIRMINGHAMU. 

ŽLUTÝ PES
Pá 14 / 03 / 2025 – 20:00
 KONCERT BEGBEATOVÉ LEGENDY V ČELE S ONDŘEJEM 
 HEJMOU. MEZI HITY SKUPINY PATŘÍ PÍSNĚ SAMETOVÁ, 
 MODRÁ JE DOBRÁ, NÁRUŽIVÁ. 

P.S. IVETA
St 29 / 01 / 2025 – 19:30
 ŠÁRKA VAŇKOVÁ A FREDY BITTNER BAND. JEDINEČNÝ 
 HUDEBNÍ PROJEKT, KTERÝ MAPUJE HUDEBNÍ KARIÉRU 
 NEZAPOMENUTELNÉ ZPĚVAČKY IVETY BARTOŠOVÉ. 

CLIFF STEVENS (USA)   
& DOBRÉ RÁNO BLUES BAND
Čt 20 / 03 / 2025 – 20:00
 CELOSVĚTOVĚ CENĚNÝ ERIC CLAPTON TRIBUTE BAND 
 (USA) V ČELE SE SLAVNÝM BLUESOVÝM KYTARISTOU 
 CLIFFEM STEVENSEM (USA). 

KOMEDIE O KOMIKOVI 
Út 18 / 03 / 2025 – 19:30
 VESELOHRA O SMÍCHU. HRAJÍ: MIROSLAV TÁBORSKÝ  
 A FILIP TELLER. 

K.T.O.
St 15 / 01 / 2025 – 19:30
 HUDEBNÍ SKUPINA K.T.O. (KAMARÁDI TÁBOROVÝCH 
 OHŇŮ), FUNGUJE OD ROKU 1963 A OD TÉ DOBY PATŘÍ 
 MEZI TO NEJLEPŠÍ Z ČESKÉ COUNTRY, TRAMPSKÉ PÍSNĚ, 
 ALE I POPULÁRNÍ HUDBY. VYJMA VLASTNÍHO POČÍNÁNÍ 
 DOPROVÁZELA 35 LET WALDEMARA MATUŠKU 
 A OLGU MATUŠKOVOU! 

VOJTA NEDVĚD 
& TIE BREAK 
St 12 / 02 / 2025 – 19:30
 USLYŠÍTE NEJEN VOJTOVI PÍSNĚ, ALE TAKÉ PÍSNĚ  
 FRANTIŠKA A JANA NEDVĚDA. 

ONDŘEJ HAVELKA AND HIS 
MELODY MAKERS
St 05 / 03 / 2025 – 20:00
 O LÁSCE A JINÝCH SWINGOVÝCH BĚSECH.   

HRDINOVÉ
Út 07 / 01 / 2025 – 19:30
 HRAJÍ: P. KOSTKA, J. SATORANSKÝ, M. VLADYKA.  
 KOMEDIE O TŘECH VETERÁNECH Z PRVNÍ SVĚTOVÉ 
VÁLKY KTEŘÍ ŽIJÍ V DOMOVĚ DŮCHODCŮ A ROZHODNOU SE 
UNIKNOUT MONOTÓNNOSTI „VE VÝSLUŽBĚ“ ODVÁŽNOU 
VÝPRAVOU NA BLÍZKÝ KOPEC. PODAŘÍ SE JIM USKUTEČNIT 
POSLEDNÍ DOBRODRUŽSTVÍ A DOKÁZAT, ŽE VĚK JE JEN 
ČÍSLO?  

19:30

07
19:30

29

20:00

11

19:30

08
20:00

30

19:00

14

10:00

12

19:30

15

19:30

16

20:00

17

20:00

18
17:30

21

19:30

23

19:30

22

20:00

25
17:30

28

 DIVADLO  KOMEDIE 

HRDINOVÉ
Út Hrají: P. Kostka, J. Satoranský, M. Vladyka.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

SIEMPRE NUEVO A EPOQUE QUARTET
St M. Freml a P. Vacík – kytary. Koncert z cyklu Kruh přátel hudby.

 SPOLEČNOS T A TANEC

SOKOLSKÉ ŠIBŘINKY
So Tentokrát na téma Máme rádi zvířata. Masky vítány. Večerem provází 
Václav Kuba, k tanci a poslechu hraje kapela Joybox. Sokolské předtančení. 

 DĚ TI 

KOUZELNÝ KARNEVAL S JIRKOU HADAŠEM
Ne Dětský program s karnevalem, minidiskotékou a pohádkovými postavičkami!

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRVNÍ ŘÍČANSKÁ VEŘEJNÁ TANČÍRNA
Út  Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 KONCERT Y 

K.T.O. – PÍSNIČKY ZLATÉ ÉRY 
& VZPOMÍNKA NA WALDEMARA MATUŠKU
St To nejlepší z české country, trampské písně, ale i populární hudby.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

VINOHRADSKÝ SYMFONICKÝ ORCHESTR 
Čt Program: E. Grieg: Klavírní koncert a-moll, Op. 16, F.V. Kramář: Koncert pro 
klarinet, Op. 36, L. van Beethoven: Osudová.

 KONCERT Y 

ŠÁREN A JEJÍ HARÉM & PANKIX 
Pá  Šáren Makovcová, Maťko Ivan (M. Pavlíček, K. Střihavka, Rock Opera Praha), 
David Pavlík (Krucipüsk, Rock Opera Praha), Michael Nosek (Livin´ Free, atd.).

 SPOLEČNOS T A TANEC

FARNÍ PLES
So Ples.

 SPOLEČNOS T A TANEC

TANEČNÍ AKADEMIE
Út Pořádá ZUŠ Říčany.

 KONCERT Y  

SWING CABINET 
St Koncert z cyklu Jazzové večery v Labuti.

 DIVADLO  NEKOREK TNÍ KOMEDIE 

LUDĚK KAŠPAROVSKÝ: PODNEBÍ – REPRÍZA 
Čt DS Tyl Říčany. Dílo se s humorem a nadhledem dotýká témat jako je smysl 
života, hříchy, pokání a reinkarnace.

 SPOLEČNOS T A TANEC

SKAUTSKÝ PLES
So Ples.

 KONCERT Y 

POLOLETNÍ KONCERT 
Út Pořádá ZUŠ Říčany.

 KONCERT Y 

P.S. IVETA
St Šárka Vaňková a Fredy Bittner Band. Jedinečný hudební projekt, který 
mapuje hudební kariéru nezapomenutelné zpěvačky Ivety Bartošové.

 SPOLEČNOS T A TANEC

MATURITNÍ PLES GYMNÁZIA NAVIS
Út K tanci a poslechu hraje Septet Plus Orchestra.

www.kclabut.cz

 NÁŠ
TIP

NEBUĎ
LABUŤA ZAJDI NA KULTURU!
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aKCE V ŘíČaNECH
V LEDNu 2025

Čt 9. 1. Centrum Na Fialce Dobrodružství cestování 
10.00  Martin Mykiska: aljaška – divočinou na lodi, pěšky i vzduchem.

Pá 10. 1. Koloběh Říčany Slavnostní novoroční koncert Koloběhu: ČaroTaj
19.00 Koncertní sál Staré radnice Originální úpravy písní ze Slovácka v podání zpěvaček Taťány roskovcové a Jitky  
  Novotné ve spojení s báječnými muzikanty, basklarinetistou Petrem Valáškem,  
  fagotistou Ondřejem roskovcem a violoncellistou Janem Kellerem, členy České 
  filharmonie i jazzových kapel. Nechte se okouzlit jiskřivou směsí folklóru, jazzu  
  a klasiky. Vstupné 380/250 Kč, rezervace a prodej vstupenek v Koloběhu. 

So 11. 1. T. J. Sokol Říčany Sokolské šibřinky
20.00 a Radošovice Sokolské šibřinky od 20 hod. v KC Labuť: tradiční ples v maskách i bez masek,  
 KC Labuť letos na téma Máme rádi zvířata. K tanci a poslechu hraje kapela Joybox,  
  bohatá tombola a doprovodný program. Vstupné v ceně 350 Kč  
  je možné zakoupit předem v KC Labuť. 

Ne 12. 1. Kotel sv. Petra a Pavla Rybova mše vánoční
17.00  Vstup do sálu/kostela bude umožněn 30 minut před zahájením koncertu.  
  aktuální informace na www.rybovky.cz.

Út 14. 1. Husova knihovna Bezpečnost na internetu
18.00  Jakmile se připojíme k internetu, jsme potencionálně ohroženi, můžeme přijít  
  i o životní úspory. Jak se pohybovat v prostředí internetu bezpečně si ozřejmíme  
  na přednášce, kterou Husova knihovna Říčany pořádá spolu s organizací  
  Moudrá sovička. Vstup volný.

14.–26. 1. Muzeum Říčany Výstava Hle, kachle!
  Ponořte se do fascinující historie bytového designu, který určoval podobu  
  domovů před více než půl tisíciletím. Výstava gotických a renesančních kachlů 
  vás zavede do světa tajuplných vzorů a mistrovské řemeslné práce, která zdobila 
  kamna dávných říčanských obyvatel. Otevřeno út–čt a o víkendech od 14.00 do  
  18.00 hod. Vstup na tuto výstavu je zdarma. Přednáška 14. 1. od 18.00 do  
  19.30 hod. s předním českým odborníkem Čeňkem Pavlíkem. Komentované  
  prohlídky s kurátorem výstavy radkem Holodňákem: so 18. 1. od 14.00 do  
  15.30, st 22. 1. od 18.00 do 19.30 hod.. Vstupné 200 Kč, nutná rezervace 
  v e-shopu.

Čt 16. 1.  Centrum Na Fialce Čtvrtky s knihou 
10.00  ztraceno v překladu: O překladech, literatuře, Itálii, koze, sloupcích a skvělých 
  knihách. Host: alice Flemrová, překladatelka a majitelka Meridione.

So 18. 1.  Římskokatolická 10. farní ples
20.00 farnost Říčany Srdečně zveme na jubilejní 10. ples římskokatolické farnosti Říčany. Využijte 
 KC Labuť možnost si skvěle zatančit za doprovodu osvědčeného atmosphere Show 
  Bandu, shlédnout zajímavá předtančení a vyhrát lákavé ceny. rezervace lístků  
  na vydrar@razdva.cz.

Ne 19. 1. Centrum Na Fialce O DVANÁCTI MĚSÍČKÁCH – Divadélko Romaneto
14.00  Úsměvně laděná zimní pohádka na klasické motivy, kde moudří vládci přírody  
  dopomohou spravedlnosti a hodné Marušce ke svatbě s jejím milovaným  
  Honzou. Vstupenky na adrese kino.nafialce.cz.

Út 21. 1. ZUŠ Říčany Zimní taneční radovánky
17.30 KC Labuť Uvidíte tyto choreografie: Balet – Bajadéra, Čertice, Krabička, 1000 years,  
  Vločky. Scénický tanec – Karneval zvířat, Čti, Podzim, V kostce a zlobím? zlobíš!

Čt 23. 1. Centrum Na Fialce Dobrodružství cestování 
10.00  Jaroslav Bouzek: Estonsko, Lotyšsko, Litva.

So 25. 1. Junák – český skaut Skautský ples
20.00 KC Labuť 

Ne 26. 1. T. J. Sokol Říčany Karneval 
14.30 a Radošovice dětský karneval od 14.30 v sokolovně (ul. Strašínská). Pořádá Sokol Říčany  
 Sokolovna a radošovice spolu s ŘK farností Říčany. Hry, tanec v maskách a soutěže.

Út 28. 1. ZUŠ Říčany Pololetní koncert ZUŠ Říčany
17.30 KC Labuť 

Čt 30. 1.  Centrum Na Fialce Čtvrtky s knihou 
10.00  Tentokrát s psychologem Mrg. Iuriiem Pakhtusovem o mindfulness, způsobech  
  její aplikace v každodenním životě a zajímavých knihách.

So 1. 2. SDH Říčany Hasičský ples
20.00 KC Labuť 

Po 3. 2. Město Říčany Setkání seniorů s hudbou
14.00 KC Labuť Pro všechny aktivní seniory. Živá hudba, příjemné posezení a dobrá zábava.

Pá 3. 1. Velké Popovice Švanci tour show: Já su Já
19.00 Sokolovna Předprodej vstupenek:  Galerie romana Kotrče.

St 8. 1. Tehov Promítání z cest
19.00 zasedací místnost OÚ Cestopisná přednáška s promítáním, p. Šimeček – USa 1.

Čt 9. 1. ZUŠ Velké Popovice Novoroční koncert
17.30 KC Kamenice Můžete se těšit na různorodost našeho koncertu.  Na výtvarnou výstavu, taneční 
  a dramatická vystoupení, vystoupení orchestru a školních kapel a v neposlední 
  řadě samozřejmě na individuální hudební výstupy žáků. 

So 11. 1. Kostelec u Křížků Myslivecký ples
19.30 Kulturní dům Myslivecké sdružení Sulice vás srdečně zve na ples nejen pro myslivce.

So 11. 1. Myslivecké sdružení Myslivecký ples Strančice
20.00 Světice Vystoupení loveckých trubačů, studia dance EB Říčany, hraje kapela Excelent,  
 Sokolovna ve Strančicích bohatá tombola. Vstupné 250 Kč. Prodej vstupenek v sokolovně před zahájením 
  nebo v předprodeji vstupenek na tel. č. 731 150 981. Vstupné 250 Kč.

Čt 16. 1.  KC Kamenice Dokonalá fraška – dva herci a deset rolí
19.30  Výjimečná převleková komedie. Vstupné: 400–490 Kč.

So 18. 1.  Ples obce Mukařov
20.00 Sokolovna Mukařov Hraje adéla donátová a Viva band.

Čt 23. 1. KC Kamenice AC/CZ – TOP AC/DC TRIBUTE SHOW
19.30  Velká divadelní a koncertní show. Vstupné: 390 Kč / stání.

St 29. 1. KČT Říčany –  Středeční pochod s Irenou – Pohádkové Hrusice.
12.48 Radošovice Turistický pochod – 4,5 km a 7 km. Start na nádraží v Říčanech, odjezd vlaku  
 Vlakové nádraží Říčany Os 2537 ve 12.48 hod. do Mnichovic. Více na webu www.kct-ricany.cz,  
  e-mailu: irenkotkova@seznam.cz nebo na tel. č: 606 680 150.

St 29. 1. Knihovna Čestlice Knihokavárna
18.00 OÚ Čestlice akce pro seniory a veřejnost.

zveme všechny milovníky divadla ve čtvrtek 23. ledna 
2025 od 19.30 do KC Labuť v Říčanech.
Na programu je repríza úspěšného představení našeho 
domovského divadelního spolku Tyl. Hra s názvem Pod-
nebí uchvátila diváky letošního divadelního podzimu. 
I když by se to kvůli názvu mohlo zdát, není hra o kli-
matických změnách, ale o meziprostoru, kam přicházejí 

duše zemřelých, aby se rozhodlo o jejich dalším osudu. 
Navzdory trochu chmurnému tématu se diváci skvěle 
bavili, protože tato hra je především výborná komedie. 
diváci kromě humoru ocenili bouřlivým potleskem vý-
borné herecké výkony, za které by se nemusel stydět 
kdejaký profesionál.

Přijďte se tedy (třeba znovu) pobavit i vy! 

Za Divadelní spolek Tyl, Radana Šimčíková

Pozvánka do divadla
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Nemovitosti:
n Ubytování a pronájem pokojů v Říčanech v RD  

se zahradou, pro firmy i jednotlivce. Tel.: 737 511 734.

Ostatní:
n PEDIKÚRA v pohodlí Vašeho domova.  

Tel.: 792 959 809.

n Rizikové kácení a prořezávání stromů a jiné výškové 

práce. Tel.: 603 326 965.

n Ráj chovatelů – vše pro vaše zvířecí kamarády.  

Olivova 116/7, Říčany, www.rajchovateluzvirat.cz.

n Výkup STARÝCH peřin. Tel.: 606 514 445.

n Ruční mytí vozů, čištění interiérů včetně tepování. 

Tel.: 603 212 353.

n Strojní čištění domácích odpadů a kanalizací.  

Říčany a okolí. Tel.: 603 212 353.

n Vývoz fekálií, jímek, odpadních vod a septiků. Vše 

provádíme pomocí vlastní techniky. Tel.: 602 318 311.

n Dovoz pitné vody (bazény, studny), dovoz vody do jezí-

rek, přistavení nádrží. Tel.: 602 318 311.

n Sběratel s více než 30letou praxí koupí a bezplatně 

ohodnotí starožitnosti všeho druhu, např. obrazy, mince, 

zlato, hodiny, porcelán a další starožitnosti. Platím vždy 

hotově na místě. Nejlepší ceny od sběratele!  

Tel.: 728 109 626.

n Drobné truhlářské práce a opravy. Šikovný důchod-

ce s autem. Volejte Otovi: 607 100 924.

n !ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU!  

Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. Naloží-

me a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu.  

STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056.

n Velmi kvalitní čištění čalouněného nábytku, sedacích 

souprav a koberců (15 Kč/m²).  

E-mail: karolsanpat@seznam.cz, tel.: 602 625 320.

n Hledám paní na úklid v RD v Říčanech. Pravidelně  

1x týdně, ráno/dopoledne, dvě patra, tel.: 739 542 801.

n Malířské práce, štukování. Tel.: 606 227 390, 

jsaifrt@seznam.cz, www.malirjaromir.cz.

n NĚMČINA - výuka pro dospělé i děti. Individuálně, 

v páru i malé skupince. V Říčanech i on-line. Info: 

havlikova@mluvnemecky.cz, www.mluvnemecky.cz.

n Služby hodinového manžela, obhlídka zdarma, ceny 

dohodou, Jiří Sloupek 602358838

n ANGLIČTINA – individuální výuka dětí i dospělých 

V ŔÍČANECH. Konverzace, čtení, poslechy, gramatika, 

příprava na zkoušky. Možnost on-line výuky.  

Tel.: 602 158 210.

Soukromá řádková inzerce je zpoplatněna takto:
První řádek soukromé inzerce 100 Kč. Za každý další řádek +50 Kč. 

Ceny komerční řádkové inzerce si vyžádejte na adrese: inzerce.kuryr@ricany.cz.  
Inzerce nabízející pronájem bytu bude nadále zařazena jako komerční. Řádková inzerce musí  

být zaplacena před vydáním konkrétního čísla.

inzerce.kuryr@ricany.cz

VYKUPUJEME KNIHY A KNIŽNÍ 
POZŮSTALOSTI, PLATBA NA MÍSTĚ

ODVOZ ZAJIŠTĚN.
TEL.: 601 535 025

STAVEBNÍ ČINNOST
www.specialnimontaze.cz

technik@specialnimontaze.cz
Martin Ondřej, Říčany,  

tel.: 773 573 636

ÚČETNÍ SLUŽBY
Ing. Hana Janíková

➥ Zakládání obchodních společností 

➥ Vedení účetnictví a daňové evidence 

➥ Mzdové účetnictví 

➥ Zdanění kryptoměn

➥ Příprava veškerých daní 

➥ Denní kontrola datové schránky 

➥ Komunikace s úřady 

➥ Konzultace

Říčany (online celá ČR)

+420 776 816 828

janikova.ucetnictvi@gmail.com

IČO: 08588031
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Nechte své účetnictví na odbornících
Jste podnikatel nebo firma, která chce mít pořádek ve svých financích? My Vám pomůže-
me. Naše účetní společnost nabízí komplexní služby, které Vám ušetří čas a energii.

◆  Co nabízíme?
l Zpracování účetních závěrek 
l Daňová přiznání a optimalizace daní 
l Mzdová agenda a zpracování mezd 
l Poradenství při zakládání a rozvoji firmy

◆  Proč si nás vybrat?
l Profesionální tým s dlouholetými zkušenostmi 
l Individuální přístup ke každému klientovi 
l Optimalizace pro maximální úspory

Ušetřete čas, starosti a soustřeďte se na růst Vašeho podnikání

Kancelář:  
Politických vězňů 1233/40, Říčany
Tel: +420 773 784 158
E-mail: mmandat@austina.cz
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Léčebna dlouhodobě nemocných na Vojkově
K nemocnici 83, 251 62 Mukařov

Oblastní nemocnice Kolín a.s., nemocnice 
Středočeského kraje

Nabízíme volné pracovní pozice:
Sanitář/ka

Všeobecná sestra/ Praktická sestra
Nutriční terapeut

Fyzioterapeut/ ergoterapeut

Požadujeme: l odpovídající vzdělání
l bezúhonnost l zdravotní způsobilost

Nabízíme: l práci na plný i částečný úvazek
l dobré platové podmínky

l příjemné pracovní prostředí a kolektiv
l zázemí perspektivního, prosperujícího, plně 

akreditovaného pracoviště
l podporu vzdělávání a seberealizace

l seriózní jednání l propracovaný zaměstnanecký 
program benefitů l příspěvek na penzijní připojištění

l dotované stravování l možnost ubytování
l 5 týdnů dovolené

Kontakt: Mgr. Andrea Rausová, vrchní sestra
K nemocnici 83, 251 62 Mukařov 

tel.: +420 323 627 140, mobil: +420 731 565 467
e-mail: andrea.rausova@nemocnicekolin.cz
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Přijmeme konstruktéra,  
konstruktérku střihů  

oděvních výrobků

Jsme stabilní česká firma s třicetiletou tradicí, 
vyrábíme dámskou módu značky INFINITE

Jedná se o práci ve speciálním  
programu na konstrukci střihu.

Praxe v oboru výhodou.
Provozovna – Říčany u Prahy

www.infinite-infinite.com

Kontakt:
Mirka Vitališová

Tel.: 724 108 738
E-mail: mirka@kandr.cz
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QR kód pro stažení aplikace

Arter - Cateringový servis s.r.o. ZŠS, Za Černým Mostem 1526/17, 198 00 Praha 9 - Kyje 
tel: +420 603428229, +420 702050511, e-mail: catering@arter.cz www.arter.cz 

IČ: 28959396   DIČ: CZ28959396   č.ú. 43-5602910207/0100

Nová aplikace v mobilu

DO MODERNÍHO CENTRÁLNÍHO STRAVOVACÍHO 
PROVOZU V ŘÍČANECH PŘIJMEME:

l Samostatné kuchaře/kuchařky
l Pomocné kuchaře/kuchařky l Expedientky hotových jídel

  Pracovní doba: PO – PÁ pouze ranní směny.

KONTAKT: CATERING@ARTER.CZ 

TEL: 603 428 229
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Léčebna dlouhodobě nemocných ve Vojkově – 
místo, kde se péče potkává s klidem 

Rádi bychom vám představili naše 
zařízení LDN na Vojkově, které leží 
nedaleko Říčan u Prahy. Nabízíme 
profesionální rehabilitační  
a ošetřovatelskou péči, která je 
plně hrazená ze zdravotního  
pojištění. Zaměřujeme se na  
pacienty s celým spektrem neuro-
logických, ortopedických, chirurgic-
kých a interních onemocnění (blíže 
na stránkách nemocnice). Naším 
cílem je doléčení akutních stavů 
a v rámci rehabilitace zlepšení  
pohyblivosti, soběstačnosti  
a celkové kvality života pacientů.

Moderní zázemí naší léčebny poskytuje pacientům celou řadu rehabilitačních metod,  
například: motodlahy, vodoléčbu, eletroterapii, magnetoterapii, léčebný laser,  

přístrojovou terapie otoků končetin, k dispozici je tělocvična s rotopedy. Interiéry  
nemocnice byly nedávno zrekonstruované. Pacienti mají k dispozici Wi-Fi, televize  

na pokojích a chodbách, automaty na kávu a drobné občerstvení.

Naše zařízení se nachází v klidné lokalitě obklopené přírodním parkem, který vytváří ideální 
prostředí pro zdravotní procházky i relaxaci. Díky blízkosti dálnice D1 a dobrému spojení  

s veřejnou dopravou je LDN snadno dostupná jak pro pacienty, tak jejich blízké.

O pacienty se stará erudovaný tým odborníků zahrnující lékaře, fyzioterapeuty, zdravotní 
sestry, ošetřovatelky a sociální pracovnici. Společně se snažíme vytvářet prostředí, kde je 

péče nejen profesionální, ale i lidská.

Na našich webových stránkách www.ldnvojkov.cz najdete podrobnosti  
o přijímaných diagnózách, rehabilitačních metodách a dalším vybavení léčebny.  

Ke stažení je zde formulář pro přijetí pacienta na léčbu, mapa, jak se k nám dostat.  
Také nás můžete kontaktovat na telefonu 323 627 100. Věříme, že v našem zařízení 

najdete péči, která odpovídá vašim potřebám.
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Zdeněk Uhlíř (1907–1986), profesí technický úředník, od mládí rád kreslil a maloval a v rodných Říčanech se pokoušel zachytit čas. Zajímaly ho ulice a uličky, 
staré domy, kterým už hrozilo zbourání, a nejrůznější zákoutí. Známý je především akvarely a olejomalbami. V roce 1943 vznikla perokresba zasněžené 
Lázeňské ulice vedoucí k náměstí. Pokud se tudy projdeme dnes, neuvidíme už studnu s pumpou, dům vlevo je částečně schovaný za trafostanicí. Průhled 
k mariánskému sloupu trvá a na stejném místě stojí i dům s věžičkou židovského obchodníka Bertholda Becka. Říčanští tehdy netušili, že lidé, kteří tu před 
válkou a ještě i několik válečných let žili, se do domu už nevrátí. tvorbu Zdeňka Uhlíře uchovává Muzeum Říčany, Městský úřad Říčany a najdete ji i v kostele 
sv. Petra a Pavla.    

Prosíme vlastníky historických fotografií (od 19. století do doby po listopadu 1989), kreseb nebo malovaných 
obrazů s regionální tematikou o zapůjčení či darování muzeu. zapůjčené předměty budou po naskenování 

v pořádku vráceny majiteli. Přispějete tak k dokumentaci podoby města a okolí.
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